
ျပည္ေထာင္စုသမၼတျမန္မာႏိုင္ငံေတာ္ 

ပထမအႀကိမ ္ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေ၀း 

ဒုတိယေန႔မွတ္တမ္း 

 

၁၃၇၄ ခုႏွစ္၊ နတ္ေတာ္လျပည့္ေက်ာ္   ၁၄  ရက ္

(၂၀၁၃  ခုႏွစ္၊  ဇန္နဝါရီလ  ၁၁  ရက)္ 

(ေသာၾကာေန႔) 

 

 ေနျပည္ေတာ္ရွ ိျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးခန္းမတြင္ ပထမအႀကိမ ္ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝး ဒုတိယေန႔ကိ ုနံနက္ ၁၀း၀၀ နာရီအခ်ိန္၌ စတင္က်င္းပပါသည္။  

 [ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒အျဖစ ္    သူရဦးေ႐ႊမန္းက  ေဆာင္႐ြက္ၿပီး၊   အခမ္းအနားမႉးအျဖစ္ 

  ဦးတင္ဝင္းေအာင္၊ ဒုတိယၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳပ္၊ လႊတ္ေတာ္႐ုံးက ေဆာင္႐ြက္ပါသည္။] 

အခ်ိန္ ၊ ၁၀း၀၀။    

 အခမ္းအနားမႉး။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ 

ယခုအခ်ိန္ကစၿပီး ျပည္ေထာင္စုသမၼတျမန္မာႏိုင္ငံေတာ္ ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝးရ႕ဲ ဒုတိယေန႔ အစီအစဥ ္စတင္ပါေတာ့မယ္။  

  

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ေနရာယူျခင္း 

 အခမ္းအနားမႉး။ ။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီး ႂကြေရာက္လာပါၿပီခင္ဗ်ား။  

[ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒သည္ ဥကၠ႒အတြက္သတ္မွတ္ထားသည့္ စင္ျမင့္ေပၚသို႔ ႂကြေရာက္ 

ေနရာယူပါသည္။] 

ဥကၠ႒။  ။ အားလုံးမဂၤလာပါ။ 

 အခမ္းအနားမႉး။ ။ အားလုံးထိုင္ႏိုင္ၾကပါၿပီခင္ဗ်ား။ 

 

 



ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ အစည္းအေဝး အထေျမာက္ေၾကာင္းႏွင့္ စတင္က်င္းပေၾကာင္း ေၾကညာျခင္း    

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ဒီကေန႔က်င္းပတဲ ့ ပထမအႀကိမ္ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝး ဒုတိယေန႔မွာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 

စိစစ္ေရးေကာ္မတီရ႕ဲတင္ျပခ်က္အရ အစည္းအေဝးသို႔တက္ေရာက္ခြင္ရ့ွိတဲ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ ္

၄၂၉ ဦး ရွိတဲ့အနက ္ ၃၉၃ ဦး တက္ေရာက္ပါတယ္။ အစည္းအေဝးသို႔ တက္ေရာက ္ ခြင့္သူဦးေရစုစုေပါင္းရ႕ဲ 

၉၁.၆၁ ရာခိုင္ႏႈန္းရွိတဲ့အတြက ္အစည္းအေဝးအထေျမာက္ေၾကာင္းႏွင္ ့စတင္က်င္းပေၾကာင္း ေၾကညာပါတယ္။ 

(ၾသဘာသံမ်ား) 

အစည္းအေဝးအစီအစဥ္ျဖန္႔ေဝထားေၾကာင္း တင္ျပျခင္း 

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ပထမအႀကိမ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝး ဒုတိယေန႔ အစီအစဥ္မ်ားကို ႀကိဳတင္ျဖန္႔ေဝထားတဲ့အတိုင္း ဆက္လက ္

ေဆာင္႐ြက္သြားပါမယ္။ 

 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား ခြင့္ပန္ၾကားျခင္း 

 ဥကၠ႒။  ။ ယခု အစည္းအေဝးမတက္ေရာက္ႏိုင္တဲ ့ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား အတြက ္ 

ခြင့္ပန္ၾကားရန္ ျဖစ္ပါတယ္။  

 ဦးေမာင္ဦး(ဥကၠ႒၊ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားစိစစ္ေရးေကာ္မတီ)။    ။ေလးစား အပ္ပါေသာ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ယေန႔ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္၊ ဇန္နဝါရီလ ၁၁ ရက ္ ပထမအႀကိမ ္

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝး ဒုတိယေန႔သို႔ တက္ေရာက္မယ္ ့ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအနက္မ ွ

ခြင့္ပန္ၾကားသူမ်ားရ႕ဲအေျခအေနကို ကၽြန္ေတာ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားစိစစ္ေရး 

ေကာ္မတီဥကၠ႒မ ွ စုေပါင္းတင္ျပခြင့္ျပဳႏိုင္ပါရန္ ဦးစြာတင္ျပပန္ၾကားအပ္ ပါတယ္ခင္ဗ်ား။  ယေန႔ က်င္းပတဲ့ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္သို႔ တက္ေရာက္ခြင့္ရွိတဲ့ဦးေရ ၄၂၉ ဦး၊  တက္ေရာက္သည့္ဦးေရ ၃၉၃ ဦးျဖစ္ၿပီးေတာ့ 

ခြင့္ပန္ၾကားသူ ၈ ဦး၊ စုစုေပါင္း ၃၆ ဦးရွိပါတယ္ခင္ဗ်ား။ ၎ ၃၆ အနက ္ ၂၈ ဦးကေတာ့ ယမန္ေန႔ကပ ဲ

ႀကိဳတင္ပန္ၾကားထားသူမ်ားျဖစ္ၿပီးေတာ့ ခြင့္အသစ ္အျဖစ္ ယေန႔ ၈ ဦးတင္ျပထားရွိပါတယ္။ ၎ ၈ ဦးမွာေတာ့- 

 (၁)  ဘိုကေလးမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးျမသိန္း ကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥ ယေန႔ ခြင့္ ၁ ရက္၊ 

(၂) သထုံမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေစာဘသိန္း ကရင္ႏွစ္သစ္ကူးပြဲတက္ေရာက္ရန ္ယေန႔ ခြင့္ ၁ ရက္၊  

(၃) ၾကာအင္းဆိပ္ႀကီးမဆဲႏၵနယ္မ ွ ဦးေစာထြဋ္ေခါင္လြင ္ ကရင္ႏွစ္သစ္ကူးပြဲတက္ေရာက ္

ရန္အတြက ္ယေန႔ ခြင့္ ၁ ရက္၊  

(၄)  လမ္းမေတာ္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးခင္ေမာင္ဝင္း ကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥအတြက ္ယေန႔ ခြင့္ ၁ 

ရက္၊ 



(၅) ဘားအံမဆဲႏၵနယ္မ ွေဒၚနန္းေစးအြာ ကရင္ႏွစ္သစ္ကူးပြဲတက္ေရာက ္ရန္အတြက ္ယေန႔ ခြင့္ ၁ 

ရက္၊  

 (၆)  သံေတာင္ႀကီးမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေစာေနေကာ္ႀကီး က်န္းမာေရးအရ  ခြင့္ ၁ ရက္၊  

 (၇)  ဘူးသီးေတာင္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေ႐ႊေမာင ္က်န္းမာေရးအရ ယေန႔ ခြင့္ ၁ ရက္၊ 

(၈) ပင္ေလာင္းမဆဲႏၵနယ္မ ွ ဦးခြန္ေမာင္ေသာင္း ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးကိစၥမ်ားေဆာင္႐ြက္ရန္ ယေန႔ ခြင့္ ၁ 

ရက္၊ 

 ယခု တင္ျပသ ူ ခြင့္အသစ္ပန္ၾကားသ ူ စုစုေပါင္း ၈ ဦးအား ယေန႔ ခြင့္ ၁ ရက္ ခြင့္ျပဳႏိုင္ပါရန္ 

တင္ျပအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။  

 ဥကၠ႒။  ။ အားလုံးကိုခြင့္ျပဳပါတယ္။ 

  

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား အစည္းအေဝးတက္ေရာက္မႈ အေျခအေနကိ ုမွတ္တမ္းတင္ျခင္း  

 ဥကၠ႒။  ။လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ဒီကေန႔ အစည္းအေဝးမွာ တက္ေရာက ္

ခြင့္ရွိတဲ့ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ၄၂၉ ဦး၊ ယခင္က ခြင့္ပန္ၾကား၍ ခြင့္ျပဳထားသူ ၂၈ ဦး၊ ယေန႔ ခြင့္ျပဳထားသူ 

၈ ဦး ျဖစ္၍ လႊတ္ေတာ္က ခြင့္ျပဳထားသူစုစုေပါင္း ၃၆ ဦးျဖစ္ပါတယ္။ ခြင့္မဲ့ပ်က္ကြက ္ သူမရွိပါ။ ယခု 

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား အစည္းအေဝးတက္ေရာက္မႈအေျခအေနကိ ု လႊတ္ေတာ္ ရ႕ဲအတည္ျပဳခ်က္ 

ရယူပါမယ္။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား အစည္းအေဝးတက္ေရာက္မႈ အေျခအေနတင္ျပခ်က္ကိ ု

လႊတ္ေတာ္က အတည္ျပဳပါသလားခင္ဗ်ား။ 

[ သုံးႀကိမ္တိုင္တိုင္ေမးျမန္းပါသည္။ လႊတ္ေတာ္ကအတည္ျပဳပါသည္။] 

ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္က အတည္ျပဳတဲ့အတြက ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ား အစည္းအေဝး 

တက္ေရာက္မႈအေျခေနကိ ုအတည္ျပဳမွတ္တမ္းတင္ေၾကာင္း ေၾကညာပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ပထမအႀကိမ္ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ပထမ 

ပုံမွန္အစည္းအေဝး ၁၄ ရက္ေျမာက္ေန႔ျဖစ္တဲ့ ၂၀၁၁ ခုႏွစ္၊ မတ္လ ၂၃ ရက္ေန႔တြင ္ လႊတ္ေတာ္ 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ားစိစစ္ေကာ္မတီကိ ု အဖြဲ႕ဝင္ ၁၄ ဦးျဖင့္ ဖြဲ႕စည္းတာဝန္ေပးအပ္ခဲ့ၿပီး လႊတ္ေတာ္ 

အခြင့္အေရးေကာ္မတီကိ ု ၂၀၁၁ ခုႏွစ္၊ မတ္လ ၄ ရက္ေန႔တြင ္ အဖြဲ႕ဝင္ ၁၅ ဦးျဖင့္စတင္ဖြဲ႕စည္း 

တာဝန္ေပးအပ္ခဲ့ပါတယ္။ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာဥပေဒပုဒ္မ ၃၈ အရ လႊတ္ေတာ္ 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ားစိစစ္ေရးတာဝန္ကိ ုလႊတ္ေတာ္အခြင့္အေရးေကာ္မတီက ေဆာင္႐ြကရ္န္ျပ႒ာန္း ထားသျဖင့္ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္်ကိုယ္စားလွယ္မ်ားစိစစ္ေရးေကာ္မတီရ႕ဲတာဝန္မ်ားအား ယေန႔ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္၊ ဇန္နဝါရီလ 

၁၁ ရက္ေန႔မွစတင္၍ လႊတ္ေတာ္အခြင့္ေရးေကာ္မတီက ဆက္လက္ေဆာင္႐ြက ္ သြားရန္ႏွင့္ 



ယခင္ကဖြဲ႕စည္းတာဝန္ေပးအပ္ခဲ့ေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္်ကိုယ္စားလွယ္မ်ားစိစစ္ေရး ေကာ္မတီကို 

ယေန႔မွစ၍ ႐ုပ္သိမ္းလိုက္ေၾကာင္း အသိေပးတင္ျပပါတယ္။  

ဥကၠ႒။  ။ အစီအစဥ ္၆ ျဖစ္ပါတယ္။ ေမးခြန္းမ်ားေမးျမန္း၊ ေျဖၾကားျခင္းအစီအစဥ္ ေဆာင္႐ြက္ပါမယ္။  

 

ၾကယ္ပြင့္ျပထားသည့္ေမးခြန္းမ်ားကို ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားကေမးျမန္းျခင္းႏွင့္ သက္ဆိုင္ရာ 

ျပည္ေထာင္စုအဆင့္အဖြဲ႕အစည္းဝင္မ်ားကေျဖၾကားျခင္း  

  ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ေမးခြန္းမ်ား ေမးျမန္းေျဖၾကားျခင္း 

အစီအစဥ္စတင္ေဆာင္႐ြက္ပါမယ္။ 

 ဥကၠ႒။  ။ ဦးစြာ စစ္ေတြမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေမာင္ၫုိ ေမးျမန္းဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။ 

 ဦးေမာင္ၫိ(ုစစ္ေတြမဆဲႏၵနယ)္။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္ ဖိတ္ၾကားထားတဲ့ 

ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးမ်ား၊ ဧည့္သည္ေတာ္မ်ား၊ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားကိ ု ဂါရဝျပဳ တယ္။ 

က်န္းမာ၊ ခ်မ္းသာၾကပါေစ၊ အႏၲရာယ္ကင္းၾကပါေစလို႔ ဆုမြန္ေကာင္းေတာင္းအပ္ပါတယ္။  ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ 

ရခိုင္ျပည္နယ္၊ စစ္ေတြမဆဲႏၵနယ္မ ွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးေမာင္ၫုိ ျဖစ္ပါတယ္။ 

ဥကၠ႒ႀကီးမွတစ္ဆင္ ့ စစ္ေတြၿမိဳ႕နယ္ႏွင့္ပတ္သက္တဲ ့ ေမးခြန္းက ၃ ခုရွိပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ 

ဒီေန႔အေျခအေနအရ ေမးခြန္းတစ္ခုပ ဲေမးပါမယ္။ အေျခအေနေပးတဲ့အေလ်ာက ္ေမးခြန္း ၂ ခု ခ်န္ထားၿပီးေတာ့ 

တစ္ခုပေဲမးပါမယ္။ အဲ့ဒီေမးခြန္းက ပုဏၰားကၽြန္း-ေက်ာက္ေတာ္ ရထားလမ္းပိတ္ထားပါတယ္။ အဲ့ဒီတုန္းက 

ကၽြန္ေတာ္ စာတင္တဲ့အခ်ိန္တုန္းက ပိတ္ထားတာပါ။ အခုေတာ့ ဖြင့္ထားပါတယ္။ ဆိုလိုတာကေတာ့ 

အဲ့ဒီအခ်ိန္ကတင္တဲ့အတြက ္ အခ်ိန္ကေႏွာင္းသြားပါတယ္။ ဒီႏွစ္ဆိုလို႔ရွိရင ္ စစ္ေတြနဲ႔ ေက်ာက္ေတာ္ 

မီးရထားလမ္းမဖြင့္ေသးဘူး။ စစ္ေတြမီးရထားလမ္း ဘယ္ေတာ့ဖြင့္မလ ဲ ေမးခ်င္ပါတယ္။ ဒါပါပဲ 

ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနက ေျဖၾကားရန္ ျဖစ္ပါတယ္။ 

 သူရဦးေသာင္းလြင္(ဒုတိယဝန္ႀကီး၊ ရထားပို႔ေဆာင္ေရးဝန္ႀကီးဌာန)။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီး၊ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင္ ့ ဖိတ္ၾကားထားေသာ ဧည့္သည္ 

ေတာ္ႀကီးမ်ားခင္ဗ်ား။ ရခိုင္ျပည္နယ္၊ စစ္ေတြမဆဲႏၵနယ္မ ွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္

ဦးေမာင္ၫုိေမးျမန္းတဲ့ ေမးခြန္းႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ကၽြန္ေတာ္ ရထားပို႔ေဆာင္ေရးဝန္ႀကီးဌာန ဒုတိယဝန္ႀကီး 

သူရဦးေသာင္းလြင္မ ွ ေျဖၾကားတင္ျပအပ္ပါတယ္။ စစ္ေတြ-ေက်ာက္ေတာ္လမ္းပိုင္းကိ ု  လုံၿခဳံေရး 

အေျခအေနအရ ၁၂-၆-၂၀၁၂ ရက္ေန႔မွစၿပီးေတာ့ ရထားေျပးဆြဲမႈမ်ား ရပ္ဆိုင္းခဲ့ပါတယ္။ သို႔ေသာ္ 

လုံၿခဳံေရးအေျခအေနေပးတဲ့ ပုဏၰားကၽြန္း-ေက်ာက္ေတာ္လမ္းပိုင္းကိ ု ၁၈-၈-၂၀၁၂ ရက္ေန႔မ ွ စၿပီးေတာ့ 

ရထားေျပးဆြဲေနၿပီျဖစ္ပါတယ္။ အလားတူပ ဲကြမ္းေတာင္-ပုဏၰားကၽြန္း လမ္းပိုင္း ၆ မိုင္ခန္႔ ကိုလည္း ၁၅-၁၂-

၂၀၁၂ ရက္ေန႔က ရထားမ်ားစတင္ ေျပးဆြဲေနၿပီ ျဖစ္ပါတယ္။  



 က်န္ရွိတဲ့ စစ္ေတြ-ေရခ်မ္းျပင္လမ္းပိုင္းဟာ ရထားျပန္လည္ ေျပးဆြဲေရးအတြက ္ လမ္းပိုင္းေတြ 

ျပဳျပင္ပါတယ္။ ၂၁-၁၀-၂၀၁၂ မွာ ရထားစမ္းသပ္ခုတ္ေမာင္းမႈျပဳလုပ္ခဲ့ပါတယ္။ သို႔ေသာ္လည္း 

တည္ၿငိမ္မႈအေနအထား စိတ္မခ်ရေသးတဲ့အတြက ္ ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရက ရထားေျပးဆြဲရန္ခြင့္ျပဳ 

ျခင္းမရွိေသးပါ။ ေနာက္ေလာေလာလတ္လတ ္ အေျခအေနတင္ျပရမယ္ဆိုရင ္ စစ္ေတြ-ေရခ်မ္းျပင္ 

လမ္းပိုင္းဟာ ဒုကၡသည္စခန္း ၄ ခုရွိပါတယ္။ အဲ့ဒ ီ ဒုကၡသည္စခန္း ၄ ခုကေနၿပီးေတာ့ သံလမ္းခင္းထား တဲ့ 

ဇလီဖားေတြကိုခိုးယူၿပီး ထင္းအျဖစ္နဲ႔ အသုံးျပဳေၾကာင္းသတင္းရတဲ့အတြက ္ ပူးေပါင္းအဖြဲ႕နဲ႔ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္၊ 

ဒီဇင္ဘာလ ၂၀ ရက္ေန႔မွာ စစ္ေဆးတဲ့အခါမွာ  သစ္သားဇလီဖား ၄၄၈၈ တုံးကို သံလမ္း 

ေအာက္ကေနျဖဳတ္ယူၿပီးေတာ့ ေလာင္စာထင္းအျဖစ္အသုံးျပဳေၾကာင္း စစ္ေဆးေတြ႕ရွိရပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ 

ေပ်ာက္ဆုံးသြားတဲ့သစ္သားဇလီဖားေတြအစား ေနာင္အခိုးမခံရေအာင္ဆိုၿပီးေတာ့ ကြန္ကရစ္ဇလီဖားတုံးေတြနဲ႔ 

အစားထိုးၿပီးေတာ့ ျပဳျပင္သြားဖို႔အတြက္ ျပည္နယ္အစိုးရ လမ္းပန္း ဆက္သြယ္ေရးဝန္ႀကီးနဲ႔ ၫိွႏႈိင္းထားၿပီး 

ျဖစ္ပါတယ္။ အဒဲါေတြကိ ု ၿပီးစီးတဲ့အခါမွာေတာ့ ျပည္နယ္ အစိုးရ ခြင့္ျပဳတဲ့အေပၚမွာ မူတည္ၿပီးေတာ့ 

ရထားေျပးဆြဲမည္ျဖစ္ပါေၾကာင္း တင္ျပအပ္ပါတယ္။ အဲ့ဒီလမ္းပိုင္းမွာဆိုရင ္ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ျပည္ေတာ္သာ-

စစ္ေတြ-ေရခ်မ္းျပင္လမ္းပိုင္းၿပီးစီးၿပီ ျဖစ္ပါတယ္။ ေနာက္ ေရခ်မ္းျပင္ကေန ပါတိတ္-ကြမ္းေတာင္လမ္းပိုင္း 

ဆက္လက္ၿပီးေတာ့ ေဆာင္႐ြက္ဖို႔ရွိပါတယ္။ ေရခ်မ္းျပင္ႏွင့္ ပါတိတ္လမ္းပိုင္း ၆ မိုင္ကိ ုကၽြန္ေတာ္တို႔ ဇလီဖား၊ 

ေက်ာက္သံလမ္း အားလုံး အဆင္သင့္ျဖစ္ပါၿပီ။ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ဆက္ၿပီးေတာ့ခင္းဖို႔ အစီအစဥ္ရွိပါတယ္။ 

ကၽြန္ေတာ္တို႔ ျမန္ႏိုင္သမၽွ ျမန္ေအာင္လုပ္ၿပီးေတာ့ လမ္းပိုင္းဖြင့္လွစ္ေပးမွာျဖစ္တဲ့အေၾကာင္းတင္ျပအပ္ပါတယ္။ 

(ၾသဘာသံမ်ား) 

ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္မ်ားႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း 

ဥကၠ႒ ။  ။ မင္းလွမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေမာင္းတိုးေမးျမန္းဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ 

ဦးေမာင္တိုး(မင္းလွမဆဲႏၵနယ)္။ ။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ ႂကြေရာက္လာေသာ ဧည့္သည္ေတာ္မ်ားအားလုံးကိ ု ေလးစားစြာဂါရဝျပဳအပ္ပါ တယ္။ 

ကၽြန္ေတာ့္ရ႕ဲ ေမးခြန္းကေတာ့ တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီးတြင ္ ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန ္ စီမံကိန္းကို 

ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိေၾကာင္း၊ ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္စီမံကိန္းသည္ အေရးႀကီးသည့္ စီမံကိန္းတစ္ခု 

ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ျမန္မာႏိုင္ငံႏွင့္ ထိုင္းႏိုင္ငံတို႔အတြက္သာမက အာဆီယံႏိုင္ငံမ်ားအတြက ္ ပါ 

အေရးပါသည့္စီမံကိန္းတစ္ခုျဖစ္ေၾကာင္း၊ ႏွစ္ႏိုင္ငံအတိုင္းအတာျဖင္ ့ တည္ေဆာက္ႏိုင္သေလာက ္

တည္ေဆာက္ၿပီး မတတ္ႏိုင္သည္မ်ားကိ ု တတိယႏိုင္ငံကိုဖိတ္ေခၚရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ႏိုင္ငံပိုင္သတင္း 

စာမ်ားတြင္ေဖာ္ျပခ်က္အရသိရွိရပါတယ္။ ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒပုဒ္မ ၁၀၀ (ခ) တြင္ ျပည္ေထာင္စု 

အစိုးရကသာတင္သြင္းခြင့္ရွိေသာ ႏိုင္ငံေတာ္၏အမ်ိဳးသားစီမံကိန္း ႏွစ္စဥ္အရအသုံးခန္႔မွန္းေျခေငြ စာရင္းႏွင့္ 

အခြန္အေကာက္ဆိုင္ရာ ဥပေဒၾကမ္းမ်ားကို သတ္မွတ္ထားသည့္နည္းလမ္းႏွင့္အညီ ျပည္ေထာင္စု 

လႊတ္ေတာ္၌ေဆြးေႏြးဆုံးျဖတ္ရမည္လိုေဖာ္ျပထားပါတယ္။ ထိုနည္းတ ူျပည္ေထာင္စု အစိုးရအဖြဲ႕ပုဒ္မ ၅၅ (က) 

တြင္လည္း ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕သည္ ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒပါျပ႒ာန္း ခ်က္မ်ားႏွင့္အညီ 

ျပည္ေထာင္စုအစိုးရ၏မူဝါဒမ်ားကိုခ်မွတရ္မည္။ ယင္းမူဝါဒမ်ားႏွင့္အညီ လိုအပ ္ ေသာစီမံကိန္းမ်ားကိုေရးဆြဲ၍ 

ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္၏သေဘာတူညီခ်က္ျဖင္ ့ အေကာင္အထည္ ေဖာ္ေဆာင္႐ြက္ရမည္ဟ ု ေဖာ္ျပထား 

ပါတယ္။ ႏိုင္ငံတိုင္းမွာ အစိုးရအဖြဲ႕မ်ားဟာ ျပည္သူျပည္သားမ်ား ေကာင္းက်ိဳးအတြက္ 



ေဆာင္႐ြက္တာမွန္ေသာ္လည္းပ ဲ ျပည္သူမ်ားရဲ႕ဆႏၵနဲ႔မကိုက္ညီလၽွင ္ ျပႆနာျဖစ္ေပၚၿပီးေတာ့ အက်ိဳးနည္း 

တတ္ပါတယ္။ သာဓကအားျဖင့္ဆိုလို႔ရွိရင ္ ျမစ္ဆုံေရအားလၽွပ္စစ ္ စီမံကိန္းႏွင့္ လက္ပံေတာင္း 

ေတာင္ေၾကးနီစီမံကိန္းတို႔ျဖစ္ပါတယ္။ ႏိုင္ငံေတာ္အဆင့္စီမံကိန္းႀကီးမ်ား ေဆာင္႐ြက္တဲ့အခါမွာ 

ပြင့္လင္းျမင္သာမႈ၊ တာဝန္ခံမႈရွိရန္လိုအပ္တယ္လို႔ယူဆပါတယ္။ သို႔ျဖစ္ပါ၍ ေအာက္ပါေမးခြန္းမ်ားကို 

ေျဖၾကားေပးႏိုင္ပါရန္ေမးျမန္းအပ္ပါတယ္-  

 (က)  ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္စီမံကိန္းကိ ုမည္ကဲ့သို႔ေဆာင္႐ြက္ထားပါသနည္း။ 

(ခ) ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္စီမံကိန္းသည္ ျမန္မာႏိုင္ငံျပည္သူျပည္သားမ်ားအတြက္ 

မည္ကဲ့သို႔ အက်ိဳးရွိပါသနည္း။  

(ဂ) ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္စီမံကိန္းေဆာင္႐ြက္ရန္အတြက ္ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ 

သို႔တင္ျပအတည္ျပဳခ်က္ရယူရန္အစီအစဥ္ရွိပါသလား။ ရွိလၽွင္ မည္သည့္ျပည္ေထာင္စ ု

လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္တင္ျပပါမည္လ။ဲ မတင္ျပလၽွင္ မည္သည့္အတြက္ေၾကာင္ ့

တင္ျပအတည္ျပဳခ်က္ရယူျခင္း မျပဳသည္ကို သိလိုပါသျဖင္ ့ ေျဖၾကားေပးႏိုင္ပါရန္ 

ေမးျမန္းပါတယ္။ ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

ဥကၠ႒ ။ ။ သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနမ ွေျဖၾကားဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ 

သူရဦးေသာင္းလြင္(ဒုတိယဝန္ႀကီး၊ ရထားပို႔ေဆာင္ေရးဝန္ႀကီးဌာန)။  ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီး၊ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင္ ့ ဖိတ္ၾကားထားေသာ ဧည့္သည္ 

ေတာ္ႀကီးမ်ားခင္ဗ်ား။ ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီး၊ မင္းလွမဆဲႏၵနယ္မ ွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ ္

ဦးေမာင္းတိုးေမးျမန္းတဲ့ ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္စီမံကိန္းႏွင့္ပတ္သက္တဲ ့ ေမးခြန္းမ်ားကို ကၽြန္ေတာ္ 

ရထားပို႔ေဆာင္ေရးဝန္ႀကီးဌာန ဒုတိယဝန္ႀကီး သူရဦးေသာင္းလြင္မ ွေျဖၾကားတင္ျပမွာျဖစ္ပါတယ္။ ေမးခြန္း (၁) 

ကေတာ့ ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္စီမံကိန္းကိ ု မည္ကဲ ့ သို႔ေဆာင္႐ြက္ထားပါသနည္းဆိုတဲ ့

ေမးခြန္းႏွင့္ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ ၂၀၀၅ ခုႏွစ္မွာ မဟာမေဲခါင္ေဒသခြဲ ႏိုင္ငံေတြအၾကားမွာ 

လမ္းပန္းဆက္သြယ္မႈေတြ၊ နယ္စပ္ျဖတ္ေက်ာ္မႈေတြ၊ ကုန္သြယ္မႈေတြ၊ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈေတြ၊ 

ကမၻာလွည့္ခရီးသြားလုပ္ငန္းခ်ိတ္ဆက္မႈေတြျဖစ္ေပၚလာခဲ့ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ အဲ့ဒ ီေဒသႏွင္ ့တစ္ဆက္တစ္စပ ္

တည္းရွိတဲ့ ထားဝယ္ေဒသမွာ အထက္ေဖာ္ျပပါလုပ္ငန္မ်ားေပၚေပါက္ၿပီးေတာ့ စီးပြားေရး၊ လူမႈေရး 

တိုးတက္ဖို႔အတြက ္ ဒီအျပင္ ေရနက္ဆိပ္ကမ္း၊ အေဝးေျပးလမ္းႏွင့္ အျခားစီမံကိန္း မ်ားျဖစ္ေပၚလာမယ္ဆိုရင ္

မဟာမေဲခါင္ေဒသခြဲတစ္ေလၽွာက ္ စီးပြားေရးဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ လာမယ့္ကိစၥကိုရည္မွန္းၿပီးေတာ့ ျမန္မာႏွင့္ 

ထိုင္းႏိုင္ငံတို႔ဟာ ၂၀၀၈ ခုႏွစ္၊ မတ္လ ၁၉ ရက္ေန႔မွာ နာလည္မႈစာခၽြန္လႊာကိုလက္မွတ္ေရးထိုးခဲ့ပါတယ္။ 

အဲ့ဒီအေပၚမွာအေျခခံၿပီးေတာ့ ထားဝယ္အထူး စီးပြားေရးဇုန္စီမံကိန္းစတင္ေပၚေပါက္လာခဲ့ပါတယ္။  အဲ့ဒီ 

နားလည္မႈစာလႊာကိုအေျခခံၿပီးေတာ့ ၂၀၀၈ ခုႏွစ္၊ ဇြန္လ ၁၂ ရက္ေန႔မွာ မိမိတို႔ ပို႔ေဆာင္ေရးဝန္ႀကီးဌာနႏွင့္ 

အီတာလ်ံ-ထိုင္းကုမၸဏီတို႔ နားလည္မႈစာခၽြန္လႊာကိုလက္မွတ္ေရးထိုးခဲ့ပါတယ္။ အဲ့ဒီေနာက္မွာ ၂၀၁၀ ခုႏွစ္၊ 

ႏိုဝင္ဘာလ ၂ ရက္ေန႔မွာ ျမန္မာ့ဆိပ္ကမ္းအာဏာပိုင္ႏွင္ ့ အီတာလ်ံ-ထိုင္းကုမၸဏီတို႔ မူေဘာင္ 

သေဘာတူညီခ်က ္ Framework Agreement ကိုခ်ဳပ္ဆိုၿပီးေတာ့ ေဆာင္႐ြက္မည့္စီမံကိန္းအလိုက ္

ျဖစ္ေျမာက္ႏိုင္ေျခ ေလ့လာတယ္။ လိုအပ္သည့္ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံေငြရရွိေရးအတြက္စီစဥ္တယ္။ ေက်း႐ြာေတြ 



ေ႐ႊ႕ေျပာင္းေရး အတြက ္ ျမန္မာဘက္မွတာဝန္ရွိသူမ်ားနဲ႔ၫိွႏႈိင္းစီစဥ္တယ္။ လုပ္ငန္းစီမံကိန္းအလိုက ္အေကာင ္

အထည္ေဖာ္ဖို႔ ႀကိဳတင္စုဖြဲ႕မႈေတြ၊ ထားဝယ္မွနယ္စပ္သို႔ ကားလမ္းၾကမ္းေဖာက္လုပ္ျခင္းမ်ားကို 

ေဆာင္႐ြက္ခဲ့ပါတယ္။ ယခုအခါမွာ ကုမၸဏီအေနျဖင္ ့ အေျခခံအေဆာက္အဦလုပ္ငန္းမ်ားေဖာ္ထုတ္ရန ္

လိုအပ္တဲ့ေငြေၾကးအျပည့္အဝရရွိဖို႔စုစည္းရာမွာ အခက္အခႀဲကဳံေတြ႕လာတဲ့အတြက ္ လုပ္ငန္း အေကာင္ 

အထည္ေဖာ္မႈေႏွာင့္ေႏွးခဲ့ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ ႏွစ္ဖက္အစိုးရတို႔အားေပးမႈႏငွ့္ အရွိန္အဟုန္ကိုျမႇင့္တင ္

ႏိုင္ဖို႔အတြက ္ ရည္႐ြယ္ခ်က္နဲ႔ ႏွစ္ဖက္အစိုးရ တို႔ဟာ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္၊ ဇူလိုင္လ ၂၃ ရက္ေန႔မွာ 

ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္ႏွင္ ့ဆက္စပ္စီမံကိန္းမ်ား ဘက္စုံအေကာင္အထည္ေဖာ္ ႏိုင္ေရးဆိုင္ရာနားလည္မႈ 

စာခၽြန္လႊာကိ ု လက္မွတ္ေရးထိုးခဲ့ပါတယ္။ အဆိုပါ နားလည္မႈစာခၽြန္လႊာအရ ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္ႏွင့္ 

ဆက္စပ္လုပ္ငန္းစီမံကိန္းမ်ားကိ ု အရွိန္ျမႇင့္တင္ဖို႔ ဒုတိယသမၼ ဦးဥာဏ္ထြန္းႏွင္ ့ ထိုင္းႏိုင္ငံဒုတိယဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 

မစၥတာ Mr. Kittirat Na Ranong တို႔ ပူးတြဲဥကၠ႒အျဖစ္ေဆာင္႐ြက္တဲ ့အဆင့္ျမင့္ေကာ္မတီ၊ စက္မႈဝန္ႀကီးဌာန၊ 

ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီး ဦးေအးျမင့္ႏွင့္ ထိုင္ႏိုင္ငံဝန္ႀကီးခ်ဳပ္႐ုံးဝန္ႀကီးတို႔ ပူးတြဲဥကၠ႒အျဖစ္ေဆာင္႐ြက္ေသာ 

ၫိွႏႈိင္း ေပါင္းစပ္ေရးႏွင့္ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေရးေကာ္မတီ၊ ေနာက္ေအာက္မွာ က႑အလိုက ္

အေကာင္အထည္ေဖာ္ဖို႔အတြက ္ ဆပ္ေကာ္မတ ီ ၆ ခု အဲ့ဒီမွာ ျမန္မာဘက္က ဒုတိယဝန္ႀကီးတစ္ဦးႏွင့္ 

ထိုင္းႏိုင္ငံဘက္က ဝန္ႀကီးတစ္ဦးတို႔ ပူးတြဲေကာ္မတီအျဖစ္ေဆာင္႐ြက္တဲ ့ ဆပ္ေကာ္မတ ီ ၆ ခု ရွိပါတယ္။  

အဲ့ဒါေတြဖြဲ႕စည္းၿပီးေတာ့ လုပ္ငန္းမ်ားကိုအေကာင္အထည္ေဖာ္ဖို႔အတြက ္ ႏွစ္ဖက္ၫိွႏႈိင္း အစည္းအေဝးမ်ား 

ကိုေဆာင္႐ြက္ခဲ့ပါတယ္။ ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုနႏ္ွင့္ ဆက္စပ္စီမံကိန္းမ်ား အတြက္ 

အေျခခံအေဆာက္အအု ံ တည္ေဆာက္ဖို႔အနည္းဆုံးအေမရိကန္ေဒၚလာ ၈.၆ ဘီလီယ ံ လိုအပ္မည္လို႔ 

ခန္႔မွန္းထားပါတယ္။ အထူးစီးပြားေရးဇုန္ရွိ စက္႐ုံအလုပ္႐ုံမ်ားအတြက္လည္း ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈအေမရိကန္ေဒၚလာ 

၁၀၀ ဘီလီယံအထက္လိုအပ္မယ္လို႔လည္းခန္႔မွန္းထားပါတယ္။ ဒီခန္႔မွန္းခ်က္ဟာလည္း ထိုင္းႏိုင္ငံမွာလုပ္တဲ ့

စက္မႈဇုန္ေတြနဲ႔ဆက္စပ္ၿပီးေတာ့ ခန္႔မွန္းထားတာ ျဖစ္ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္၊ ႏိုဝင္ဘာလ ၁၈ 

ရက္ေန႔မ ွ ၂၀ ရက္ေန႔အထ ိ ကေမၻာဒီးယားႏိုင္ငံမွာက်င္းပတဲ ့ အေရွ႕အာရွထိပ္သီးအစည္းအေဝးကာလမွာ 

ျမန္မာ-ထိုင္းႏွစ္ႏိုင္င ံ ေခါင္းေဆာင္မ်ားေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးၿပီးေတာ့ ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္ 

အေကာင္အထည္ေဖာ္ေရး အတြက ္ ႏွစ္ႏိုင္ငံပူးတြဲေဆာင္႐ြက္မည့္အေၾကာင္း ေၾကညာခ်က္ထုတ္ပါတယ္။ 

စိတ္ပါဝင္စားတဲ့ အျခားႏိုင္ငံေတြကိ ုရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈလာေရာက္ဖို႔ဖိတ္ေခၚခဲ့ပါတယ္။ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္၊ ဒီဇင္ဘာလ ၁၇ 

ရက္ေန႔မွာေတာ့ ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတႀကီး ဦးသိန္းစိန္ႏွင့္ ထိုင္းႏိုင္ငံဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ မစၥစ္ ရင္လပ္ရွင္နာဝပ ္ တို႔ 

ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္ကိုေရာက္ရွိၿပီးေတာ့ စီမံကိန္းႏွင့္ဆက္စပ္လုပ္ငန္းမ်ား လ်င္ျမန္စြာ 

အေကာင္အထည္ေဖာ္ႏိုင္ေရး၊ ဆက္သြယ္ေရးလမ္းေၾကာင္းႏွင္ ့ လၽွပ္စစ္မီးရရွိေရးအပါအဝင္ 

အေျခခံအေဆာက္အဦး ေတြတည္ေဆာက္ေရးဖို႔၊ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းေရးကိစၥေတြ၊ ေနာက္ 

တတိယႏိုင္ငံမ်ားမွရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈႏွင္ ့ ေငြေၾကးေတြကိုဖိတ္ေခၚဖို႔ကိစၥေတြကိ ု ေဆြးေႏြးခဲ့ပါတယ္။ 

ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္သို႔ ျပင္ပမွလာေရာက္ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံရန ္ ေလ့လာျပင္ဆင္ေနတဲ့သူေတြ 

အမ်ားအျပားရွိပါတယ္။ သူတို႔ဟာ အထူးစီးပြားေရးဇုန္ဥပေဒကိ ု ေစာင့္ေမၽွာ္လ်က္ရွိေၾကာင္း သိရွိရတဲ့အတြက ္

ျမန္မာ့အထူးစီးပြားေရးဇုန္ဥပေဒမူၾကမ္းကို မိမိတို႔ႏိုင္ငံသားမ်ားအက်ိဳးစီးပြားကို ေဆာင္က်ဥ္းႏိုင္ၿပီးေတာ့ 

ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံတဲ့လူေတြအတြက္လည္း ေၾကာင္းက်ိဳးမၽွတၿပီးေတာ့  လက္ခံႏိုင္မည့္ဥပေဒမ်ိဳးျဖစ္ေစေရးအတြက ္

ႏိုင္ငံတကာအႀကံေပးေတြရ႕ဲ အကူအညီကိုရယ ူ ခဲ့ပါတယ္။ အဲ့ဒါကေတာ့ ဂ်ာမန္က GIZ ကေနၿပီးေတာ့ 

ကၽြမ္းက်င္သူေတြ၊ ဂ်ပန္ကကၽြမ္းက်င္သူေတြ၊ ေနာက္ IFC ဆိုတဲ့ (International Finding Corporation) 



World Game ကအဖြဲ႕ေတြ၊ ေနာက္ၿပီးေတာ့ ထိုင္းႏိုင္ငံကအဖြဲ႕ေတြ၊ အားလုံးျဖစ္ႏိုင္ဖြယ္ရွိတဲ့ 

ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူေတြပါေခၚၿပီးေတာ့ ေဆြးေႏြးခဲ့ပါတယ္။ ဒါေတြဟာ ျပဳစုၿပီးျဖစ္တဲ့အတြက္    

အစိုးရအဖြဲ႕မွတစ္ဆင္ ့ လႊတ္ေတာ္ကိ ု အျမန္ဆုံးတင္ျပမွာျဖစ္ပါတယ္။ ယခုေနာက္ဆုံးအေျခအေနကေတာ့ 

လုပ္ငန္းပုံစံကိအုေကာင္အထည္ ေဖာ္မယ္ ့ ဘယ္လိုအဖြဲ႕အစည္းနဲ႔အေကာင္အထည္ေဖာ္မလ။ဲ Special 

Purpose Vehicle လို႔ေခၚတဲ့အဖြဲ႕ကိ ုဘယ္လိုပုံစံႏွင္ ့ဘယ္လိ ုေမာ္ဒယ္နဲ႔ ဖြဲ႕စည္းမလ။ဲ ေနာက္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံေငြ 

ရရွိဖို႔အတြက ္ဘယ္လိုနည္းလမ္းေတြနဲ႔လုပ္မလဆဲိုတာ ၫိွႏႈိင္းဆျဲဖစ္ပါတယ္။  

ေနာက ္ ဒုတိယေမးခြန္းျဖစ္တဲ့ ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္စီမံကိန္းဟာ ျမန္မာႏိုင္ငံ ျပည္သူျပည္သားမ်ား 

အတြက ္ ဘယ္လိုအက်ိဳးရွိမလလဲို႔ေမးထားတဲ့ေမးခြန္းျဖစ္ပါတယ္။ ဒီေမးခြန္းႏွင့္ ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ အရင္က 

ဗီယက္နမ္ႏိုင္ငံကေနစၿပီးေတာ့ ကေမၻာဒီးယားႏိုင္ငံ၊ ထိုင္းႏိုင္ငံတို႔ကိ ု ဆက္သြယ္တဲ ့ မဟာမေဲခါင္ေဒသခြဲ 

ေတာင္ဘက္စီးပြားေရးစႀကၤန္ဆိုတာရွိပါတယ္။ အဲ့ဒ ီ ေတာင္ဘက ္ စီးပြားေရးစႀကၤန္ဟာ တကယ္ေတာ့ 

နဂိုကသတ္မွတ္တုန္းက ထားဝယ္ေရနက ္ ဆိပ္ကမ္းမွာ ဆုံးတာျဖစ္ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ 

နဂိုကျပတ္ေတာက္ေနတဲ ့ အဲ့ဒီလမ္းပိုင္းကိ ု ထားဝယ္ေရနက ္ ဆိပ္ကမ္းႏွင့္ ထိုင္းႏိုငင္ံကိုဆက္သြယ္တဲ ့

ကားလမ္းတည္ေဆာက္ၿပီးတာနဲ႔ တစ္ဆက္တစ္စပ္တည္း ဆက္သြယ္မိရင ္ ဒီေဒသအက်ိဳးရွိမယ္ဆိုတာကိ ု

သုေတသနအဖြဲ႕အမ်ိဳးမ်ိဳးကေနၿပီးေတာ့ သုံးသပ္ထားတာေတြရွိပါတယ္။ အထူးအားျဖင့္ဆိုရင ္ ဂ်ာကာတာမွာ 

အေျခစိုက္တဲ ့ ERIA ဆိုတဲ ့အဖြဲ႕ရွိပါတယ္။ အဲ့ဒီအဖြဲ႕ကေတာ့ Economic Research Institute for ASEAN 

and East Asia အတိုေကာက္အားျဖင္ ့ERIA လို႔ေခၚပါတယ္။ အဲ့ဒီပညာရွင္ေတြရ႕ဲ သုေတသနစာတမ္းမွာဆိုရင ္

ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္ကိ ု အေကာင္အထည္ေဖာ္မယ္ဆိုလို႔ရွိရင ္ ျမန္မာႏိုင္ငံအတြက္ တိုးတက္မႈ 

တစ္ႏိုင္ငံလုံးအတိုင္းအတာနဲ႔ဆိုရင ္ ၆၆ ရာခိုင္ႏႈန္းလာၿပီးေတာ့ အေထာက္အကူျပဳတယ္။ တနသၤာရီတိုင္း 

ေဒသမွာေတာ့ ၂၇၂ ရာခိုင္ႏႈန္းတိုးတက္မႈရွိမယ္ဆိုၿပီးေတာ့ သုံးသပ္ေဖာ္ျပထားတာရွိပါ တယ္။ 

ထားဝယ္ေဒသ၏လက္ရွိပကတိအေျခအေနေတြကိ ု ယွဥ္ထိုးစဥ္းစားရင ္  ထားဝယ္အထူး စီးပြားေရးဇုန္ 

စီမံကိန္းဟာ ေဒသခံျပည္သူအတြက ္ စီးပြားေရး၊ က်န္းမာေရး၊ ပညာေရးအစရွိေသာ က႑ေပါင္းစုံက 

တိုးတက္ေစေရးအတြက ္ တိုက္႐ိုက္လည္းအက်ိဳးရွိေစမယ္။ သြယ္ဝိုက္လည္း အက်ိဳးရွိေစမယ္ဆိုတာ 

ေတြ႕ရွိရပါတယ္။ မိမိတို႔ႏိုင္ငံမွာ အလုပ္အကိုင္မရွိတဲ့အတြက ္ အိမ္နီးခ်င္း ႏိုင္ငံမ်ားႏွင့္ ျပည္ပႏိုင္ငံမ်ားကို 

သားတစ္ကြဲ၊ မယားတစ္ကြဲ သြားေရာက္အလုပ္လုပ္ကိုင္ေနသူမ်ားဟာ အထူးစီးပြားေရးဇုန္မ်ားမွာ 

ေပၚေပါက္လာမယ့္စက္႐ုံအလုပ္႐ုံမ်ား၊ ဆက္စပ္ေပၚေပါက္လာမယ္ ့ စီးပြားေရးႏွင့္ ဝန္ေဆာင္မႈ 

လုပ္ငန္းေတြရွိလာတဲ့အခါမွာ မိမိတို႔ႏိုင္ငံမွာပ ဲ အလုပ္အကိုင္ရၿပီးေတာ့ မိမိတို႔ႏိုင္ငံမွာပ ဲ မိသားစုႏွင့္အတူ 

ေနထိုင္လုပ္ကိုင္ႏိုင္မွာျဖစ္ပါတယ္။ မိမိတို႔ႏိုင္ငံမွာေဆာင္႐ြက္တဲ ့ အတြက ္ အလုပ္လုပ္တဲ့အတြက ္

ႏိုင္ငံေတာ္ကလည္း အျပည့္အဝေစာင့္ေရွာက္ႏိုင္မွာျဖစ္ပါတယ္။ ေနာက္ ဒီထားဝယ္ အထူးစီးပြားေရး 

ဇုန္စီမံကိန္းဟာ ႀကီးမားပါတယ္။ လုပ္ငန္းေတြလည္းစုံပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ ထားဝယ္နယ္ခံ၊ 

တနသၤာရီနယ္ခံေတြအတြက္သာ အလုပ္အကိုင္ရရွိေစမွာမဟုတ္ပါဘူး။ ျမန္မာႏိုင္ငံ အႏွံ႔ကလာေရာက ္

လုပ္ကိုင္သူမ်ားအတြက္ပါ အလုပ္အကိုင္ရရွိေစမွာျဖစ္ပါတယ္။ ပညာအေျခခံ၊ အေတြ႕အႀကဳံပိုင္းမွာ 

အားနည္းတဲ့သူေတြကိုလည္း အလုပ္ရရွိေစ႐ုံသာမက အင္ဂ်င္နီယာေတြ၊ ဆရာဝန္ေတြ၊ စီးပြားေရး 

ပညာရွင္ေတြ၊ ကြန္ပ်ဴတာပညာရွင္အစရွိတဲ ့ ပညာတတ္အုပ္စုမ်ားအတြက္ပါ အလုပ္အကိုင္ေရာ၊ 

အေတြ႕အႀကဳံပါ ရရွိေစမွာျဖစ္ပါတယ္။ ဒါ့အျပင္ ဆင့္ကေဲပၚေပါက္မည့္အလုပ္အကိုင္ေတြအျဖစ ္

အထူးစီးပြားေရးဇုန္ႏွင့္ ဆက္စပ္စီမံကိန္းမ်ားကိ ု လာေရာက္လုပ္ကိုင္သူမ်ားစာသုံးဖို႔အတြက ္



သားငါးထုတ္လုပ္မႈေတြ၊ ဟင္းသီးဟင္း႐ြက္ထုတ္လုပ္မႈေတြ၊ ေနာက္ အေထြေထြသုံးပစၥည္းေတြ 

ေရာင္းခ်တဲ့လုပ္ငန္းေတြ၊ ေနာက္ ပညာေရး၊ အျခားႏိုင္ငံက လာေရာက္ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံတဲ့ အခါမွာ 

သူတို႔ရ႕ဲသားသမီးေတွအတြက္ပညာေရး ေနာက္ၿပီးေတာ့ သူတို႔ရ႕ဲ လုပ္သားေတြအတြက္ေလ့က်င့္ေပးမယ္ ့

ေလ့က်င့္ေရးေက်ာင္းေတြ ဒါေတြလည္းေပၚေပါက္လာမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ အလားတူပ ဲက်န္းမာေရးအတြက္လည္း 

အဆင့္ျမင့္က်န္းမာေရးလုပ္ငန္းေတြပါ ဝင္ေရာက္လာမွာျဖစ္ပါတယ္။ အဲ့ဒီအျပင္ ယာဥ္ယႏၲရားျပင္ဆင္မႈ၊ 

အထြေထြေရာင္းဝယ္ေဖာက္ကားမႈ၊ သယ္ယူပို႔ေဆာင္မႈ၊ ထုပ္ပိုးမႈ ေနာက္ Logistic လုပ္ငန္းေတြပါ 

အမ်ားအျပားေပၚေပါက္လာမွာျဖစ္တဲ့အတြက ္ အလုပ္အကိုင္အခြင့္အလမ္းဟာ မ်ားျပားစြာ ေပၚေပါက္မွာ 

ျဖစ္ပါတယ္။ မိမိ ျပည္သူမ်ား အလုပ္အကိုင္ရရွိၿပီး ဝင္ေငြတိုးလာမယ္ဆိုရင ္မိမိတို႔မိသားစုေတြရ႕ဲ က်န္းမာေရး၊ 

ပညာေရး၊ လူမႈေရးအေျခအေနမ်ားတိုးတက္လာမည့္အျပင ္ ျပည္သူရ႕ဲပညာအရည္အေသြး 

ျမင့္မားလာတဲ့အတြက ္ တိုင္းျပည္စဥ္ဆက္မျပတ္ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးအတြက ္ ထူေထာင္ရန္လိုအပ္တဲ ့

Knowledge Industry  ျဖစ္ထြန္းမႈကိ ုအေထာက္အကူျပဳမွာျဖစ္ပါတယ္။ မိမိတို႔ရ႕ဲ သဘာဝသယံဇာတေတြကိ ု

လက္ရွ ိ ကုန္ၾကမ္းအျဖစ္ ရရာေဈးနဲ႔ေရာင္းခ်ေနျခင္းအစား အဆင့္ျမင့္ကုန္ေခ်ာထုတ္လုပ္ေရာင္းခ်ႏိုင္တဲ ့

အတြက ္ မိမိတို႔သဘာဝသယံဇာတအတြက ္ ထိုက္တန္တဲ့ေဈးႏႈန္းေတြရရွိၿပီးေတာ့ တိုင္းျပည္ ဝင္ေငြတိုးျခင္း၊ 

ႏိုင္ငံေခတ္မီတိုးတက္ေစေရးအတြက ္ မျဖစ္မေနလိုအပ္တဲ့အဆင့္ျမင့္နည္းပညာမ်ား၊ စီးပြားေရးပညာ၊ 

ေခတ္မီစီမံခန္႔ခြဲမႈပညာမ်ား၊ ေဈးကြက္ထိုးေဖာက္ျခင္းဆိုင္ရာပညာရပ္မ်ား၊ ေဈးကြက္ကြန္ယက ္တည္ေဆာက္မႈ 

ပညာရပ္မ်ား၊ ကမၻာ့အဆင့္မီေငြေၾကးဆိုင္ရာလုပ္ငန္းမ်ား ထူေထာင္မႈ၊ ေခတ္မီအုပ္ခ်ဳပ္ 

ေထာက္ပံ့မႈစနစ(္Modern Logistic System)မ်ားကို ထိေတြ႕ လုပ္ကိုင္ခြင့္ရမွာျဖစ္တဲ့အတြက ္

တိုက္႐ိုက္အက်ိဳးေက်းဇူးရွိ႐ုံသာမက သြယ္ဝိုက္ၿပီးေတာ့ဆင့္ကဆဲင့္က ဲ ေပၚေပါက္လာမည့္ 

အက်ိဳးေက်းဇူးကိုလည္း အမ်ားအျပားရရွိမွာျဖစ္ပါတယ္။ ေနာက ္ အျခားႏိုင္ငံေတြရ႕ဲအေတြ႕အႀကဳံအရဆိုရင ္

အထူးစီးပြားေရးဇုန္မွာ ဒီလုပ္ငန္းရွင္မ်ားကေနၿပီးေတာ့ ေငြေၾကး၊ နည္းပညာပံ့ပိုးၿပီးေတာ့ ေဒသခံေတြကို 

Support Industry  ထူေထာင္ေပးတာေတြရွိပါ တယ္။ ေနာက္ ဆပ္ကန္ထ႐ိုက္လုပ္ငန္းေတြရပါတယ္။ 

ဒီလိုလုပ္ငန္းေတြကေနစၿပီးေတာ့ ေဒသခံေတြဟာ တစ္စတစ္စႀကီးထြားၿပီးေတာ့ အက်ိဳးရွိလာၿပီးေတာ့ 

ေနာင္တစ္ခ်ိန္မွာ သူတို႔ကိုယ္တိုင ္ လုပ္ငန္းရွင္ႀကီးေတြျဖစ္လာတာကိ ု အျခားစီးပြားေရးဇုန္ အသီးသီးမွာ 

ေတြ႕ပါတယ္။ အထူးစီးအားျဖင့္ ဆိုရင ္ရွင္းက်င္စ့ီးပြားေရးဇုန္မွာေတြ႕ပါတယ္။ ေနာက္တစ္ခုကဘာလဆဲိုလို႔ရွိရင ္

ေသခ်ာရည္႐ြယ္ခ်က ္ ရွိရွိျဖင့္ ေဆာင္႐ြက္မယ္ဆိုရင ္ ေနာက္တစ္ခ်ိန္မွာ ကၽြန္ေတာ္တို႔ႏိုင္ငံရ႕ဲ အမွတ္တံဆိပ ္

ကိုယ္ပိုင ္ Brand ေတြ၊ နည္းပညာေတြ၊ တီထြင္ႀကံဆမႈေတြ၊ မူပိုင္ခြင့္ေတြေပၚေပါက္လာၿပီးေတာ့ မိိမိတို႔ေျခေပၚ 

ကိုယ္တိုင္ရပ္တည္ႏိုင္ဖို႔အတြက္ေဆာင္႐ြက္တဲ ့ ေဒသခံလုပ္ငန္းမ်ားလည္း ေပၚေပါက္လာမွာျဖစ္ပါ တယ္။ 

ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္မွရရွိတဲ ့ ေခတ္မီနည္းပညာေတြ၊ စီမံအုပ္ခ်ဳပ္မႈေတြ၊ ေဈးကြက္ တည္ေဆာက္မႈ၊ 

ေဈးကြက္ထိုးေဖာက္မႈအစရွိတဲ ့ အတတ္ပညာေတြဟာ ထားဝယ္ေဒသသာမက တစ္ႏိုင္ငံလုံးကိ ု ျပန္႔ႏွံ႔သြားမွာ 

ျဖစ္တဲ့အတြက ္ က်န္ေဒသေတြရ႕ဲ ဘက္စုံဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရး အတြက္လည္း အေထာက္အကူျပဳမွာ 

ျဖစ္ပါေၾကာင္း အက်ဥ္းခ်ဳံးရွင္းလင္းတင္ျပအပ္ပါတယ္။ ဒါေတြႏွင့္ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ အေရးအႀကီးဆုံးက 

တစ္ျခားႏိုင္ငံေတြရ႕ဲ အေတြ႕အႀကဳံအရဆိုရင ္ ႀကိဳတင္ ျပင္ဆင္ထားရမွာျဖစ္ပါတယ္။ ဒီဟာ 

ဒီဟာေတြျဖစ္လာႏိုင္တယ္။ အက်ိဳးေတြ ဒါေတြျဖစ္လာႏိုင္တယ္။ အျပစ္ေတြကေတာ့ ဒါေတြျဖစ္လာႏိုင္တယ္။ 

အဲ့ဒါေတြကိ ု ႀကိဳတင္တြက္ဆၿပီးေတာ့ ဒါေတြကို ရယူႏိုင္ေအာင္အတြက ္ အစီအမံေတြ 

ေဆာင္႐ြက္ထားရမွာျဖစ္ပါတယ္။ မေကာင္းတဲ့အျဖစ္၊ မေကာင္းတဲ့အျပစ္ေတြကိုမေရာက္ေအာင္လည္း 



စီမံေဆာင္႐ြက္မႈေတြ၊ ဥပေဒျပ႒ာန္းတာေတြ ေဆာင္႐ြက္ရမွာျဖစ္ပါတယ္။ အက်ိဳးေက်းဇူးေတြလည္း 

ပိုပိုၿပီးေတာ့ရရွိႏိုင္ေအာင ္ေဆာင္႐ြက္ၾကရမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ ဒါဟာေတာ့ စာအုပ္ေတြကိုေလ့လာရင ္Best --------

- ေတြႏွင့္ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ ထုတ္ျပန္ထားတဲ့စာတမ္းေတြအမ်ားအျပားရွပိါတယ္။ -------- 

အေကာင္အထည္ေဖာ္မႈႏွင္ ့ ပတ္သက္ၿပီး ေတာ့ ----------- ေတြကိ ု IFC (International Finding 

Corporation) World Game က ထုတ္ျပန္ထားတဲ့စာအုပ္ေတြလည္းရွိသလိ ု ႏိုင္ငံတိုင္းႏိုင္ငံတိုင္းမွာ 

သုံးသပ္ထားတဲ့အစီရင္ခံစာေတြ ရွိတဲ့အတြက ္ ဒါေတြကိုျပန္ဖတ္ၿပီးေတာ့ ဒီကေနၿပီးေတာ့ 

ေကာက္ႏုတ္ျပဳစုၿပီးေတာ့ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ႏိုင္ငံတိုးတက္ေရးအတြက ္ အက်ိဳးရွိတာေတြကိ ု ပိုၿပီးေတာ့ 

အက်ိဳးရွိေအာင္ မျဖစ္သင့္တဲ့ကိစၥေတြကိ ုေလ်ာ့နည္းသြားေအာင္ေဆာင္႐ြက္ၾကရမွာျဖစ္ပါတယ္။   

ေနာက္ေမးခြန္း(၃) ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္စီမံကိန္းေဆာင္႐ြက္ရန္အတြက ္ ျပည္ေထာင္စု 

လႊတ္ေတာ္သို႔တင္ျပအတည္ျပဳခ်က္ရယူရန္အစီအစဥ္ရွိသလား။ ရွိလၽွင္မည္သည့္ ျပည္ေထာင္စု 

လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္တင္ျပပါမည္လ။ဲ မတင္ျပလၽွင္မည္သည့္အတြက္ေၾကာင္ ့ အတည္ျပဳရယူ 

ျခင္းမျပဳသည္ကိုသိလိုသျဖင့္ေျဖၾကားေပးႏိုင္ပါရန္ ေမးျမန္အပ္ပါတယ္ဆိုတဲ့ေမးခြန္းႏွင္ပတ္သက္ၿပီး ေတာ့ 

ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္စီမံကိန္းကိ ု ယခင ္ ႏိုင္ငံေတာ္ေအးခ်မ္းသာယာေရးႏွင္ ့ ဖြံ႕ၿဖိဳးေရး 

ေကာင္စီလက္ထက ္ ၂၀၀၈ ခုႏွစ္၊ ဇြန္လ ၁၂ ရက္ေန႔က အစိုးရအဖြဲ႕ရ႕ဲသေဘာတူညီခ်က္နဲ႔ ပို႔ေဆာင္ 

ေရးဝန္ႀကီးဌာနႏွင့္ အီတာလ်ံ-ထိုင္းကုမၸဏီတို႔နားလည္မႈစာခၽြန္လႊာကိ ု လက္မွတ္ေရးထိုးခဲ့ပါတယ္။ 

အဲ့ဒီေနာက္မွာ ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္တည္ေဆာက္မႈအေကာင္အထည္ေဖာ္ေရးဆိုင္ရာမူေဘာင ္

သေဘာတူညီခ်က္စာခ်ဳပ ္ Framework Agreement ကိ ု အစိုးရဖြဲ႕ကိုတင္ျပခြင့္ျပဳခ်က္ရယူၿပီးေတာ့ 

ျမန္မာ့ဆိမ္ကမ္းအာဏာပိုင္ႏွင္ ့ အီတာလ်ံ-ထိုင္းကုမၸဏီတို႔လက္မွတ္ေရးထိခု်ဳပ္ဆိုခဲ့ပါတယ္။ ဒီ စီမံကိန္းဟာ 

စီမံကိန္းအသစ္မဟုတ္ဘနဲဲ႔ ယခင္အစိုးရလက္ထက္ကအတည္ျပဳၿပီး စာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္ဆို ေဆာင္႐ြက္ခဲ့တဲ့ကိစၥကို 

ယခုအစိုးရက ဆက္လက္အေကာင္အထည္ေဖာ္ျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ သီးျခားတင္ျပျခင္းမျပဳဘဲ 

ေနာက္ထပ္ေဆာင္႐ြက္ေနတဲ ့ ေလ့လာစူစမ္းမႈေတြ၊ အေသးစိတ ္ အစီအမံေတြ၊ တန္ဖိုးေတြကိ ု

တြက္ခ်က္ရရွိတဲ့အခါမွာ ျပည့္စုံစြာနဲ႔ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ကိ ု တင္ျပဖို႔ စီစဥ္ထားပါတယ္။ 

အဲ့ဒီအေျခအေနမွာ အီတာလ်ံ-ထိုင္းကုမၸဏီအေနနဲ႔ ေငြေၾကးစုစည္းရာမွာ အခက္အချဲဖစ္ၿပီးေတာ့ 

လုပ္ငန္းေႏွာင့္ေႏွးလာတဲ့အတြက ္ႏွစ္ဖက္ႏိုင္င ံအစိုးရကပူးေပါင္း ေဆာင္႐ြက္ဖို႔ကိစၥေတြေပၚေပါက္လာၿပီးေတာ့ 

တတိယႏိုင္ငံေတြကိ ု ဖိတ္ေခၚဖို႔ျဖစ္လာပါတယ္။ ဒါေၾကာင္ ့ ေရွ႕ဆက္လက္ေဆာင္႐ြက္မယ့္အစီအစဥ္မ်ား 

ပီျပင္လာတဲ့အခ်ိန္မွာ ဆက္လက္ေဆာင္႐ြက ္ မယ့္စီမံကိန္းလုပ္ငန္းေတြ၊ စီမံကိန္းရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ 

လ်ာထားခ်က္ေတြ၊ ဒီဟာေတြကိ ု ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုတင္ျပဖို႔စီစဥ္ထားပါတယ္။ အလားတူပ ဲ ဒီ 

အထူးစီးပြားေရးဇုန္ ထားဝယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန ္ အပါအဝင ္ အထူးစီးပြားေရးဇုန္ႏွင့္ပတ္သက္ၿပီးတဲ ့ -------- 

Law ကိုျပဳစုတအဲခါမွာလည္း ကၽြန္ေတာ္တို႔ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ကိ ုဆက္လက္ၿပီးေတာ့တင္ျပဖို႔ရွိပါတယ္။ 

ဒါႏွင့္ဆကစ္ပ္ၿပီးေတာ့ ေျပာရမယ္ ဆိုရင္ ထားဝယ္ေဒသမွာ ဒီဟာႏွင့္ပတ္သပ္ၿပီးေတာ့ 

ျဖစ္လာႏိုင္တဲ့အက်ိဳးသက္ေရာက္မႈ၊ ေနာက္ အျပစ္သက္ေရာက္လာမယ့္ကိစၥေတြ၊ ဒီဟာေတြကိ ု

ေဖာ္ထုတ္ႏိုင္ဖို႔အတြက္ဆိုၿပီးေတာ့ မၾကာေသး ခင္ကပ ဲထားဝယ္မွာ Workshop လုပ္ပါတယ္။ အဲ့ဒ ီWorkshop 

ကို ထားဝယ္ၿမိဳ႕ေပၚကပုဂၢိဳလ္ေတြ ေရာ၊ ပါတီေပါင္းစုံေခၚပါတယ္။ တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီး 

အစိုးရအဖြဲ႕ဝင္ေတြအားလုံးတက္ပါတယ္။ ဒီအျပင္ အထူးစီမံကိန္းေဆာင္႐ြက္မယ္ ့ နဘူးလယ္ေဒသ၊ ေနာက္ 

အဲ့ဒီေဒသတစ္ခုလုံးမွာရွိတဲ ့ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမႉးေတြပါေခၚပါတယ္။ ေနာက္ စိတ္ပါဝင္စားတဲ့လူေတြေခၚပါတယ္။ 



ေခၚၿပီးေတာ့ ေဆြးေႏြးခဲ့ပါတယ္။ အဲ့ဒီမွာဘာလဆဲိုရင ္ အေက်အလည္ေဆြးေႏြးခဲ့ပါတယ္။ အဓိက 

အဲ့ဒီမွာေဆြးေႏြး သြားတဲ့အေၾကာင္းအရာကေတာ့ ပထမဆုံးတစ္ခုကေတာ့ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ 

ထိခိုက္မႈမရွိေစေရးကိ ု အဓိကထားၿပီးေတာ့ေဆြးေႏြးသြားပါတယ္။ ေနာက ္ ဒုတိယတစ္ခုကေတာ့ 

သက္ဆိုင္ရာေဒသမွာ လူမႈေရးအရ ဘယ္လိုအက်ိဳးသက္ေရာက္မႈေတြရွိမလ။ဲ အဲ့ဒါေတြကို 

ဘယ္လိုလုပ္ေပးမလဆဲိုတာ ေဆြးေႏြးပါတယ္။ ေနာက္တစ္ခုက အဲ့ဒီေဒသမွာရွိတဲ ့ ေျမယာေတြကို 

သိမ္းဆည္းမႈႏွင့္ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ ေလ်ာ္ေၾကးေပးတဲ့အခါမွာ ဘယ္ႏႈန္းနဲ႔ေပးမွာလ။ဲ သူတို႔ကေတာ့ 

ဒီႏႈန္းေတြလိုခ်င္တယ္ဆိုၿပီးေတာ့ အဲ့ဒ ီ မွာေဆြးေႏြးၾကပါတယ။္ ေဆြးေႏြးၾကတဲ့အခါက်ေတာ့ အဲ့ဒီမွာ 

သက္ဆိုင္ရာေဆြးေႏြးပြဲတက္ေရာက္လာ တဲ့သူေတြေတာင္းတဲ့အတိုင္း ယခင္ထက္ကိုပိုၿပီးေတာ့ 

ေပးဖို႔ဆုံးျဖတ္ခဲ့ပါတယ္။ ဆုံးျဖတ္တဲ့အတြက ္ဒီ Workshop ႏွင့္ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ ဒ ီWorkshop ကေနၿပီးေတာ့ 

Out Come အေျဖ ၅ ခ်က္ကိ ုထုတ္ျပန္ခဲ့ပါတယ္။ အဲ့ဒ ီထုတ္ျပန္ၿပီးေတာ့ ဒီ Workshop အဆုံးသတ္ခဲ့ပါတယ္။ 

ေရွ႕ေလ်ာက္လည္း ဒီေဒသခံေတြရ႕ဲအကူအညီ၊  ဒီဟာသည္ တစ္တိုင္းျပည္လုံးနဲ႔သက္ဆိုင္တဲ့အတြက ္

က်ယ္က်ယ္ျပန္႔ျပန္႔နဲ႔ Workshop ေတြလုပ္မယ္။ Seminar ေတြလုပ္မယ္။ လုပ္ၿပီးေတာ့ အေျဖရွာၿပီးေတာ့ 

ဒီထားဝယ္ေဒသ အထူးစီးပြားေရးစီမံကိန္းကိုေဆာင္႐ြက္တဲ့အခါမွာ ကၽြန္ေတာ္တို႔ႏိုင္ငံမထိခိုက္ေစေရး၊ 

ကၽြန္ေတာ္တို႔ ႏိုင္ငံအက်ိဳးရႏိုင္သမၽွရရွိေစေရး၊ ထိုက္သင့္တဲ့အက်ိဳးေတြကိုအားလုံး တစ္ႏိုင္ငံလုံး 

မၽွေဝခံစားႏိုင္ေရး မ်ားကို စီမံေဆာင္႐ြက္သြားမွာျဖစ္တဲ့အေၾကာင္းတင္ျပအပ္ပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ျပည္သူ႕ လႊတ္ေတာ္ကို ိ

ေမးခြန္းမ်ားဟာ လႊတ္ေတာ္ကရတဲ့အခ်ိန္နဲ႔မကာမိေအာင္ပင္မ်ားျပားပါတယ္။ ဒီထမဲွာ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္း၊ 

ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္းမ်ားလည္းပါပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားရ႕ဲအခြင့္အေရးမဆုံး႐ႈံးေစေသာငွာ 

ေရာက္လာတဲ့ေမးခြန္းအားလုံးကိ ု သက္ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးဌာန သို႔မဟုတ ္ သက္ဆိုင္ရာ အဖြဲ႕အစည္းအားလုံးသို႔ 

ျပန္လည္ေျဖၾကား ႏိုင္ဖို႔ေပးပို႔ခဲ့ပါတယ္။ ၿပီးခဲ့တဲ့ ပဥၥမအႀကိမ္ပုံမွန္အစည္းအေဝးအထ ိ ကၽြန္ေတာ္တို႔ 

လႊတ္ေတာ္ကေမးထားတဲ ့ ေမးခြန္းေတြကို ြေဖဖို႔လႊတ္ေတာ္မွာအခ်ိန္မလုံေလာက္တဲ့အတြက ္ လႊတ္ေတာ္ 

မက်င္းပတဲ့ ကာလအတြင္းမွာေရာက္ရွိလာတဲ ့ ေမးခြန္းရ႕ဲအြေဖမ်ားကိုလည္း သက္ဆိုင္ရာ ေမးျမန္းထားတဲ့ 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ားထိျဖန္႔ေဝေပးခဲ့ၿပီးျဖစ္ပါတယ္။ တစ္ခ်ိဳ႕ ျပည္သူမ်ားနဲ႔တစ္ခ်ိဳ႕အဖြဲ႕အစည္းမ်ားက 

လႊတ္ေတာ္မွေမးတဲ့ေမးခြန္းေတြဟာ မလိုအပ္ပနဲဲ႔ ေမးတဲ့ေမးခြန္းေတြ တစ္ခ်ိဳ႕က်ေတာ့ 

အေရးမပါေသာေမးခြန္းေတြ ဒီလိုအမ်ိဳးမ်ိဳးေျပာဆို ေဝဖန္တာေတြလည္းရွိပါတယ္။ သို႔ရာတြင ္ ကၽြန္ေတာ္တို႔ 

လႊတ္ေတာ္အေနနဲ႔ေတာ့ ဒါပေဲမးစရာရွိလို႔ ဒါေမးတာ ေမးတဲ့အခါမွာလည္း အခြင့္အေရးမဆုံး႐ႈံးေအာင္လို႔ 

ဆက္လက္ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိပါတယ္။ ဒီလိုေမးတဲ့ေမးခြန္းနဲ႔ေမးခြန္းနဲ႔ပတ္သက္ၿပီးေတာ့လည္း ကၽြန္ေတာ္တို႔ 

ေမးခြန္းမ်ားေမးျမန္းတဲ့ေနရာမွာ လႊတ္ေတာ္ဥပေဒ၁၂၂ မွာ ႏိုင္ငံသားမ်ားအတြက္ အက်ိဳးျဖစ္ထြန္းေစမည့္ 

ေမးခြန္းြဖစ္သည္ဟု ဥကၠ႒ကသတ္မွတ္ေသာ ေမးခြန္းမ်ားႏွင့္ ြေဖၾကားခ်က္မ်ားကို  ႏိုင္ငံေတာ္ြပန္တမ္းတြင္ 

ထည့္သြင္းႏိုင္သည္ဆိုၿပီးေတာ့ ျပ႒ာန္းထားတာ ရွိပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ ကၽြန္ေတာ္ဒီမွာ 

ထပ္ေလာင္းတင္ျပခ်င္တာက ေမးခြန္းမ်ားေမးျမန္း ႏိုင္ပါတယ္။ သို႔ရာတြင ္ လႊတ္ေတာ္ရ႕ဲ အခ်ိန္ကို 

ေလးစားေသာအားျဖင့္ မိမိတို႔ေမးတဲ့ေမးခြန္းဟာ သင့္မသင့္ မိမိဘာသာမိမိဆုံးျဖတ္ပါ။ ကၽြန္ေတာ္တို႔ဘက္က 

ကန္႔သတ္ခ်က္မရွိပါဘူး။ သို႔ရာတြင ္ ေမးလာတဲ့ေမးခြန္းေတြဟာ ႏိုင္ငံသားမ်ားအတြက ္ အက်ိဳးျဖစ္ထြန္းေစတဲ့ 



ေမးခြန္းလို႔ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ကယူဆတယ္ဆိုရင ္ ဒီေမးခြန္းႏွင့္ေျဖၾကားခ်က္မ်ားကို ႏိုင္ငံေတာ္ျပန္တမ္းအထိ 

ေဆာင္႐ြက္ေပးမွာျဖစ္ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ကိုအသိေပးတင္ျပ ပါတယ္။ အခုဆက္လက္ၿပီး ဇီးကုန္းမဆဲႏၵနယ္မွ 

ဦးခင္ေမာင္ျမင့္ ေမးျမန္းဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။  

 

 ဦးခင္ေမာင္ျမင္(့ဇီးကုန္းမဆဲႏၵနယ)္။    ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ြပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးမ်ား၊ ဧည့္သည္ေတာ္ မ်ား ကိုယ္စိတ္ႏွစ္ျဖာ 

က်န္းမာခ်မ္းသာၾကပါေစေၾကာင္း ဆုမြန္ေကာင္းေတာင္းရင္း ႏႈတ္ခြန္းဆက္သပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ 

ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီးအေနာက္ပိုင္း ဇီးကုန္း မဆဲႏၵနယ္မ ွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးခင္ေမာင္ျမင့္ 

ျဖစ္ပါတယ္။ ပခဲူးတိုင္း ေဒသႀကီးဇီးကုန္းၿမိဳ႕၏ အေရွ႕ဘက္ရွိျပည္သူမ်ား၏တင္ျပခ်က္အရ GSM တယ္လီဖုန္း 

လိုင္းမ်ားမမိသည့္အတြက္ေဆာင္႐ြက္ေပးႏိုင္ပါရန ္ ေမးျမန္းသြားမွာျဖစ္ပါတယ္။ ဇီးကုန္းၿမိဳ႕ရ႕ဲ အေရွ႕ဘက ္ ၇ 

မိုင္ခန္႔ကြာေဝးေသာ ႐ြာဝိုင္းႀကီးေက်း႐ြာအုပ္စု ႐ြာဝိုင္းႀကီးေက်း႐ြာတြင္ စခန္းသစ္တည္ေဆာက္ေပးႏိုင္ပါလၽွင ္

ေ႐ႊဖလားေက်း႐ြာ၊ သက္ကယ္ျပင္ေက်း႐ြာ၊ သင္ကန ္ ေက်း႐ြာ၊ ခ႐ူးေခ်ာင္းေၾကး႐ြာ၊ ဒိုးနယ္ေက်း႐ြာ၊ 

ေဘာ္ဘင္ေက်း႐ြာ၊ ဆိတ္ကူးက်င္းေက်း႐ြာ၊ ကန္ႀကီးေက်း႐ြာ၊ မီးေကာက္ပင္ေက်း႐ြာ၊ ကန္ကေလးေက်း႐ြာ၊ 

ေခ်ာင္းသာယာ႐ြာ၊ ေတာင္ၫုိ ၿမိဳ႕သစ္၊ ေရတာရွည္ေက်း႐ြာ၊ ဘုရားႀကီးကုန္းေက်း႐ြာ၊ အုန္းႏွကဲန္ေက်း႐ြာ၊ 

ႀကံရင္းေက်း႐ြာ၊ စခန္းႀကီးေက်း႐ြာ၊ ေစာင္ဝွက္ေက်း႐ြာအစရွိတဲ ့ စီးပြားေရးေတာင့္တင္းျပီး သုံးသီးစိုက္ 

ေက်း႐ြာမ်ားမွာ GSM တယ္လီဖုန္းလိုင္းမ်ားရရွိပါက ျပည္သူမ်ား အထူးပင္အဆင္ေျပ ေခ်ာေမြ႕မွာျဖစ္ပါတယ္။ 

လူမႈေရး၊ စီးပြားေရးအဆင့္အတန္းမ်ားလည္း ျမင့္မားလာႏိုင္မွာ ျဖစ္တဲ့အျပင္ ဆက္သြယ ္

ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္မႈမ်ားအဆင္ေျပေခ်ာေမြ႕လာမွာျဖစ္ပါတယ္။ သို႔ပါ၍ GSM မိုဘိုင္းေရဒီယိုစခန္းသစ ္

တစ္ခုတည္ေဆာက္ေပးႏိုင္ျခင္းရွိ၊ မရွိႏွင္ ့ ျပည္သူမ်ား၏ လိုလားေတာင္းတခ်က္အရ ေမးျမန္းရျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ 

ယခုလက္ရွိအေနအထားတြင ္ ဇီးကုန္းၿမိဳ႕ မိုက္ခ႐ိုေဝ့စခန္းတြင္ GSM စခန္းတစ္ခုဖြင့္လွစ္ထားရွိပါတယ္။ (၂) 

ဇီးကုန္းၿမိဳ႕နယ္ အေနာက္ဘက ္ ေလးမ်က္ႏွာေက်း႐ြာတြင္ GSM မိုဘိုင္းေရဒီယိုစခန္းတစ္ခုဖြင့္လွစ္ထားရွိပါ 

တယ္။ ယခုတင္ျပေတာင္းခံေသာဧရိယာမွာ ဇီးကုန္းၿမိဳ႕ရ႕ဲအေရွ႕ဘက္ရွိ ေက်း႐ြာအုပ္စုမ်ား၊ 

ၿမိဳ႕ခ်င္းထိစပ္လ်က္ရွိေသာ နတ္တလင္းၿမိဳ႕ရ႕ဲအေရွ႕ဘက္ေက်း႐ြာအုပ္စုမ်ား၊ ႀကိဳ႕ပင္ေကာက္ ၿမိဳ႕ရ႕ဲ 

အေရွ႕ဘက္ေက်း႐ြာအုပ္စုမ်ားရွိျပည္သူမ်ားပါ အက်ိဳးရွိႏိုင္မၾည္ဖစ္ပါတယ္။ သို႔ျဖစ္ပါ၍ ေမးျမန္းလိုတဲ့ေမးခြန္းမွာ 

ေမးခြန္း (၁) ဇီးကုန္းၿမိဳ႕၏အေရွ႕ဘက္ ၇ မိုင္ခန္႔ကြာေဝးေသာ ႐ြာဝိုင္းႀကီးေက်း႐ြာအုပ္စု ႐ြာဝိုင္းႀကီးေက်း႐ြာတြင္ 

GSM မိုဘိုင္းေရဒီယိုစခန္းအသစ္တစ္ခ ု တိုးခ်ဲ႕တပ္ဆင္ေပးရန္အစီအစဥ္ရွိ၊ မရွိ။ ျပည္သူမ်ားရ႕ဲ 

လိုလားေတာင္းတခ်က္အရ ေမးျမန္းျခင္း ျဖစ္ပါတယ္။ ေမးခြန္း (၂) တိုးခ်ဲ႕တပ္ဆင္ေပးရန္အစီအစဥ္ရွိပါက 

မည္သည့္အခ်ိန္တြင ္ ေဆာင္႐ြက္ေပးမည္ျဖစ္ေၾကာင္းသိရွိလိပုါ၍ ႐ိုေသေလးစားစြာြဖင့္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဥကၠ႒ႀကီးမွတစ္ဆင္ ့ေမးျမန္းရျခင္းျဖစ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

 

 



 ဥကၠ႒။  ။ ဝန္ႀကီးဌာနမွေျဖၾကားဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ 

 

ဦးဝင္းသန္း(ဒုတိယဝန္ႀကီး၊ ဆက္သြယ္ေရး၊ သတင္းအခ်က္အလက္ႏွင့္ နည္းပညာ ဝန္ႀကီးဌာန)။ ။ 

ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္ေတာ္ႀကီးမ်ား 

အားလုံး ကိုယ္စိတ္ႏွစ္ျဖာက်န္းမာခ်မ္းသာၾကပါေစေၾကာင္း ဦးစြာပထမ ဆုမြန္ေကာင္း ေတာင္းအပ္ပါတယ္ 

ခင္ဗ်ား။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ ဆက္သြယ္ေရး၊ သတင္းအခ်က္အလက္ႏွင္ ့နည္းပညာဝန္ႀကီးဌာန ဒုတိယဝန္ႀကီး 

ဦးဝင္သန္း ျဖစ္ပါတယ္။  ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆဌမပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင ္ ဇီးကုန္းမဆဲႏၵနယ ္

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးခင္ေမာင္ျမင့္ရ႕ဲ ဇီးကုန္းၿမိဳ႕နယ္၊ ႐ြာဝိုင္းႀကီးေက်း႐ြာမွာ GSM 

မိုဘိုင္းေရဒီယိုစခန္းအသစ ္ ၁ ခုတိုးခ်ဲ႕တပ္ဆင္ဖို႔အစီအစဥ္ရွိ၊ မရွိႏွင့္စပ္လ်ဥ္းတဲ့ ေမးခြန္းကို ကၽြန္ေတာ္ 

ေျဖၾကားပါ့မယ္။  

 ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီး၊ ဇီးကုန္းၿမိဳ႕နယ္၊ ႐ြာဝိုင္းႀကီးေက်း႐ြာမွာ GSM/UMTS  စခန္း ၁ ခု 

တိုးခ်ဲ႕တပ္ဆင္ေပးဖို႔အတြက ္ မၾကာမီေဆာင္႐ြက္မည့္ ေက်းလက္ေဒသ GSM/UMTS  တိုးခ်ဲ႕ တပ္ဆင္ေရး 

စီမံကိန္းမွာ ထည့္သြင္းလ်ာထားေဆာင္႐ြက္ရန္စီစဥ္ၿပီးျဖစ္ပါေၾကာင္း ေျဖၾကားအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ 

ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 ဥကၠ႒။  ။ ျပည္ေထာင္စုဒုတိယဝန္ႀကီးခင္ဗ်ား။ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီး၊ ပခဲူးခ႐ိုင္ကို 

ၿပီးခဲ့တဲ့ ရက္ပိုင္းအတြင္းက ေရာက္ရွိတဲ ့ ေ႐ႊက်င္ၿမိဳ႕နယ္က ၿမိဳ႕မိၿမိဳ႕ဖတစ္ဦးရ႕ဲ တင္ျပခ်က္တစ္ခုရွိပါတယ္။  

ေ႐ႊက်င္ေတာင္ျခမ္း၊ ေျမာက္ျခမ္း၊ အေရွ႕ျခမ္းမွာရွိတဲ ့ ျပည္သူမ်ားဟာ ဆက္သြယ္ေရးအခက္အခရဲွိတဲ့အတြက ္

ေ႐ႊက်င္ရ႕ဲေတာင္ဘက ္ဒုံဆစ္ေဒသနဲ႔ ေ႐ႊက်င္ရ႕ဲေျမာက္ဘက ္မင္းလက္ပန္ဆိပ္ေဒသမွာ သူတို႔အျမင္ကေတာ့ 

ခုနက ေျပာတဲ့ ဆက္သြယ္ေရးအတြက ္ တာဝါတိုင ္ လိုအပ္တယ္လို႔ ယူဆၿပီးေတာ့ ေဆာက္လုပ္ေပးႏိုင္ရန္ 

တင္ျပခဲ့ပါတယ္။ သက္ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးဌာန မပါ တဲ့အတြက ္ မိမိမွတ္သားၿပီးေတာ့ပ ဲ ထားရွိခဲ့ပါတယ္။ 

ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီး၊ ေ႐ႊက်င္ ၿမိဳ႕နယ္က တင္ျပထားတဲ့ ဒုံဆစ္နဲ႔ မင္းလက္ပန္ဆိပ္ေဒသမွာ 

တာဝါတိုင ္ထားရွိေဆာင္႐ြက္ဖို႔ ကိစၥနဲ႔ ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ကာ မွတ္သားၿပီးေတာ့ သက္ဆိုင္ရာကိ ုလိုအပ္သလိ ု

ေျဖၾကားေပးဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။  

 

ဥကၠ႒။  ။ ဆက္လက္ၿပီး မိုးေမာက္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေဇာ္ထြန္း ေမးျမန္းဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။  

 

ဦးေဇာ္ထြန္း(မိုးေမာက္မဆဲႏၵနယ္)။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္ တကြ 

ယေန႔အစည္းအေဝးခန္းမအတြင္းသို႔  ႂကြေရာက္လာၾကေသာ ပုဂၢိဳလ္မ်ားအားလုံး မဂၤလာပါလို႔  ေရွးဦးစြာ 

ႏႈတ္ခြန္းဆက္သအပ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ ကခ်င္ျပည္နယ္အတြင္း စစ္ေဘးစစ္ဒဏ္ 

အခံရဆုံးၿမိဳ႕နယ္ျဖစ္တဲ့ မိုးေမာက္ၿမိဳ႕နယ္မွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးေဇာ္ထြန္းျဖစ္ပါတယ္။ 

မိုးေမာက္ၿမိဳ႕နယ္တြင္ ႀကိဳးဖုန္းအလုံးေရစုစုေပါင္းမွာ ၁၇၀ လုံးသာရွိၿပီး ႀကိဳးဖုန္းဝယ္ယူရာတြင္ ျပည္သူမ်ားက 



ေငြအင္အား အလုံအေလာက္မရွိပါသျဖင္ ့ ႏိုင္ငံေတာ္မ ွ တန္ဖိုးနည္း WCDMA, CDMA-450,GSM ဖုန္းမ်ား 

ရရွိေပးပါေသာ္လည္း ဖုန္းလိုင္းအားမ်ား မေကာင္းမြန္ပါသျဖင့္ ဝယ္ယူသူနည္းပါးၿပီး ဆက္သြယ္ေရးေတြ 

အင္မတန္ေႏွာင့္ေႏွးလ်က္ရွိသည္ကိ ု ေတြ႕ရွိရပါသည္။ သို႔ျဖစ္ပါ၍ ျပည္ေထာင္စ ု သမၼတျမန္မာႏိုင္ငံ 

အတြင္းမွာရွိတဲ ့ မိုးေမာက္ၿမိဳ႕နယ္တြင္ အျခားၿမိဳ႕နယ္မ်ားနည္းတူ WCDMA, CDMA-450,GSM 

ဖုန္းလိုင္းမ်ားအား အဆင့္ျမႇင့္တင္ေပးရန္ အစီအစဥ ္ ရွိ၊ မရွိႏွင့္ အစီအစဥ္ရွိပါက မည္သည့္အခ်ိန္တြင္ 

ေဆာင္႐ြက္ေပးမည္ကိ ု သိရွိလိုပါေၾကာင္း ေမးျမန္းအပ္ ပါသည္။ အားလုံးကိ ု ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ 

(ၾသဘာသံမ်ား) 

ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနမ ွေျဖၾကားဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။  

ဦးဝင္းသန္း(ဒုတိယဝန္ႀကီး၊ ဆက္သြယ္ေရး သတင္းအခ်က္အလက္ႏွင့္ နည္းပညာဝန္ႀကီးဌာန)။  ။ 

ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္

ေတာ္ႀကီးမ်ားခင္ဗ်ား။ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝးမွာ 

မိုးေမာက္မဆဲႏၵနယ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ဦးေဇာ္ထြန္းရ႕ဲ မိုးေမာက္ၿမိဳ႕နယ္မွာ အျခားၿမိဳ႕နယ္မ်ား 

နည္းတူ WCDMA, CDMA-450,GSM ဖုန္းလိုင္းမ်ားကို အဆင့္ျမႇင့္တင္ေပးရန ္အစီအစဥ ္ရွိ၊ မရွိနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး 

ေမးခြန္းကို ကၽြန္ေတာ္ျပန္လည္ြေဖၾကားပါမယ္။ ၿပီးခဲ့တဲ့ ေမးခြန္းအတိုင္းပါပ။ဲ ကၽြန္ေတာ္တို႔ မိုးေမာက္ၿမိဳ႕နယ္မွာ 

GSM UMTS စခန္းအသစ္တစ္ခုတိုးခ်ဲ႕ တပ္ဆင္ေပးဖို႔ အတြက ္ ကၽြန္ေတာ္တို႔ မၾကာမီကာလေလးမွာပ ဲ

ေဆာင္႐ြက္မယ္ ့ ေက်းလက္ေဒသ  GSM UMTS တိုးခ်ဲ႕တပ္ဆင္ေရးစီမံကိန္းမွာ ထည့္သြင္းလ်ားထား 

ေဆာင္႐ြက္ေပးဖို႔ စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္ၿပီးျဖစ္ပါေၾကာင္း ေလးစားစြာ ျပန္လည္ေျဖၾကားအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ 

အားလုံးကို ေက်းဇူးတင္ပါ တယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။ ေျမာက္ဥကၠလာမဆဲႏၵနယ္မ ွေဒါက္တာသန္းဝင္းေမးျမန္းဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။  

 

 ေဒါက္တာသန္ဝင္း(ေျမာက္ဥကၠလာပမဆဲႏၵနယ္)။ ။ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့္ ေျမာက္ဥကၠလာပမဆဲႏၵနယ္က ေဒါက္တာသန္းဝင္း 

ျဖစ္ပါတယ္။ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအတြင္းမွာရွိတဲ ့ ၿမိဳ႕နယ္တစ္ခ်ိဳ႕မွာ ေစတနာရွင္ 

ေသြးလွဴရွင္အဖြဲ႕မ်ားဖြဲ႕စည္းၿပီးေတာ့ ခ်ိဳ႕တဲ့တဲ့အေရးေပၚေသြးလိုအပ္ေသာ ေနရာမ်ားကိ ု အခမဲ့   

ေသြးလႉဒါန္းမႈမ်ား ျပဳလုပ္ေပးလ်က္ရွိေနပါတယ္။ အသင္းအဖြဲ႕အလိုက္ေသြးလႉဘဏ္မ်ားမွာ 

ေသြးလႉဒါန္းၾကတဲ့အခါမွာေတာ့ ေသြးစစ္ေဆးျခင္းမ်ား ေသြးအိတ္မ်ား အခမဲ့ဝန္ေဆာင္မႈရရွ ိ ေသာ္လည္း 

အထက္ေဖာ္ျပပါ ေစတနာရွင္ ေသြးလႉရွင္မ်ားအေနနဲ႔ လူနာရွင္ေသြးစစ္ေဆးမႈမ်ား အတြက ္တစ္ဦးလၽွင ္၃၅၀၀ 

က်ပ္၊ ေသြးအိတ္တစ္ခုလၽွင ္ ၂၅၀၀ က်ပ္ေပးရပါသျဖင့္ ေစတနာရွင ္ ေသြးလႉရွင္အဖြဲ႕မ်ားအတြက္ 

အခက္အခမဲ်ားျဖစ္ရၿပီးေတာ့ ေရရွည္ရပ္တည္ႏိုင္ျခင္းမရွိတာကို ေတြ႕ရပါတယ္။ ေလာေလာလပ္လပ ္

အခ်ိန္မွာပ ဲ ဒီလအတြင္း ေျမာက္ဥကၠလာပၿမိဳ႕နယ္မွာ အေရးေပၚ ေသြးလိုအပ္တဲ ့ OG Case ႏွစ္ခုကို 

ေစတနာရွင ္ ေသြးလႉရွင္မ်ားအေနနဲ႔လည္း သူတို႔မွာ ေငြျပတ္လပ္ မႈျဖစ္တဲ့အတြက ္ ေသြးလႉဒါန္း 



ႏိုင္ျခင္းမရွိတာကိ ု ျဖစ္ေပၚခဲ့ပါတယ္။ အဲ့ဒီေတာ့ ေမးခြန္းအေနနဲ႔ ကၽြန္ေတာ္ေမးျခင္းတာကေတာ့ 

အေရးေပၚေသြးလိုအပ္သ ူ ခ်ိဳ႕တဲ့လူနာမ်ားအတြက္ အခမဲ့ေစတနာ သက္သက္ျဖင္ ့ လိုက္လ ံ

အကူအညီေပးေဆာင္႐ြက္ေနေသာ ေစတနာရွင္ေသြးလွဴရွင္မ်ားအတြက္ သက္ဆိုင္ရာက မည္ကဲ့သို႔ 

စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္ေပးႏိုင္မည္ကိ ုသိရွိလိုပါသည္ခင္ဗ်ား။ ေက်းဇူးတင ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

 ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနမ ွျပန္လည္ေျဖၾကားဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။  

 

 ေဒါက္တာေဖသက္ခင္(ဒုတိယဝန္ႀကီး၊က်န္းမာေရးဝန္ႀကီး)။  ။ ေလးစားအပ္ ပါေသာ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့ ြပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ေတာ္မ်ားခင္ဗ်ား။ အားလုံးကို မဂၤလာပါလို႔  

ဂါရဝျပဳႏႈတ္ခြန္းဆက္သအပ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္အေနနဲ႔ ရန္ကုန္တိုင္း ေဒသႀကီး ေျမာက္ဥကၠလာပမဆဲႏၵနယ ္

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ေဒါက္တာသန္းဝင္းမွ အေရးေပၚ ေသြးလိုအပသ္ ူ ခ်ဳ့ိတဲ့လူနာမ်ားအတြက္ 

အကူအညီေပးေနေသာေစတနာ ေသြးလႉ ရွင္မ်ားအတြက္ သက္ဆိုင္ရာက မည္ကဲ့သို႔ 

စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္ေပးႏိုင္မည္ ေမးခြန္းႏွင့္ပတ္သက္၍ ေျဖၾကားခြင့္ျပဳပါရန္တင္ျပအပ္ပါတယ္။ ယခင္ကာလက 

က်န္းမာေရးဝန္ႀကီးဌာနအေနနဲ႔ ေသြးခံ အိတ္ႏွင္ ့ေသြးစစ္ေဆးတဲ့ ဓာတုပစၥည္းေတြ ေနာက္ တစ္စတစ ္ေခၚတဲ့ 

ေသြးစစ္တဲ့ကိစၥေတြကိ ု ျဖန္႔ျဖဴးေပးေနေသာ္လည္း ကန္႔သတ္ခ်က္ရွိတဲ့အတြက ္ တစ္ႏိုင္ငံလုံးအတိုင္းအတာႏွင္ ့

လုံေလာက္မႈမရွိပါဘူး။ ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ တခ်ိဳ႕တတ္ႏိုင္တဲ့လူနာရွင္မ်ားမ ွ ေသြးခံအိတ္မ်ားဝယ္ယ ူ ရျခင္းႏွင့္ 

လူနာရွင္ေသြးစစ္ေဆးမႈမ်ားအတြက ္ ကုန္က်မႈမ်ား ကၽြန္ေတာ္တို႔ ေဆာင္႐ြက္ေနရျခင္း ျဖစ္ပါတယ္။ သို႔ေသာ္ 

၂၀၁၂-၂၀၁၃ ဘ႑ာေရးႏွစ္မွာ တိုးျမႇင့္ရရွိခဲ့တဲ ့ ဘ႑ာေငြအရ ျပည္နယ ္ တိုင္းေဒသႀကီးမ်ားမွာရွိတဲ့ 

ျပည္သူ႕ေဆး႐ုံမ်ားအတြက္ တိုးျမႇင့္ေထာက္ပံ့ႏိုင္ရန္ ေဆးႏွင့္ေဆး ပစၥည္းမ်ားကို အိတ္ဖြင့္တင္ဒါေဒၚၿပီးေတာ့ 

စိစစ္ေ႐ြးခ်ယ္ထားၿပီးျဖစ္ပါတယ္။ အဆိုပါ တိုးျမႇင့္ ေထာက္ပံ့တဲ ့ ေဆးႏွင့္ ေဆးပစၥည္းမ်ားမွာလည္း ခုနက 

ေသြးလႉဒါန္းတဲ့ကိစၥႏွင့္ပတ္သက္တဲ ့ ေသြးအိတ္ေတြ တစ္စတစ္ေတြကိ ု ကၽြန္ေတာ္တို႔ 

အလုံအေလာက္ထည့္သြင္းဝယ္ယူထားၿပီးျဖစ္တဲ ့အတြက ္အဆိုပါ ေဆးႏွင့္ေဆးပစၥည္းမ်ား ျဖန္႔ေဝၿပီးတဲ့အခါမွာ 

ခုနက ေသြးလႉဒါန္းတဲ ့ ေသြးလႉ ရွင္မ်ားအေနနဲ႔  ေသြးလႉဒါန္းမႈမ်ားအတြက္ ရရွိႏိုင္မည္ျဖစ္ပါေၾကာင္း 

ျပန္လည္ေျဖၾကားတင္ျပ အပ္တယ္ခင္ဗ်ား။ ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

   

 ဥကၠ႒။  ။ ကနီမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးက်န္ထြန္း ေမးျမန္းဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။  

 

ဦးက်န္ထြန္း(ကနမီဆဲႏၵနယ)္။  ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီး ခင္ဗ်ား။ 

ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး၊ ကနီမဆဲႏၵနယ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္

ဦးက်န္ထြန္းျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရးအတြက္ ဥကၠ႒ႀကီးမွတစ္ဆင္ ့ ေမးခြန္း တစ္ခု 

ေမးျမန္းသြားမွာျဖစ္ပါတယ္။ ကနီၿမိဳ႕နယ္၊ ကင္းေက်း႐ြာေက်းလက္က်န္းမာေရးဌာနမွာ 



ေက်းလက္က်န္းမာေရးဌာနခြဲ ၄ ခု ရွိပါတယ္။ ကနီၿမိဳ႕နယ္ ျပည္သူ႕ေဆး႐ုံနဲ႔လည္း ၃၄ မိုင္ကြာေဝးၿပီး ေတာ့ 

လမ္းပန္းဆက္သြယ္ေရးခက္ခတဲဲ ့ ေက်း႐ြာအုပ္စုမ်ားျဖစ္ပါတယ္။ ကင္းတိုက္နယ္မွာ ေက်း႐ြာ အုပ္စ ု ၆ 

အုပ္စုပါဝင္ၿပီးေတာ့ ေက်း႐ြာေပါင္း ၂၆ ႐ြာရွိၿပီးေတာ့ တိုက္နယ္ေဆး႐ုံဖြင့္လွစ္ခြင့္ရရွိပါက မင္းကင္းၿမိဳ႕နယ္မွ 

ေက်း႐ြာအုပ္စု ၃ အုပ္စု၊ ေက်း႐ြာ ၆ ႐ြာအပါအဝင္ စုစုေပါင္း လူဦးေရ၂၇၃၂၆ ဦး ကို 

က်န္းမာေရးေစာင့္ေရွာက္မႈေပးႏိုင္မွာျဖစ္ပါတယ္။ ကင္းေက်းလက္က်န္းမာေရးဌာနကိ ု တိုက္နယ္ 

အဆင့္ေဆး႐ုံအျဖစ္ တိုးျမႇင့္ဖြင့္လွစ္ရာတြင္ လိုအပ္ေသာ အဓိကအေဆာက္အဦးအပါအဝင ္ အျခား 

အခ်က္အလက္မ်ား ျပည့္စုံေအာင္ ေဆာင္႐ြက္ထားၿပီးျဖစ္ပါတယ္။ သို႔ျဖစ္ပါ၍ ကနီၿမိဳ႕နယ္ 

ကင္းေက်းလက္က်န္းမာေရးဌာနအား တိုက္နယ္ေဆး႐ုံအျဖစ ္ တိုးျမႇင့္ဖြင့္လွစ္ေပးႏိုင္ျခင္း ရွိ၊ မရွိ 

လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးမ ွ တစ္ဆင္ ့ ၿမိဳ႕နယ္ျပည္သူမ်ားကိုယ္စား ေမးျမန္းအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ ေက်းဇူး 

တင္ပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနမ ွျပန္လည္ေျဖၾကားဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။  

 

ေဒါက္တာဝင္းျမင့္(ဒုတိယဝန္ႀကီး၊ က်န္းမာေရးဝန္ႀကီးဌာန)။  ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ေတာ္ႀကီးမ်ား ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး 

ကနီမဆဲႏၵနယ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးက်န္ထြန္းမွ ေမးျမန္းထားတဲ့ ကနီၿမိဳ႕နယ္ 

ကင္းေက်း႐ြာေက်းလက္က်န္းမာေရးဌာနအား တိုက္နယ္ေဆး႐ုံအျဖစ ္အဆင့္တိုးျမႇင့္ ဖြင့္လွစ္ခြင့္ေပးႏိုင္ျခင္း ရွိ၊ 

မရွိေမးခြန္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီးေတာ့ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ကင္းေက်းလက္က်န္းမာေရး ဌာနကို တိုက္နယ္ေဆး႐ုံအျဖစ ္

တိုးျမႇင့္ဖြင့္လွစ္ခြင့္ရရွိရန္အတြက ္ ၂၀၁၃-၁၄ ဘ႑ာေရးႏွစ္အတြင္းမွာ လ်ာထားၿပီးျဖစ္ပါေၾကာင္းႏွင့္ 

စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္သြားမည္ျဖစ္ပါေၾကာင္း ျပန္လည္ြေဖၾကားတင္ျပ အပ္ပါတယ္။ ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ 

(ၾသဘာသံမ်ား) 

 

 ဥကၠ႒။  ။ ထီးခ်ိဳင့္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးစိုးစိုး ေမးျမန္းဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။ 

 

 ဦးစိုးစိုး(ထီးခ်ိဳင့္မဆဲႏၵနယ)္။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ ဖိတ္ၾကားထားတဲ့  ဧည့္သည္ေတာ္မ်ားအားလုံး မဂၤလာအေပါင္း 

ႏွင့္ျပည့္စုံၾကပါေစရန္ ဆုမြန္ေကာင္းေတာင္းအပ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး၊ 

ထီးခ်ိဳင့္မဆဲႏၵနယ္မွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးစိုးစိုး ျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ 

က်န္းမာေရးဆိုင္ရာေမးခြန္းေမးျမန္းတင္ျပသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕ လႊတ္ေတာ္ 

ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ထီးခ်ိဳင့္ၿမိဳ႕နယ္ကို ရပ္ကြက ္ ၄ ရပ္ကြက္၊ ေက်း႐ြာအုပ္စု ၂၉ အုပ္စု၊ 

ေက်း႐ြာေပါင္း ၁၁၇ ႐ြာႏွင့္ ဖြဲ႕စည္းထားၿပီးေတာ့မွ လူဦးေရ ၁၁၀၀၀၀ ေက်ာ္ ေနထိုင္ လ်က္ရွိပါတယ္။ 



ၿမိဳ႕နယ္ကို ထီးခ်ိဳင့္တိုက္နယ္၊ လယ္ေတာတိုက္နယ္၊ ေညာင္ပင္သာတိုက္နယ္၊ ကနီတိုက္နယ္၊ 

ေလးတိုက္နယ္ႏွင္ ့ ခြဲျခားထားပါတယ္။ ေဒသခံမိဘျပည္သူမ်ားရ႕ဲ က်န္းမာေရး ေစာင့္ေရွာက္ႏိုင္ရန္အတြက ္

ထီးခ်ိဳင့္တိုက္နယ္အေျချပဳတဲ့ ထီးခ်ိဳင့္ၿမိဳ႕ေပၚမွာ ၂၅ ခုတင္ဆံ့ ေဆး႐ုံ တစ္႐ုံ၊ လယ္ေတာတိုက္နယ္အေျချပဳတဲ ့

အလယ္ေတာေက်း႐ြာမွာ ၁၆ ခုတင္ဆံ ့ ေဆး႐ုံတစ္႐ုံ၊ ဧရာဝတီျမစ္ျဖင့္ ပိုင္းျခားထားတဲ့ ျမေတာင္ေက်း႐ြာမွာ 

အလႉရွင္ေဒၚခင္လွႏွင္ ့ မိဘျပည္သူမ်ား စုေပါင္းလႉဒါန္းထားတဲ့ ၁၆ ခုတင္ဆံ့ေဆး႐ုံတစ္႐ုံ၊ စုစုေပါင္း ၃ 

႐ုံရွိပါတယ္။ က်န္ရွိတဲ ့ ေညာင္ပင္သာ တိုက္နယ္၊ ကနီတိုက္နယ္အတြင္းမွာေတာ့ 

ေက်းလက္က်န္းမာေရးဌာနရွိၾကေသာ္လည္း ေဒသခံမိဘ ျပည္သူမ်ားရ႕ဲဆႏၵကေတာ့ က်န္းမာေရးအတြက္ 

တိုက္နယ္အဆင့္ေဆး႐ုံမ်ား ေဆာက္လုပ္ၿပီး ေစာင့္ေရွာက္မႈေပးသြားရန္ ရည္႐ြယ္ထားၾကပါတယ္။ 

ဒီလိုရည္႐ြယ္ရတဲ့အေၾကာင္းအရင္းမွာလည္း ၿမိဳ႕ႏွင့္အလွမ္းကြာေဝးတဲ ့ ေနရာမ်ားျဖစ္ၾကၿပီး 

က်န္းမာေရးကိစၥအေၾကာင္းရွိရင ္ ေရတစ္တန္၊ ကုန္းတစ္တန ္ အခက္အခမဲ်ားစြာႏွင့္ 

သြားေရာက္ရတဲ့ေဒသမ်ားျဖစ္တဲ့အတြက္ပ ဲျဖစ္ပါတယ္။  

ေလးစားအပ္ပါေသာ ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ေညာင္ပင္သာတိုက္နယ္ကိုယ္စားျပ  ဳ ေညာင္ပင္သာ ေက်း႐ြာဟာ 

ထီးခ်ိဳင့္ၿမိဳ႕ႏွင့္ ၁၃ မိုင္ခန္႔ကြာေဝးပါတယ္။ ေက်း႐ြာအုပ္စုလူဦးေရ ၄၀၀၀ ေက်ာ္ခန္႔ ေနထိုင္ပါတယ္။ 

တိုက္နယ္အတြင္း ေက်း႐ြာအုပ္စု ၈ အုပ္စုရွိၿပီး လူဦးေရ ၃၀၀၀၀ ေက်ာ္ေနထိုင္လ်က ္ ရွိပါတယ္။ 

ေဒသအတြင္းေနထိုင္ၾကတဲ ့ မိဘျပည္သူမ်ားရ႕ဲ က်န္းမာေရးေစာင့္ေရွာက္ႏိုင္ဖို႔အတြက ္ ၁၉၈၂ ခုႏွစ္က 

ရွိတဲ့အင္အားနဲ႔ တိုက္နယ္ေဆး႐ု ံ ေဆာက္လုပ္ႏိုင္ခဲ့ေသာ္လည္း အေၾကာင္းအမ်ိဳးမ်ိဳး ေၾကာင့္ 

တရားဝင္ဖြင့္လွစ္ခြင့္မရရွိခဲ့ပါဘူး။ လက္ရွိအေနအထားမွာ အေျခအေနေပးလာတဲ့အတြက ္

က်န္းမာေရးဦးစီးဌာနရ႕ဲ မူသတ္မွတ္ခ်က္မ်ားကိ ု လႊတ္ေတာ္မွာ ေမးျမန္းတင္ျပခဲ့ၿပီး လိုအပ္ခ်က္ႏွင့္ 

ကိုက္ညီမႈရွိတဲ့အတြက ္ ေညာင္ပင္သာတိုက္နယ ္ ေဆး႐ုံကိ ု ကိုယ့္အားကိုယ္ကိုးတည္ေဆာက္ခဲ့ျခင္းပ ဲ

ျဖစ္ပါတယ္။ ယခင္အေဆာက္အဦအေနနဲ႔ ပုံစံမမွန္ခဲ့တဲ့အတြက ္ဖ်က္သိမ္းခဲ့ၿပီး ၁၆ ခုတင္ဆံ့တိုက္နယ ္ေဆး႐ုံ 

ေဆာက္လုပ္ႏိုင္ရန ္ ပနက္တင္မဂၤလာအခမ္းအနားကိ ု ၈-၂-၂၀၁၂ ရက္ေန႔မွာ က်င္းပခဲ့ပါ တယ္။ 

စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဖြဲ႕ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ကိုယ္တိုင္ ႂကြေရာက္ခ်ီးျမႇင့္ၿပီး ပနက္တင္ေပးခဲ ့ ပါတယ္။ 

အဲ့ဒီေနာက္ပိုင္းမွာေတာ့ ျပည္ေထာင္စုသမၼတျမန္မာႏိုင္ငံေတာ္ ဒုတိယသမၼတ ေဒါက္တာ စိုင္းေမာက္ခမ္းရ႕ဲ 

ဆင္ခမ္းတံတားခရီးစဥ္မွာ တင္ျပႏိုင္ခဲ့ပါတယ္။  

 ေလးစားအပ္ပါတဲ ့ ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ေဒသခံမိဘျပည္သူမ်ားက ႀကိဳတင္ၿပီး ကိုယ့္အား ကိုယ္ကိုး 

တည္ေဆာက္ၾကတယ္ဆိုတာက ဦးစီးႏိုင္မႈကိုျပသၿပီး ႏိုင္ငံေတာ္က ၾကည့္႐ႈလာေစခ်င္တဲ့ ဆႏၵ၊ 

ေစာင့္ေရွာက္ေပးေစခ်င္တဲ့သေဘာထားမ်ားနဲ႔ ေဆာင္႐ြက္ျခင္း ျဖစ္ပါေၾကာင္း တင္ျပလိုပါတယ္။ 

အထူးတင္ျပရရင္ေတာ့ ေဒသခံမိဘျပည္သူမ်ားရ႕ဲ က်န္းမာေရးလိုအပ္ခ်က္အရ မိဘျပည္သူမ်ား ဘက္ကလည္း 

တက္ႏိုင္သမၽွေဆာင္႐ြက္ေပးျခင္းပ ဲ ျဖစ္ပါတယ္။ ဒီတိုက္နယ္ေဆး႐ုံၿပီးမယ္ဆိုရင ္ ထီးခ်ိဳင့္ၿမိဳ႕နယ္သာမက 

သပိတ္က်င္းၿမိဳ႕နယ္၊ တေကာင္းၿမိဳ႕နယ္ခြဲအတြင္းမွာရွိတဲ ့ နယ္နိမိတ္ထိစပ္ေန တဲ့ ေက်း႐ြာ ၅ ႐ြာကိုပါ 

ေစာင့္ေရွာက္သြားႏိုင္မွာ ျဖစ္ပါတယ္။ ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ လက္ရွိအေျခအေန မွာ ေဆး႐ုံပင္မ အေဆာက္အဦ 

ၿပီးစီးေနပါၿပီခင္ဗ်ား။ သန္႔စင္ခန္းကိုလည္း က်န္းမာေရးဝန္ႀကီးဌာနရ႕ဲ ပုံစံသစ္အတိုင္း သာမန္၊ အထူးခြဲစိတ္ခန္း 

၂ ခန္းပါဝင္တဲ့ပုံစံနဲ႔ ဆက္လက္ေဆာင္လုပ္ေနၿပ ီ ျဖစ္ပါ တယ္။ မၾကာခင္ၿပီးစီးေတာ့မွာ ျဖစ္ပါတယ္။ သို႔ရာတြင္ 

ေဆး႐ုံႏွင့္ ခြဲစိတ္ခန္းေဆာက္လုပ္ေရးက႑ ေတြမွာ လိုအပ္ခ်က္ေတြရွိေနအုံးမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ သို႔ပါ၍ 



ေအာက္ပါေမးခြန္းမ်ားကိ ု ေမးျမန္းတင္ျပ လိုပါတယ္။ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘ႑ာေရးႏွစ္အတြင္း 

ေညာင္ပင္သာတိုက္နယ္ေဆး႐ုံကိ ု ဖြင့္လွစ္လိုတဲ ့ အတြက ္ (က) ေဆး႐ုံအတြက ္ လိုအပ္ေသာဆရာဝန္ႏွင္ ့

က်န္းမာေရးဝန္ထမ္းမ်ားအား သတ္မွတ္ခ်က ္ ႏွင့္အညီ ခန္႔ထားေပးပါရန္။ (ခ) ဆရာဝန္ေနအိမ္၊ 

ဝန္ထမ္းအိမ္ရာမ်ား ေဆာက္လုပ္ေပးပါရန္ႏွင္ ့ ဝန္ထမ္းသုံး၊ အမ်ားသုံးအိမ္သာမ်ားေဆာက္လုပ္ေပးပါရန္။ (ဂ) 

လိုအပ္တဲ ့ က်န္းမာေရး အေထာက္အကူပစၥည္းမ်ားနဲ႔ အေဆာက္အဦမ်ားရ႕ဲ လိုအပ္ခ်က္မ်ားကို 

ပံံ့ပိုးေပးေရးအတြက ္ က်န္းမာေရးဝန္ႀကီးဌာနမွ ထည့္သြင္းေပးေရးအစီအစဥ္ရွိ၊ မရွိ သိရွိလိုတဲ့အတြက ္

မိဘျပည္သူမ်ားရ႕ဲ ကိုယ္စားေမးျမန္းတင္ျပရျခင္း ျဖစ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ အားလုံးကိ ု ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ 

(ၾသဘာသံမ်ား) 

 

 ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနမ ွေျဖၾကားဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။ 

 

 ေဒါက္တာ၀င္းျမင္ ့(က်န္းမာေရး၀န္ႀကီးဌာန၊ ဒုတိယ၀န္ၾကီး)။  ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ စစ္ကိုင္းတိုင္း ေဒသႀကီး၊ 

ထီးခ်ိဳင့္မဆဲႏၵနယ္မွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးစိုးစိုးမွ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘ႑ာေရး ႏွစ္အတြင္း 

ထီးခ်ိဳင့္ၿမိဳ႕နယ္အတြင္း ကိုယ့္အားကိုယ္ကိုး ေညာင္ပင္သာတိုက္နယ္ေဆး႐ု ံ ဖြင့္လွစ္လိုပါ ၍ 

ေဆး႐ုံအတြက္လိုအပ္ေနေသာ ဆရာဝန္ႏွင္ ့ က်န္းမာေရးဝန္ထမ္းမ်ားအား သတ္မွတ္ခ်က္ႏွင့္အညီ 

ခန္႔ထားေပးပါရန္။ ဆရာဝန္ေနအိမ၊္ ဝန္ထမ္းအိမ္ရာမ်ား ေဆာက္လုပ္ေပးပါရန္ႏွင္ ့ လိုအပ္သည့္ 

က်န္းမာေရးအေထာက္အကူပစၥည္းမ်ား ပံ့ပိုးေပးပါရန္ အစီအစဥ္ရွိ၊ မရွိ ေမးခြန္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ 

ေျဖၾကားခြင့္ျပဳပါရန္ တင္ျပအပ္ပါတယ္။ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး၊ ထီးခ်ိဳင့္ၿမိဳ႕နယ္ ေညာင္ပင္သာ 

တိုက္နယ္ေဆး႐ုံကိ ု ၁၆-၁၁-၂၀၁၂ မွာ ဖြင့္လွစ္ခြင္ ့ ခြင့္ျပဳၿပီး ျဖစ္ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္မို႔ ဒီမွာရွိေနတဲ့ 

ေလာေလာဆယ ္ တာဝန္ခံဆရာဝန္တစ္ဦးကိ ု လက္ရွိခန္႔ထားေပးရန ္ စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိၿပီးေတာ့ ၂၀၁၃ 

ခုႏွစ္ မတ္လမွာ ေဆး႐ုံတည္ေဆာက္ျခင္းၿပီးစီးသြားမယ္ဆိုရင ္ က်န္တဲ့သူနာျပဳအပါအဝင္ 

က်န္တဲ့ဝန္ထမ္းမ်ားကိုလည္း ဆက္လက္ခန္႔ထားေပးသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ ဝန္ထမ္းအိမ္ရာ 

ေဆာက္လုပ္ရန္အတြက ္ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘ႑ာေရးႏွစ္မွာ လ်ာထားတင္ျပၿပီး ျဖစ္ပါတယ္။ ဒါ့အျပင္ 

က်န္းမာေရးအေထာက္အကူျပဳပစၥည္းမ်ားကိုလည္း ေဆး႐ုံအေဆာက္အဦ ေဆာက္လုပ္ၿပီးတာနဲ႔ တစ္ၿပိဳင္နက္ 

ေဆး႐ုံႏွင့္ ေဆး႐ုံသုံးပစၥည္းမ်ားကို အခ်ိန္ႏွင့္တစ္ေျပးညီစိစစ္ေထာက္ပံ့ေပးသြားမည္ ျဖစ္ပါေၾကာင္း 

ေျဖၾကားတင္ျပအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

 

 

 



 ဥကၠ႒။  ။ သနပ္ပင္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးျမင့္ဦး ေမးျမန္းဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။  

 

ဦးျမင့္ဦး(သနပ္ပင္မဆဲႏၵနယ္)။  ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီး၊ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးမ်ားႏွင့္ ဧည့္သည္ေတာ္မ်ားအားလုံး 

မဂၤလာအေပါင္းႏွင့္ျပည့္စုံပါေစေၾကာင္း ဆုေတာင္းဂါရဝျပဳအပ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ ပခဲူးတိုင္း ေဒသႀကီး၊ 

သနပ္ပင္မဆဲႏၵနယ္က ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးျမင့္ဦး ျဖစ္ပါတယ္။ ဥကၠ႒ႀကီး ခင္ဗ်ား။ 

ကၽြန္ေတာ္အခုေမးမယ့္ေမးခြန္းမ်ားဟာ ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ စတုတၳပုံမွန ္ အစည္းအေဝးမွာ 

အဆိုအျဖစ္တင္သြင္းတာျဖစ္ၿပီး လႊတ္ေတာ္႐ုံးရ႕ဲ ၫိွႏႈိင္းခ်က္အရ ေမးခြန္းအျဖစ္ ေျပာင္းေပးခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။ 

ဒါေၾကာင့္ အနည္းငယ္ျပည့္စုံစြာ တင္ျပေမးျမန္းခြင့္ျပဳပါခင္ဗ်ား။ လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳးေရးႏွင့္ပတ္သက္လို႔ 

ပထမအခ်က္အေနနဲ႔ ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား အတိုးေႂကြးႏြံ နစ္ၿပီးေတာ့ ဆင္းရႏဲြမ္းပါးမႈ 

တိုးပြားမႈျဖစ္ရျခင္းအေၾကာင္းကို တင္ျပပါမယ္။ ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား ဟာ ၂၀၁၀ ခုႏွစ္မ ွ၂၀၁၂ ခုႏွစ္အထိ 

စုစုေပါင္း သုံးႏွစ္နီးပါးခန္႔ စိုက္ပ်ိဳးရာသီေတြမွာ (၁) ရာသ ီ ေဖာက္ျပန္မႈ၊ (၂) ေရႀကီးေရလၽံွမႈ၊ (၃) 

ပိုးမႊားေရာဂါက်ေရာက္မႈစတာေတြေၾကာင္ ့ စပါးေရာ၊ ပပဲါ အထြက္ႏႈန္းေလ်ာ့နည္းၿပီးေတာ့ သီးႏွံေဈးႏႈန္းမွာ 

က်ဆင္းမႈေၾကာင့္ ႏွစ္စဥ္ဆက္တိုက္ျဖစ္ေပၚကာ ေႂကြးၿမီဝန္ထုပ္ဝန္ပိုးထံကို ျမန္မာ့ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား 

အလူးအလခဲံေနၾကရပါတယ္။ စိုက္ပ်ိဳး စရိတ္ ေခ်းေငြျပန္ဆပ္ဖို႔ မေျပလည္ၾကလို႔ ရွိတာေပါင္ႏွံ 

ေရာင္းခ်အတိုးႀကီးႏွင့္ ထပ္ေခ်းဆပ္ၾကရပါ တယ္။ ေတာင္သူလယ္သမားမ်ားခင္ဗ်ာ သုံးႏွစ္နီးပါး 

ဆက္တိုက္႐ႈံးေတာ့ ပုဂၢလိကေခ်းတဲ့ေငြေတြကိ ု ျပန္မဆပ္ႏိုင္ၾကလို႔ အတိုးႏွင့္အရင္းေပါင္း အတိုးေပၚအတိုးဆင္ ့

လယ္သိမ္း၊ ႏြားသိမ္း၊ ေျမသိမ္း၊ အိမ္သိမ္းတာေတြေတာင္ခံၾကရပါတယ္။ တခ်ိဳ႕တရားစြဲခံရလို႔ 

ရွိတာအကုန္အေႂကြးထိုးဆပ္ၿပီးေတာ့ တစ္ဖက္ႏိုင္ငံမွာ ရရာအလုပ္လုပ္ၾကရပါတယ္။ လူကုန္ကူးမႈကိုလည္း 

အႀကီးအက်ယ္ခံၾကရပါတယ္။ အေႂကြးမဆပ္ႏိုင္လို႔ ထြက္ေျပးတိမ္းေရွာင္ေနၾကရသူေတြလည္း ရခလဲွတဲ့ 

လူ႕ဘဝကိ ုအဆုံးစီရင္သြား သူေတြေတာင္ရွိေနပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္တို႔ရ႕ဲ ထမင္းရွင္ေတြသည္ တကယ္ဆင္းရ ဲ

ေနၾကပါတယ္။ ဒုတိယအခ်က္အေနနဲ႔ စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္ေခ်းေငြမ်ား အျပည့္အဝရရွိေစေရးႏွင့္ပတ္သက္လို႔ တင္ျပပါ 

မယ္။ လယ္တစ္ဧက စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္ကုန္က်မႈဟာ ပ်မ္းမၽွေငြက်ပ္ ၁ သိန္းခြဲမွ ၁ သိန္း ၈ ေသာင္းခန္႔ အထိ 

ကုန္က်ပါတယ္။ အစိုးရက လယ္တစ္ဧကအတြက ္ စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္ေခ်းေငြ က်ပ္ ၅၀၀၀၀ ႏႈန္းႏွင့္ 

လယ္သမားတစ္ဦးကိ ု ၁၀ ဧကအထိပ ဲ ေပးပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္တို႔ သနပ္ပင္မွာေတာ့ တကယ္ 

လယ္သမားရတာ ၉ ဧကအထိပရဲပါတယ္။ လယ္ရွိသူက ေခ်းေငြမရဘႏဲွင့္ လယ္မရွိသူက ေခ်းေငြယူ 

တာေတြလည္း ရွိေနပါတယ္။ စိုက္ပ်ိဳးဘဏ္ဝန္ထမ္းေတြနဲ႔ေပါင္းၿပီးေတာ့ အမည္ေပါက ္ နာမည္ 

အမ်ိဳးမ်ိဳးေျပာင္းရပါတယ္။ ဝိုင္းႀကီးခ်ဳပ္စနစ္နဲ႔ ေပးေခ်တဲ့စနစ္မို႔လည္း တစ္႐ြာလုံးေၾကမ ွ ျပန္ထုတ္ 

ေခ်းေပးပါတယ္။ ယခုႏွစ္စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္ကိ ု မိုးရာသီမွာေကာ၊ အခုေဆာင္းရာသီမွာပါ ေနာက္က်ၿပီးမွ 

ထုတ္ေခ်းၿပီးေတာ့ စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္မဟုတ္ဘႏဲွင္ ့ ရိတ္သိမ္းစရိတ္ျဖစ္ေနပါတယ္။ ေတာင္သူလယ္သမား မ်ားမွာ 

အမွန္တကယ္အရင္းအႏွီးလိုအပ္ခ်ိန္မွာ ေခ်းေငြမရဘႏဲွင့္ ေနာက္အေတာ္ၾကာမ ွ ရၾကပါတယ္။ စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္ 

အရင္းမလုံေလာက္တဲ့အတြက ္ ျဖစ္သလိုစိုက္ပ်ိဳးၾကရပါတယ္။ အကြက္ျပည့္ေအာင ္ လည္း မစိုက္ႏိုင္ဘႏဲွင္ ့

ျဖစ္ၾကရပါတယ္။ လုပ္အားအရင္းအႏွီးကိ ု ျပင္ပက ပုဂၢလိက အတိုးႀကီးႀကီးနဲ႔ ေခ်းယူသုံးစြဲစိုက္ပ်ိဳးၾကရပါတယ္။ 

စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္ေခ်းေငြႏွင့္ပတ္သက္လို႔ (၁) လယ္သမားမ်ား အမွန ္ တကယ္လိုအပ္ရင ္ တစ္ဧကကိ ု



က်ပ္တစ္သိန္းႏႈန္းအထ ိ ထုတ္ေခ်းေပးပါ။ (၂) အမွန္တကယ္စိုက္ပ်ိဳး တဲ့ 

လယ္ဧကအရွိအတိုင္းအလုံအေလာက္ထုတ္ေခ်းေပးပါ။ (၃) စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္ကို အခ်ိန္အခါမီ ထုတ္ေခ်းေပးပါ။ 

(၄) သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ေၾကာင္ ့ပ်က္စီးဆုံး႐ႈံးမႈျဖစ္ပါက ေခ်းေငြမ်ားကို ဆိုင္းငံ့ ေပးပါရန္ႏွင့္ (၅) တစ္႐ြာလုံး 

ဝိုင္းႀကီးခ်ဳပ္စနစ္အားလည္း ျပန္လည္သုံးသပ္ျပင္ဆင္ေပးပါရန ္ တင္ျပ ပါတယ္။ တတိယအခ်က္အေနနဲ႔ 

ေရသြင္းေရထုတ္စနစ္မ်ား ေကာင္းမြန္ေအာင္ျပဳျပင္ေပးေရး တင္ျပပါ တယ္။ ေရႀကီးေရလၽံွျဖစ္ရတဲ့ 

အဓိကအေၾကာင္းအရင္းမွာလည္း ျမစ္ေခ်ာင္းမ်ားတိမ္ေကာလာျခင္းႏွင့္ ျမစ္ေခ်ာင္းပိတ္ငါးဖမ္းျခင္းမ်ားေၾကာင့္ပဲ 

ျဖစ္ပါတယ္။ ျမစ္ေၾကာင္းမ်ား ျပဳျပင္ထိန္းသိမ္းေရး ေဆာင္႐ြက္ဖို႔ လိုအပ္သလိ ု ေခ်ာင္းမ်ား၊ ျမစ္မ်ား၊ 

တိမ္ေကာေနတာကိုလည္း ျပန္လည္တူးေဖာ္ေပးၿပီး ေရထိန္းတံခါးမ်ားလည္း တည္ေဆာက္ေပးသင့္ပါတယ္။ 

ႏိုင္ငံေတာ္မ ွသိန္းေပါင္းမ်ားစြာ အကုန္က်ခ ံတူးေဖာ္ျပဳျပင္ေပးထားတဲ့ တူးေျမာင္းမ်ား၊ ယင္းမ်ား၊ တာတမံမ်ား 

ပိတ္၍ ငါးဖမ္းျခင္းလုပ္ငန္းမ်ား လုပ္ကိုင္ျခင္းကိုလည္း တားျမစ္သင့္ပါတယ္။ တာတမံမ်ားပိတ္၍ 

ငါးဖမ္းျခင္းေၾကာင့္ ႏုန္းကို ပ်က္စီး ေစပါတယ္။ အင္းမ်ားကရရွိတဲ ့ အခြန္ေငြထက ္ ေခ်ာင္းေျမာင္းမ်ား 

ျပန္လည္တူးေဖာ္စရတိ္ႏွင့္ လယ္သမားမ်ား စပါးထြက္ရွိေရး ထိခိုက္ဆုံး႐ႈံးမႈက ပိုႀကီးပါတယ္။ 

လယ္သမားမ်ားႏွင္ ့ ငါးသမားမ်ား ပဋိပကၡရန္ပြဲမ်ားဟာလည္း ေဒသၿမိဳ႕နယ္အေတာ္မ်ားမ်ားမွာ ျဖစ္ပြားလ်က္ 

ရွိေနပါတယ္။ ေရသြင္း ေရထုတ္ေျမာင္းမ်ားႏွင့္အတူ ကုန္ထုန္ဆက္သြယ္ေရးလမ္းမ်ားကိုပါ တစ္ပါတည္း 

တည္ေဆာက္သြား သင့္ပါတယ္။ မိမိတို႔ရ႕ဲ ေရွ႕ေရာက္ေနတဲ့ အိမ္နီးခ်င္းႏိုင္ငံေတြ ျပန္လည္ 

တည္ေဆာက္ပုံစနစ္၊ လယ္ျခား ေျမာင္းမ်ား၊ ေရသြင္းေရႏုတ္မ်ားေျမာင္းမ်ား၊ ေရအေလအလြင့္မရွိေအာင ္

တည္ေဆာက္ထားပုံ၊ ေရႀကီးေရလၽံွမျဖစ္ေအာင္ ေဆာင္႐ြက္ပုံေတြကိ ု ကုန္ထုတ္ဆက္သြယ္ေရးလမ္းမ်ား 

တည္ေဆာက္ပု ံ ေတြကို နမူနာယူေလ့လာေဆာင္႐ြက္သင့္ပါတယ္။ အဓိက အႀကံျပဳခ်င္တာကေတာ့ (၁) 

ေငြကုန ္ေၾကးက်မ်ားတဲ့ ဆည္အသစ္ေတြေဆာက္တာကိ ုဆိုင္းထားပါ။ (၂) အထက္ျမန္မာျပည္မွာ ေရရွားပါးမႈ 

အတြက ္ ရွိၿပီးသားဆည္ေတြကိ ု စြမ္းအားျမႇင့္ေအာင္ ျပဳျပင္ေပးပါ။ (၃) ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး၊ 

ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီးေတြမွာ ေရႀကီးေရလၽံွမႈမျဖစ္ေအာင္ ေရကို လိုအပ္ 

သလိုသြင္းထုတ္ႏိုင္ေအာင ္ ေဆာင္႐ြက္ေပးသင့္ပါတယ္။ စတုတၳအခ်က္အေနနဲ႔ စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္ နည္းပညာႏွင့္ 

မ်ိဳးေကာင္းမ်ိဳးသန္႔မ်ား ရရွိေရးကို တင္ျပပါမယ္။ စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္နည္းပညာကို ျမန္မာ ႏိုင္ငံမွာ 

အေျခခံပညာကစလို႔ သင္႐ိုးၫႊန္းတမ္းမ်ားမွာပါ ေရးဆြဲျပ႒ာန္းသင့္ပါတယ္။ စိုက္ပ်ိဳးနည္းပညာကို 

ရက္ရွည္သင္တန္းမ်ားေပးျခင္း၊ အလုပ္႐ုံေဆြးေႏြးပြဲမ်ား၊ ပညာေပးေဟာေျပာပြဲ မ်ား ျပဳလုပ္ေပးျခင္း၊ 

မီဒီယာမ်ိဳးစုံအသုံးျပဳလို႔ ပညာေပးျခင္း၊ စိုက္ပ်ိဳးေရးနည္းပညာဖြံ႕ၿဖိဳးထြန္းကား ေသာ ျပည္ပႏိုင္ငံမ်ားသို႔ 

ေလ့လာေရးခရီးမ်ားကိ ု ေတာင္သူလယ္သမားမ်ားကိုပါ ေစလႊတ္ေပးသင့္ပါ တယ္။ 

သုေတသနဓာတ္ခြဲခန္းမ်ားလည္း တည္ေဆာက္ေပးသင့္ပါတယ္။ မ်ိဳးေကာင္းမ်ိဳးသန္႔ သုေတသနျပဳလုပ္ေပးဖို႔၊ 

ေဒသရာသီဥတုနဲ႔ကိုက္ညီ၍ အရည္အေသြးျမင္ ့ အထြက္ႏႈန္းေကာင္းတဲ ့ စပါးမ်ား အလုံအေလာက္ရရွိေရး 

ေဆာင္႐ြက္ေပးသင့္ပါတယ္။ ပၪၥမအခ်က္အေနနဲ႔ လယ္ယာေျမ စနစ္ျပဳျပင္ရန္ လိုအပ္ပါတယ္။ 

လယ္ယာေျမေတြကိ ု (၁) ေျမမ်က္ႏွာျပင္ညီညာေအာင္ေဆာင္႐ြက္ျခင္း၊ (၂) လယ္ကြက္ေသးမ်ားကို 

ဧကကြက္မ်ားေဖာ္ေဆာင္ျခင္း၊ (၃) ေရသြင္းေရႏုတ္ေျမာင္းမ်ား တူးေဖာ္ ေပးျခင္း၊ (၄) 

ကုန္ထုတ္လမ္းမ်ားေဖာက္လုပ္ျခင္းတို႔ ျဖစ္ပါတယ္။ ယင္းလုပ္ငန္းမ်ားဟာ အရင္းအႏွီး ကုန္က်မႈမ်ားတဲ့အတြက ္

အစိုးရႏွင့္ပုဂၢလိက ကုမၸဏီမ်ားက ရင္းႏွှ ီးစိုက္ထုတ္လုပ္ကိုင္ေပးသင့္ၿပီးေတာ့ ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား 

ေရႏွင့္ေျမသယံဇာတမ်ားကိ ု စြမ္းအားျပည့္အသုံးခ်ႏိုင္ေအာင္ ေဆာင္႐ြက္ ေပးသင့္ပါတယ္။ 



ဆ႒မအခ်က္အေနနဲ႔ စိုက္ပ်ိဳးေရးကၽြမ္းက်င္ဝန္ထမ္းမ်ား တိုးခ်ဲ႕ခန္႔ထားေပးေရးႏွင့္ ပတ္သက္၍ ၿမိဳ႕နယ္၊ ခ႐ိုင္၊ 

တိုင္းေဒသႀကီး၊ ျပည္နယ္အဆင္ ့ စိုက္ပ်ိဳးေရးကၽြမ္းက်င္ဝန္ထမ္းမ်ားကို တစ္႐ြာလၽွင္ 

တစ္ေယာက္ႏႈန္းအလုံအေလာက္တိုးခ်ဲ႕ ခန္႔ထားေပးၿပီး နည္းပညာပံ့ပိုးမႈမ်ား စဥ္ဆက ္

မျပတ္ေဆာင္႐ြက္ေပးသင့္ပါတယ္။ သတၱမအခ်က္အေနနဲ႔ ေဈးကြက္ခိုင္မာေရးႏွင္ ့ ပတ္သက္လို႔ 

တင္ျပခ်င္ပါတယ္။ လယ္ယာက႑ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးအတြက ္ ေဈးကြက္ခိုင္မာဖို႔၊ ေဈးႏႈန္းအာမခံခ်က္ ရွိဖို႔ 

အေရးႀကီးပါတယ္။ သီးႏွံေတြ ေဈးေကာင္းရဖို႔ ေဈးကြက္ရွိတဲ့သီးႏွံေတြကိ ု လြတ္လပ္စြာ စိုက္ပ်ိဳး ႏိုင္ဖို႔ 

သတင္းအခ်က္အလက္ေတြကိ ု အခ်ိန္ႏွင့္တစ္ေျပးညီရဖို႔ သိရွိဖို႔လည္း လိုအပ္ပါတယ္။ ေဈးေကာင္းရဖို႔ 

အရည္အေသြးေကာင္း ဆန္စပါးကို စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္ဖို႔ လိုအပ္ပါတယ္။ ဧရာဝတ ီ တိုင္းက 

ထြက္တဲ့ေပၚဆန္းဟာ ျပည္တြင္းေဈးကြက္မွာ အလြန္လူႀကိဳက္မ်ားသလိ ုအျပည္ျပည္ဆိုင္ရာ ဆန္စပါးၿပိဳင္ပြဲမွာ 

၃ ႏွစ္ဆက္တိုက္ဆုရတယ္။ ပထမဆုအထိရခဲ့တယ္လို႔ သိရပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ အႀကံျပဳခ်င္တာက (၁) 

ေဒသရာသီဥတုႏွင့္ကိုက္ညီၿပီး အရည္အေသြးျမင္ ့ အထြက္ႏႈန္းေကာင္း စပါးမ်ိဳးမ်ားကို 

ေဈးႏႈန္းသက္သက္သာသာႏွင္ ့ အလုံအေလာက္ျဖန္႔ျဖဴးေပးပါ။ (၂) ေဈးကြက္ခိုင္မာ တဲ့ 

သီးႏွံမ်ားစိုက္ပ်ိဳးႏိုင္ေရးအတြက္ သတင္းအခ်က္အလက္ေတြကိ ု အခ်ိန္ႏွင့္တစ္ေျပးညီ ျဖန္႔ျဖဴးေပး ပါ။ 

ပံ့ပိုးကူညီေဆာင္႐ြက္ေပးပါ။ (၃) သြင္းအားစုမ်ားျဖစ္တဲ့ ဓာတ္ေျမၾသဇာပိုးသတ္ေဆးမ်ားကိ ု

သက္သာတဲ့ေဈးႏႈန္းနဲ႔ လုံေလာက္စြာ ေဆာင္႐ြက္ေပးပါ။ (၄) စံခ်ိန္မီအရည္အေသြးျမင့္ လယ္ထြန္စက္၊ 

ရိတ္သိမ္းစက္၊ ႀကိတ္ခြဲစက္မ်ားကိ ုႏွစ္တိုႏွစ္ရွည္ေခ်းေငြမ်ားျဖင့္ ေရာင္းခ်ေပးပါ။ (၅) ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား 

တစ္စုံတစ္ရာ အက်ိဳးအျမတ္ရွိိမယ့္ အေျခခံေဈးႏႈန္းသတ္မွတ္ဝယ္ယူေပး ပါ။ 

ေဈးႏႈန္းကေမာက္ကမျဖစ္တဲ့အခါမွာ အစိုးရက ဝင္ေရာက္ထိန္းၫိွေပးပါ။ အ႒မအခ်က္အေနျဖင္ ့

ေတာင္သူလယ္သမားအဖြဲ႕အစည္းမ်ား စနစ္တက်ဖြဲ႕စည္းေပၚေပါက္ေစရန ္ ေဆာင္႐ြက္ေပးရပါမယ္။ ဒါမွသာ 

ေတာင္သူလယ္သမားမ်ားက မိမိတို႔ရ႕ဲ အခက္အချဲပႆနာမ်ား အက်ိဳးခံစားခြင့္၊ ရပိုင္ခြင့္ႏွင္ ့လူမႈစီးပြားေရးဘဝ 

ျမင့္မားတိုးတက္ေရးအတြက ္ ကိုယ္တိုင္ပါဝင္ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ၾကမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ 

ေတာင္သူလယ္သမားအဖြဲ႕အစည္း နည္းဥပေဒကိုလည္း အျမန္ျပ႒ာန္းေပးရန္ လိုအပ္ပါ တယ္။ သို႔ပါ၍ 

ေမးျမန္းလိုတဲ့ ေမးခြန္းမ်ားမွာ ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား အတိုးေႂကြးႏြံနစ္ၿပီး ဆင္းရမဲႈ တိုးပြားေရးကို 

ေရွ႕႐ႈေနျခင္းမွ ကာကြယ္တားဆီးေရး၊ (၂) စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္ေခ်းေငြမ်ား အျပည့္အဝရရွ ိ ေစေရး၊ (၃) 

ေရသြင္းေရထုတ္စနစ္မ်ား ေကာင္းမြန္ေအာင ္ ျပဳျပင္ေပးေရး၊ (၄) ေခတ္မီစိုက္ပ်ိဳးေရး နည္းပညာႏွင့္ 

မ်ိဳးေကာင္းမ်ိဳးသန္႔ရရွိေရး၊ (၅) လယ္ယာေျမကိ ု စနစ္တက်ျပဳျပင္ေပးေရး၊ (၆) စိုက္ပ်ိဳး ေရးနည္းပညာ 

ကၽြမ္းက်င္ဝန္ထမ္းမ်ား တိုးခ်ဲ႕ခန္႔ထားေပးေရး၊ (၇) ေဈးကြက္ခိုင္မာေစေရးႏွင္ ့ (၈) 

ေတာင္သူလယ္သမားအဖြဲ႕အစည္းမ်ား စနစ္တက်ဖြဲ႕စည္းေပၚေပါက္ေစေရးတို႔ကိ ု ျပည္ေထာင္စု အစိုးရမွာ 

စနစ္က်နစြာ စီမံခန္႔ခြဲမႈျဖင့္ အရွိန္ျမႇင့္ေဆာင္႐ြက္ေပးပါရန ္ အစီအစဥမ္်ားရွိ၊ မရွိသိလိုပါ ေၾကာင္း 

မဆဲႏၵရွင္မ်ားကိုယ္စား တင္ျပအပ္ပါတယ္။ အားလုံးကို ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။(ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနမ ွေျဖၾကားဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။ 

 



ဦးခင္ေဇာ(္ဒုတိယဝန္ႀကီး၊လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳးေရးႏွင့္ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာန)။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့ ြပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ေတာ္ႀကီး၊ ျပည္ေထာင္စု 

ဒုတိယဝန္ႀကီးမ်ားအားလုံးကိ ု မဂၤလာပါလို႔ ႏႈတ္ခြန္းဆက္သဂါရဝ ျပဳအပ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ 

လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳးေရးႏွင့္ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာန ဒုတိယ ဝန္ႀကီး ဦးခင္ေဇာ္ျဖစ္ပါတယ္။ ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီး၊ 

သနပ္ပင္မဆဲႏၵနယ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးျမင့္ဦး၏ လယ္ယာက႑ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးႏွင္ ့

ေတာင္သူလယ္သမား မ်ား၏အက်ိဳးအတြက္ကိ ုေမးျမန္းတဲ့ေမးခြန္းနဲ႔ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ ၿခဳံငုံၿပီးေတာ့ ရွင္းလင္း 

ေျဖၾကားမွာျဖစ္ပါတယ္။ 

 လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳးေရးႏွင့္ဆည္ြေမာင္းဝန္ႀကီးဌာနသည္ ေတာင္သူလယ္သမားမ်ားဘဝ ဝင္ေငြႏွစ္ဆ 

တိုးတက္ေရးဦးတည္ခ်က္ႏွင့္အညီ စိုက္ပ်ိဳးေရးထြက္ကုန္မ်ားကို တိုးတက္ျမင့္မားေရးအတြက ္ စိုက္ပ်ိဳး 

ထြက္ရွိလာသည့္ သီးႏွံမ်ားေပၚ စိုက္ပ်ိဳးေရးအရ တြက္ေျခကိုက္မႈရွိၿပီး ခိုင္မာေသာ ေဈးကြက္ရရွိေအာင ္

ေဆာင္႐ြက္ေပးျခင္း ေဈးေကာင္းရမည့္ မ်ိဳးေကာင္းမ်ိဳးသန္႔ မ်ားအသုံးျပဳျခင္း ေခတ္မီသိပၸံနည္းက် 

စိုက္နည္းစနစ္မ်ား အသုံးျပဳျခင္း အေျခခံေသာ့ခ်က္ႀကီး ငါးခ်က္ႏွင့္အညီ ေဆာင္႐ြက္သြားႏိုင္ၾကေရးအတြက ္

စဥ္ဆက္မျပတ ္ ပညာေပးျခင္း၊ စည္း႐ုံး ျခင္း၊ လႈံ႔ေဆာ္ျခင္း၊ ေတာင္သူလယ္သမားမ်ားႏွင္ ့ လယ္ကြင္းထတဲြင္ 

အတူပူးေပါင္း၍ စံနမူနာျပ စိုက္ခင္းမ်ား ထူေထာင္ျခင္းျဖင္ ့ ေဈးကြက္တြင္ တြက္ေျခကိုက္ေသာ 

ေဈးႏႈန္းမ်ားရရွိေရးအတြက္ ဆက္စပ္ၫိွႏႈိင္းေဆာင္႐ြက္ေပးျခင္းအားျဖင္ ့ အစြမ္းကုန္ကူညီေဆာင္႐ြက ္

ေပးလ်က္ရွိေၾကာင္း ဦးစြာရွင္းလင္းေျပာၾကားအပ္ပါတယ္။  

 မိမိတို႔အစိုးရသစ္ကာလတြင္ ကိုယ္တိုင္ဆႏၵျပင္းျပစြာျဖင့္ ပူးေပါင္းပါဝင္ေဆာင္႐ြက ္ ေသာ 

ေတာင္သူလယ္သမားမ်ားကိုသာ အက်ိဳးေက်းဇူးခံစားၾကရၿပီး ေႂကြးတင္ျခင္း၊ ဆင္းရျဲခင္း မွကင္းေဝးလ်က္ 

လႉႏိုင္တန္းႏိုင္ၾကၿပီး လူေနမႈအဆင့္အတန္းမ်ား အထိုက္အေလ်ာက ္ ျမင့္တက ္ လာႏိုင္ၾကၿပီျဖစ္ပါတယ္။ 

သို႔ရာတြင ္ ထိုကဲ့သို႔ေသာ ေတာင္သူပမာဏမွာ ႏိုင္ငံေတာ္ လူဦးေရႏွင္ ့ ႏႈိင္းယွဥ္ပါက 

အလြန္ပင္နည္းပါးလ်က္ရွိေၾကာင္း အရွိန္အဟုန္ျမႇင့္တင္ရန ္ လိုအပ္လ်က ္ ရွိေၾကာင္း တင္ျပလိုပါတယ္။ 

အဓိကေသာ့ခ်က္လိုအပ္ခ်က္မွာ ကာယကံရွင္ေတာင္သူလယ ္ သမားတစ္ဦးခ်င္းကိုယ္တိုင္ 

တိုးတက္ႀကီးပြားလိုစိတ ္ ေအာင္ျမင္လိုစိတ္ႏွင့္ ကိုယ္တိုင္ကာယက ံ ေျမာက ္ ဝီရိယရွိရွိျဖင္ ့ ကိုယ္တိုင္ပါဝင္ 

ႀကိဳးစားအေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္႐ြက္ၾကရန ္ အလြန ္ အေရးႀကီးပါတယ္။ မိမိကိုယ္တိုင္ႀကံစည္းႀကိဳးစား 

အားထုတ္မႈမရွိပါက မည္မၽွပင္တိုက္တြန္းေစ ကာမ ူ ဆင္းရတဲြင္းနက္ေနၾကမည္ျဖစ္ပါတယ္။ 

ေတာင္သူလယ္သမားမ်ားအတြက္ အရင္းအႏွီး လိုအပ္ခ်က္ကိ ု ကူညီေျဖရွင္းေပးႏိုင္ရန္အလိုငွာ 

လႊတ္ေတာ္အဆင့္ဆင့္မ ွ အတည္ျပဳျပ႒ာန္း ေပးခဲ့ၿပီးျဖစ္ေသာ လယ္ယာြေမဥပေဒ၊ နည္းဥပေဒမ်ားႏွင့္ 

ညီၫြတ္စြာျဖင့္ လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳးေရး လုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ လယ္ယာလုပ္ငန္းခြင္တြင ္ အရင္းအႏွီး 

လုပ္အပ္ခ်က္ကိ ု မိမိတို႔လုပ္ကိုင္ခြင္ ့ ရရွိထားၾကေသာ လယ္ယာေျမမ်ားကိ ု ေရာင္းျခင္း၊ ေပါင္ျခင္း၊ ငွားျခင္း 

နည္းလမ္းမ်ားျဖင့္ အရင္း အႏွီးမ်ားရရွိၿပီး အက်ိဳးရွိစြာ ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္မည္ျဖစ္ပါတယ္။  

 ျမန္မာ့လယ္ယာဖြံ႕ၿဖိဳးေရးဘဏ္အေနျဖင္ ့ ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား၏ စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္ 

အရင္းအႏွီးလိအုပ္ခ်က္မ်ားကို ထိထိေရာက္ေရာက ္ ျဖည့္ဆည္းေပးႏိုင္ေရးအတြက ္ စိုက္ပ်ိဳး 

စရိတ္ေခ်းေငြမ်ားကို ထုတ္ေခ်းေပးလ်က္ရွိရာတြင ္ စပါးသီးႏွံတစ္ဧက ယခင္က်ပ္ ၈၀၀၀၀ ႏႈန္း မွ က်ပ္ 

၁၀၀၀၀၀ ႏႈန္းသို႔ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ မိုးစပါးသီးႏွံရာသီမွစ၍လည္းေကာင္း ႀကံသီးႏွံ တစ္ဧကလၽွင ္ယခင္ ၁၀၀၀၀ 



ႏႈန္းမွ က်ပ္ ၁၀၀၀၀၀ ႏႈန္းသို႔၂၀၁၂-၂၀၁၃ ႀကံစိုက္ရာသီမ ွ စတင ္ ၍လည္းေကာင္း တိုးျမႇင့္ထုတ္ေခ်းေပးရန္ 

စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိပါတယ္။ ရရွိလာမည့္အရင္း အႏွီးမ်ားကိ ု လယ္ယာလုပ္ငန္းခြင္တြင ္ အမွန္တကယ ္

ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံၾကရန္လည္း အေရးႀကီးပါ တယ္။ ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား ေဈးကြက္တြက္ေျခကိုက္မည့္ 

မ်ိဳးေကာင္းမ်ိဳးသန္႔ မ်ိဳးေစ့ မ်ားကို လုံေလာက္စြာ ထုတ္လုပ္ျဖန္႔ျဖဴးႏိုင္ေရးအတြက ္ ႀကိဳးစားေဆာင္႐ြက္လ်က္ 

ရွိပါတယ္။ လက္ေတြ႕ေတာင္သူမ်ားစိုက္ပ်ိဳးရာတြင ္ တစ္ဧက တင္း ၂၀၀ ေက်ာ္ ထြက္ရွိၿပီး စီးပြားေရးအရ 

တြက္ေျခကိုက္သည့္ ပုလသဲြယ္စပ္မ်ိဳးစပါးမ်ားကို စိုက္ပ်ိဳးေရးသုေတသန ပညာရွင္မ်ားအေနျဖင့္ 

လက္ေတြ႕ေအာင္ျမင္စြာ ထုတ္လုပ္ႏိုင္ခဲ့ၾကၿပီး ကိုယ္တိုင္တိုးတက္ႀကီးပြားလိုၾကသည့္ ကိုယ္တိုင ္ ဆႏၵျဖင့္ 

စိုက္ပ်ိဳးလိုၾကေသာ ျပည္နယ္/တိုင္းအသီးသီးရွ ိ ေတာင္သူမ်ားထံသို႔ ၂၀၁၁-၂၀၁၂ ခုႏွစ္ ေႏြစပါးရာသီတြင္ 

၇၅၂၇ ဧကႏွင္ ့ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ခုႏွစ္ မိုးစပါးရာသီတြင္ ၃၁၁၇၉ ဧက စိုက္ပ်ိဳးရန္အတြက ္ မ်ိဳးေစ့မ်ား 

ျဖန္႔ျဖဴးေပးႏိုင္ခဲ့ၿပီးျဖစ္ပါတယ္။  

 ၂၀၁၁-၂၀၁၂ ခုႏွစ္ မိုးစပါးရာသီႏွင့္ ေႏြစပါးရာသီတို႔တြင္ ပုလသဲြယ္စပ္မ်ိဳးစပါးမ်ားႏွင့္ 

အျခားစပ္မ်ိဳးစပါးမ်ားကို ရွမ္းျပည္နယ္ေျမာက္ပိုင္းတြင ္၁၈၁၆၂၁ ဧက၊ ရွမ္းျပည္နယ္ ေတာင္ပိုင္းတြင္ ၅၇၈ ဧက၊ 

ရွမ္းျပည္နယ္အေရွ႕ပိုင္းတြင္ ၇၀၇၀ ဧက၊ ကခ်င္ျပည္နယ္တြင ္ ၅၈၇၈ ဧကႏွင့္ က်န္ျပည္နယ္ႏွင့္ 

တိုင္းေဒသႀကီးမ်ားတြင္ ၈၇၂၆ ဧက စုစုေပါင္း ၂၀၄၁၇၃ ဧက စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္ႏိုင္ခဲ့ပါေၾကာင္းကိုလည္း 

တင္ျပအပ္ပါတယ္။ တစ္ႏိုင္ငံလုံး စိုက္ပ်ိဳးဧကႏွင့္ ႏႈိင္းယွဥ္ပါက ပမာဏအားျဖင့္ လြန္စြာနည္းပါးေနေသး 

ေသာ္လည္း ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား၏ လိုအင္ဆႏၵအျပည့္အဝကိ ု ျပည္နယ္/တိုင္းေဒသႀကီးမ်ားအလိုက္ 

ျဖည့္ဆည္းေပးႏိုင္ေရး အတြက ္ မိမိျပည္နယ္/တိုင္းေဒသအသီးသီး၏ ရာသီဥတုအေျခခံႏွင့္ကိုက္ညီေသာ 

ရာသီဥတ ု ဒဏ္၊ ပိုးမႊားေရာဂါဒဏ္ခံႏိုင္သည့္ မိဘလိုင္းမ်ား ပြားမ်ားႏိုင္ေရးအတြက္ သုေတသနလုပ္ငန္း 

မ်ားအား ျပည္တြင္းပညာရွင္မ်ား၊ တ႐ုတ္ပညာရွင္မ်ား၊ ဘယ္လ္ဂ်ီယမ္ပညာရွင္မ်ား၊ အိႏၵိယ ပညာရွင္မ်ား၊ 

ဖိလစ္ပိုင္ပညာရွင္မ်ားျဖင့္ စဥ္ဆက္မျပတ ္ သုေတသနလုပ္ငန္းအဆင့္ႏွင္ ့ စီးပြားျဖစ္ မ်ိဳးေစ့ထုတ္ျခင္းအဆင့္ 

ပူးေပါင္းေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိပါတယ္။  

 ပုဂၢလိကအခန္းက႑မ ွ မ်ိဳးေကာင္းမ်ိဳးသန္႔မ်ိဳးေစ့ထုတ္ကုမၸဏီမ်ား ေပၚထြန္း လာေရး အတြက္လည္း 

ပူးေပါင္းကူညီေဆာင္႐ြက္ေပးလ်က္ရွိပါေၾကာင္း တင္ျပအပ္ပါတယ္။ စပါးသီးႏွံ အျပင္ ႀကံသီးႏွံတြင္ ယခင္က 

တစ္ဧကတန ္ ၂၀ ထြက္ရွိရာမ ွ ယခုတစ္ဧက တန္ ၆၀ ထြက္ရွိလာ ေသာေၾကာင္ ့ သုံးဆခန္႔ 

ပိုမိုထြက္ရွိလာခဲ့ပါတယ္။ တစ္သ်ဴးမ်ိဳးပြားနည္းျဖင့္ ပြားမ်ားထုတ္လုပ္ ေသာ ႀကံမ်ိဳးမ်ားကို 

တိုးတက္ျဖန္႔ျဖဴးႏိုင္ေရး ႀကိဳးပမ္းေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ခဲ့ျခင္းေၾကာင့္ ျဖစ္ပါတယ္။ အစိုးရသစ္ကာလတြင ္

ႀကံေတာင္သူမ်ား၏ တစ္ဦးခ်င္းဝင္ေငြမ်ား တိုးတကလ္ာျခင္းမွာ ႀကံေဈး ႏႈန္းႏွင့္ ႀကံအထြက္ႏႈန္း 

တိုးတက္လာျခင္းေၾကာင္ ့ ယခင္ကထက ္ သုံးဆေက်ာ္တိုးတက္လာျခင္း ျဖစ္ပါေၾကာင္း တင္ျပအပ္ပါတယ္။ 

ေတာင္သူမ်ားတြက္ေျခကိုက္မႈေၾကာင္ ့  ႀကံစိုက္ဧကမ်ား တိုးတက္လာၿပီး ယခင္က ျပည္ေထာင္စုခ်ဳပ္ 

စုစုေပါင္းအထြက္တန္ခ်ိန ္ ၉.၂ သိန္းသာလၽွင ္ ထြက္ရွိခဲ့ရာမ ွ ယခုႏွစ္တြင ္ ႀကံတန္ခ်ိန ္ ၂၂.၃ သိန္းအထိ 

သုံးဆခန္႔ ပိုမိုတိုးတက ္ စိုက္ပ်ိဳးထြက္ရွိ လာေၾကာင္း တင္ျပအပ္ပါတယ္။ ယေန႔ ႀကံတစ္တန္လၽွင္ 

အေျခခံအနိမ့္ဆုံး က်ပ္ ၃၀၀၀၀ ေဈးျဖင့္ တြက္ခ်က္ပါက ႀကံတန္ခ်ိန ္၂၂.၃  သိန္းအတြက ္တန္ဖိုးေငြက်ပ္ ၆၆.၉ 

ဘီလီယံအထ ိတိုးတက္ရရွိပါတယ္။ 



 အလားတ ူ အေစ့ထုတ္ေျပာင္းသီးႏွံတြင္လည္း ယခင္က ပ်မ္းမၽွ ၅၈ တင္းထြက္ရာမ ွ ယခုအခါတြင ္

တစ္ဧကလၽွင ္ ၁၀၀ တင္းေက်ာ္ထြက္ရွိေသာ စပ္မ်ိဳးမ်ားကို တပ္ကုန္းစိုက္ပ်ိဳးေရး သုေတသနၿခံတြင ္

စိုက္ပ်ိဳးေရးပညာရွင္မ်ားျဖင့္ ေအာင္ျမင္စြာ စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္ေနၿပီြဖစ္ပါ တယ္။ ေျမပသဲီးႏွံတြင္လည္း ယခင္က 

ပ်မ္းမၽွတစ္ဧကလၽွင္ ၅၆ တင္းထြက္ရွိရာမ ွ ယခုအခါ တစ ္ ဧက တင္း ၁၀၀ ရာေက်ာ္ 

ထြက္ရွိသည့္ေျမပမဲ်ိဳးမ်ားကို ကိုရီးယားသမၼႏိုင္ငံႏွင္ ့တ႐ုတ္ႏိုင္ငံ၊ ဟိုင္နန္ကၽြန္းတို႔မ ွတင္သြင္းခဲ့၍ ေနျပည္ေတာ္ 

ေကာင္စီနယ္ေျမတြင ္ မ်ိဳးသန္႔မ်ိဳးပြား ၂၇ ဧက စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္လ်က္ရွိၿပီး ယခုႏွစ္ေဆာင္းရာသီတြင ္

ဆက္လက္မ်ိဳးသန္႔မ်ိဳးပြားစိုက္ပ်ိဳး၍ ေတာင္သူမ်ားလက္ဝယ္သို႔ အသီးသီးျဖန္႔ေဝႏိုင္ရန္ 

စီမံေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိပါတယ္။ အလားတ ူ စီးပြားေရးအရ တြက္ေျခကိုက္မည့္ ေနၾကာ၊ ပပဲုပ္၊ ပတဲီစိမ္း၊ 

မတ္ပသဲီးႏွံမ်ားကို သုေတသန ျပဳလပု္ၿပီး မ်ိဳးသန္႔မ်ိဳးပြားထုတ္လုပ္ေပးလ်က္ရွိပါတယ္။ 

 သြင္းအားစုဓာတ္ေျမၾသဇာ ထုတ္လုပ္ျဖန္႔ျဖဴးေရးလိုအပ္ခ်က္ကိ ု ႏိုင္ငံပိုင္အခန္းက႑ မွ လုံေလာက္မႈ 

မရွိ၍ ပုဂၢလိကအခန္းက႑မ ွတင္သြင္းႏိုင္ေရးအတြက ္ စီးပြားေရးႏွင့္ ကူးသန္းေရာင္းဝယ္ေရး ဝန္ႀကီးဌာနႏွင့္ 

လည္းေကာင္း ႏိုင္ငံပိုင္စက္႐ုံမ်ားမွ စြမ္းအားျပည့္ တိုးတက္ထုတ္လုပ္ႏိုင္ေရးအတြက ္ စြမ္းအင္ဝန္ႀကီးဌာန 

ႏွင့္လည္းေကာင္း နီးကပ္စြာ အႀကိမ္ႀကိမ ္ ေပါင္းစပ္ၫိွႏႈိင္းေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိေနပါတယ္။ သြင္းအားစု 

လိုအပ္ခ်က္မွာ အလြန္အေရးပါေသာ လိုအပ္ခ်က္ျဖစ္ပါတယ္။ သြင္းအားစုကိ ု ထိေရာက္စြာအသုံးျပဳႏိုင္ပါက 

လယ္ယာ ထြက္ကုန္မ်ား အရွိန္အဟုန္ျဖင္ ့ ႏွစ္ဆ၊ သုံးဆ တိုးတက္ထြက္ရွိၿပီး ေတာင္သူတစ္ဦးခ်င္းသာမက 

ႏိုင္ငံေတာ္၏ စိုက္ပ်ိဳးေရးက႑ကိ ု အရွိန္အဟုန္ျမင့္မားစြာျဖင့္တိုးတက္ေစႏိုင္မည္ ျဖစ္ပါ ေသာေၾကာင့္ 

သက္ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးဌာနမ်ားႏွင္ ့ၫိွႏႈိင္းေဆာင႐္ြက္ဆျဲဖစ္ပါေၾကာင္းလည္း တင္ျပ အပ္ပါတယ္။  

 ကိန္ဂဏန္းမ်ားႏွင့္ႏႈိင္းယွဥ္တင္ျပရပါက ျမန္မာႏိုင္ငံသည္ အဓိကစိုက္ပ်ိဳးေရး အေျခခံ 

ႏိုင္ငံျဖစ္ေသာ္လည္း လယ္တစ္ဧလၽွင ္ ႏိုက္ထဂ်င္၊ ေဖာ့စ္ဖရပ္၊ ပိုတက္ရွ ္ ဓာတ္ြေမၾသဇာ ပ်မ္းမၽွ သုံးစြဲႏိုင္မႈမွာ 

၅၀ ကီလိုဂရမ္ဝင္အိတ ္ ၀.၂၈ အိတ္သာ သုံးစြဲႏိုင္ၿပီး တစ္ႏွစ္လၽွင ္ မက္ထရစ္တန ္ ၀.၅၇ သန္းသာလၽွင္ 

သုံးစြဲႏိုင္မႈရွိေနပါတယ္။ အိမ္နီးခ်င္းႏိုင္ငံမ်ားျဖစ္သည့္ မိိမိတို႔ႏိုင္ငံထက ္စိုက္ဧကေလၽွာ႔နည္းေသာ ထိုင္းႏိုင္ငံတြင္ 

တစ္ႏွစ္လၽွင ္ မက္ထရစ္တန ္ ၁.၉၉ သန္း သုံးစြဲ၍ ျမန္မာႏိုင္ငံထက ္ ၃.၄၉ ဆပိုမိုသုံးစြဲလ်က္ရွိၿပီး 

ဗီယက္နမ္ႏိုင္ငံတြင ္ တစ္ႏွစ္လၽွင ္ မက္ထရစ္တန ္ ၁.၈၁ သန္းျဖင့္ ၃.၁၆ ဆပိုမိုသုံးစြဲလ်က္ရွိသည္ျဖစ္၍ 

ႏိုင္ငံေတာ္၏ လယ္ယာက႑ ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးအတြက္ သြင္းအာစုလိုအပ္ခ်က ္ လြန္စြာ အားနည္းေနေသးသျဖင့္ 

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား လွယ္ေတာ္ႀကီး၏တင္ျပခ်က္မွာ အမွန္ပင္ျဖစ္ပါတယ။္  

 စိုက္ပ်ိဳးေရးနည္းပညာ ျပန္႔ပြားေရးအတြက္ ဆန္စပါးအပါအဝင္ သီးႏွံအလိုက ္ သိပၸံနည္း 

က်စိုက္ပ်ိဳးနည္းစနစ္မ်ားကို ေတာင္သူလယ္သမားမ်ားအတြက ္ ပညာရွင္မ်ားကိ ု ေလ့လာ ပညာ ေပး၍ 

သင္တန္းခန္းမဓာတ္ခြဲခန္းမ်ားမွ လယ္ကြင္းထကဲိ ု အေရာက္နည္းပညာေပး ေဆာင္႐ြက္ လ်က္ရွိပါတယ္။ 

စိုက္ပ်ိဳးေရးတကၠသိုလ္၊ စိုက္ပ်ိဳးေရးသိပၸံ၊ စိုက္ပ်ိဳးေရးသုေတသနဌာနႏွင္ ့ စိုက္ပ်ိဳးေရးၿခံမ်ားတြင္ 

ေျမလြတ္ေျမလတ္မက်န ္ သုေတသန စိုက္ကြင္းမ်ားထူေထာင္ၿပီး ဆရာ ဆရာမမ်ား၊ 

ေက်ာင္းသားေက်ာင္းသူမ်ား စိုက္ပ်ိဳးေရးပညာရွင္မ်ား ကိုယ္တိုင္လက္ေတြ႕ပါဝင ္ လ်က္ 

ေလ့က်င့္ပညာေပးေဆာင္႐ြက္ေနျခင္း၊ ေအာင္ျမင္လ်က္ရွိေသာ ေတာင္သူစိုက္ကြင္း မ်ားကို  

တည္ေထာင္လ်က ္ ပိုမိုိတိုးတက္လ်က္လာေအာင ္ ေလ့က်င့္ေပးလ်က္ရွိျခင္း နည္းလမ္း မ်ားအပါအဝင္ 

ၿမိို့နယ္တစ္ၿမိဳ႕နယ္တြင္ အဓိကစားသုံးသီးႏွံ ဆန္စပါးအပါအဝင္ ေဒသႏွင္ ့ ကိုက္ညီေသာ 



စီးပြားျဖစ္သီးႏွံမ်ားေ႐ြးခ်ယ္၍ ဆန္နမူနာျပ စိုက္ခင္းမ်ားထူေထာင္ျခင္းအားျဖင္ ့ ေဒသအလိုက ္

ဟန္ခ်က္ညီညီတိုးတက္လာေစရန ္ စိုက္ပ်ိဳးေရးနည္းပညာမ်ားကို သီးႏွံအမယ ္ အလိုက္ထိေရာက္ေသာ 

နည္းပညာေပးလုပ္ငန္းမ်ား တိုးတက္ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိေနၿပီျဖစ္ပါ ေၾကာင္းလည္း ရွင္းလင္းတင္ျပအပ္ပါတယ္။ 

 ထိုမၽွသာမက မိမိတို႔ႏိုင္ငံတြင ္ ေတာင္သူလယ္သမား မိသားစုဝင္မ်ားအေနျဖင့္ မိဘ ဘိုးဘြားတို႔၏ 

အေမြကိုဆက္ခံ၍ လယ္ယာလုပ္ငန္းခြင္အတြင္း အသက္ေမြးဝမ္းေက်ာင္း ျပဳလ်က္ရွိရာ သားသမီးငယ္မ်ားအား 

စိုက္ပ်ိဳးေရးနည္းပညာမ်ား ခိုက္မာစြာ ရရွိေစေရးအတြက ္ သူငယ္တန္းမ ွ ဒသမတန္းထ ိ အတန္းအလိုက ္

မူလတန္းအဆင့္၊ အလယ္တန္းအဆင့္၊ အထက္တန္းအဆင္ ့ အေျခခံပညာေက်ာင္းမ်ားတြင္ 

စိုက္ပ်ိဳးေရးဘာသာရပ္ကိ ု အဓိကျပ႒ာန္း ဘာသာရပ္အျဖစ ္ ယခုပညာသင္ႏွစ္မွစ၍ လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳးေရးႏွင့္ 

ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာနႏွင့္ ပညာေရးဝန္ႀကီးဌာနတို႔ ပူးေပါင္းလ်က္ ျပ႒ာန္းသင္ခန္းစာ 

စာေစာင္မ်ားေရးသားျပဳစုႏိုင္ခဲ့ၿပီး စိုက္ပ်ိဳးေရးဘာသာရပ္ ေလ့က်င့္ပညာေပးမ်ားကို အေျခခံပညာေက်ာင္းမွ 

ပင္လၽွင္ နက္႐ႈိင္းစြာ စတင္ေဆာင္႐ြက္ေနၿပီျဖစ္ေၾကာင္း ရွင္းလင္းတင္ျပအပ္ပါတယ္။ 

 ေရေသာက္စနစ္မ်ားကိုထူေထာင္ရာတြင ္ လက္ရွိစုစုေပါင္းစိုက္ဧက ၃၄.၅၈ သန္းတြင္ ၁၆.၇ 

ရာခိုင္ႏႈန္းႏွင့္ ညီမၽွေသာစုစုေပါင္းဧက ၅.၇၇ သန္းအတြက္သာ ဆည္ေရေသာက္စနစ္မ်ား 

ထူေထာင္ေပးထားႏိုင္ၿပီး ဆည္ေရေသာက္စနစ ္ တိုးတက္ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ရန ္ လိုအပ္မည္ျဖစ္ 

ပါေၾကာင္းတင္ျပလိုပါတယ္။ ႏိုင္ငံေတာ္ ဘ႑ာေရးသုံးစြဲမႈ ခြင့္ျပဳေပးႏိုင္သည့္အေပၚမူတည္၍ 

ဆည္ေရေသာက္စနစ္မ်ား ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေစျခင္းျဖင့္ စိုက္ပ်ိဳးေရးက႑ကို ေရရွည္တည္တံံ့ 

ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေစမည္ျဖစ္ၿပီး တစ္သီး၊ ႏွစ္သီး၊ သုံးသီး၊ သီးထပ္၊ သီးၫွပ္မ်ားစိုက္ပ်ိဳးႏိုင္ၿပီး သီးႏွံ 

ထုတ္လုပ္မႈစြမ္းအားျမင့္မားတိုးတက္ေအာင ္ ေဆာင္႐ြက္သြားမည္ျဖစ္ပါေၾကာင္းလည္း ရွင္းလင္း 

တင္ျပအပ္ပါတယ္။  

 ေလးစားအပ္ေသာ  ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ေတာ္ႀကီးမ်ားခင္ဗ်ား။ 

ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား ဝင္ေငြတိုးေစေရးႏွင္ ့ လယ္ယာက႑ ဖြံ႕ၿဖိဳး တိုးတက္ေစေရးအတြက ္

ေဈးကြက္ခိုင္မာမႈႏွင္ ့ ေဈးကြက္၏ အဓိကအေရးပါမႈကိ ု အက်ဥ္းမၽွ ရွင္းလင္းတင္ျပလိုပါတယ္။ 

ယေန႔ကာလအထ ိ ျမန္မာ့ဆန္စပါးအပါအဝင ္ လယ္ယာက႑ ထြက္ကုန္မ်ား ေဈးႏွိမ့္ခံရျခင္းမွာ 

လယ္ယာသီးႏွံမ်ားကိ ု ကုန္ၾကမ္းအျဖစ္သာတင္ပို႔ႏိုင္ျခင္း ေၾကာင့္ မူလလယ္ယာထြက္ကုန္မ်ား 

ေဈးႏႈန္းေကာင္းမြန္စြာ မရရွိျခင္းမွာ ဆင္းရေဲနရျခင္း၏ အဓိကအေၾကာင္းအရင္းျဖစ္ပါတယ္။ 

ႏိုင္ငံတကာေဈးကြက္တြင ္ ယွဥ္ၿပိဳင္ေရာင္းခ်ႏိုင္မည့္ ကုန္ေခ်ာႏွင္ ့ အဆင့္ဆင့္ကုန္ေခ်ာမ်ားထုတ္လုပ္ၿပီး 

ေခတ္မီကုန္ေခ်ာထုတ္စက္႐ုံမ်ား အျပည့္အဝ ေပၚထြန္းလာေရးစည္း႐ုံးေဆာင္႐ြက္လၽွက္ရွိပါတယ္။  

 ဥပမာ-ဆန္စပါးသီးႏွံတြင္ ေက်ာက္ျပားဝိုင္းႏွင့္ ႀကိတ္သည့္စက ္ Stone Roller ဆန္စက ္ စနစ္ျဖင့္ 

ဆန္ႀကိတ္ခြဲရာမွာ စပါးတင္း ၁၀၀ လၽွင္ အက်ိဳးအေၾကမ်ား ပါဝင္ေနသည့္ ၂၅ မွတ္ဆန ္ ၄၀ 

တင္းေအာက္သာထြက္ရွိႏိုင္ၿပီး၊ ေခတ္မီ Satake ဆန္စက္၊ Buller ဆန္စက္ကဲ့သို႔ အဆင့္ျမင့္ Rubber Roller 

စက္မ်ားျဖင့္ ေျပာင္းလအဲသုံးျပဳႀကိတ္ခြဲပါက စပါးတင္း ၁၀၀ လၽွင္ အက်ိဳး အေၾက ၅ ရာခိုင္ႏႈန္းခန္႔သာ 

ပါဝင္သည့္ ၅ မွတ္ဆန ္ ၆၀ တင္းအထက ္ ထြက္ရွိႏိုင္ၿပီး ႏိုင္ငံေတာ္ ၏ဆန္တင္ပို႔မႈ ကမၻာ့ေဈးကြက္တြင္ 

ေန႔ခ်င္းညခ်င္း တိုးတက္ယွဥ္ၿပိဳင္လာႏိုင္မၾည္ဖစ္ပါတယ္။ ႏိုင္ငံေတာ္၏ ဆန္စပါးက႑အရွိန္အဟုန္ျဖင့္ 



တိုးတက္လာေစရန ္မျဖစ္မေနေဆာင္႐ြက္ၾက ရမည့္ ေခတ္မီဆန္စက္မ်ားသည္ အေျခခံလိုအပခ္်က္ျဖစ္ေၾကာင္း 

တင္ျပအပ္ပါတယ္။ ဆန္မွ ထြက္သည့္ ေဘးထြက္ပစၥည္းျဖစ္သည့္ ဖြဲႏုဆီ အသုံးျပဳႏိုင္ျခင္း၊ 

အက်ိဳးအေၾကဆန္မ်ားကို ဆန္ၾကာဆံ၊ ဆန္ေခါက္ဆြဲအျဖစ ္ ထုတ္လုပ္ႏိုင္ျခင္း၊ စပါးခြံကို လၽွပ္စစ္ဓာတ္အား 

အသုံးျပဳႏိုင္ ျခင္းတို႔ေၾကာင့္ ႏိုင္ငံေတာ္တြင ္ေဘးထြက္ပစၥည္းမ်ားမွ လြန္စြာအက်ိဳးရွိေစမၾည္ဖစ္ပါတယ္။  

 သို႔ျဖစ္ပါ၍ ေနျပည္ေတာ္ေကာင္စီနယ္ေျမတြင ္ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္၊ ဒီဇင္ဘာလမ ွ ၂၀၁၃ ခုႏွစ ္ အတြင္း 

ပုဂၢလိကမ်ားမ ွေခတ္မွီျမင့္ဆန္စက္ တန ္၂၀၀ ဆန္စက္မ်ား အလ်င္အျမန္ေပၚထြက ္လာေရးကို စီးပြားေရးႏွင့္ 

ကူးသန္းေရာင္းဝယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာနႏွင့္ လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳးေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာနတို႔ပူးေပါင္း၍ 

ျမန္မာ့စီးပြားေရးလုပ္ငန္းရွင္မ်ား ပါဝင္ရင္းႏွှ ီးျမႇဳပ္ႏွံလာ ေရးကို စည္း႐ုံးေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိေနပါေၾကာင္းလည္း 

တင္ျပအပ္ပါတယ္။ အလားတူပင ္ ဆန္စပါးသီးႏွံအပါအဝင ္ ႀကံသီးႏွံ၊ သစ္သီးဝလံ၊ ဆီထြက္သီးႏွမံ်ားစသည့္ 

ျမန္မာ့စိုက္ပ်ိဳးေရး ထြက္ကုန္မ်ားကိ ုတန္ဖိုးျမင့္ ကုန္ေခ်ာထုတ္လုပ္ႏိုင္ေရးကိုလည္း ႀကိဳးပမ္းေဆာင္႐ြက္ၾကရန္ 

လိုအပ္လ်က္ရွိေနပါေၾကာင္း တင္ျပအပ္ပါတယ္။  

 ေလးစားအပ္ပါေသာ ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ႏိုင္ငံေတာ္အစိုးရသစ္ကာလတြင ္ လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳးေရး 

ႏွင့္ဆည္ေျမာင္းဝနႀ္ကီးဌာန အေနျဖင္ ့ လယ္ယာက႑ဖြံ႕ၿဖိဳးေရး အတြက ္ ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား 

ဝင္ေငြတိုးတက္ေစေရးကိ ု ကိုယ္စြမ္းဉာဏ္စြမ္းအျပည့္အဝျဖင့္ ႏိုင္ငံတကာေဈးကြက္တြင ္ ျမန္မာ့ဆန္စပါး 

အပါအဝင ္ ျမန္မာ့လယ္ယာထြက္ကုန္မ်ား ေဈးကြက္ေနရာရရွိေစေရးအတြက ္ ႏိုင္ငံတကာ 

အစိုးရအဖြဲ႕အစည္းမ်ားႏွင့္ ပုဂၢလိကမ်ား၏ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈမ်ား ျဖစ္ေပၚလာေရးအတြက ္ စဥ္ဆက္မျပတ္ 

ၫိွႏႈိင္းပူးေပါင္းေဆာင္႐ြက္ လ်က္ရွိပါတယ္။  

 သို႔ျဖစ္ပါ၍ ကာယကံရွင္ေတာင္သူလယ္သမားမ်ားကိုယ္တိုင ္ ကာယကံေျမာက္ပါဝင္ၾက ၿပီး 

ပုဂၢလိကပိုင္အခန္းက႑၊ လႊတ္ေတာ္အဆင့္ဆင့္၏အခန္းက႑၊ ႏိုင္ငံေတာ္အစိုးရ အခန္းက႑၊ 

ျပည္နယ္/တိုင္းေဒသအစိုးရအဖြဲ႕ဝင္မ်ား၏ အခန္းက႑အားလုံး က႑ အလိုက ္ တက္ညီလက္ညီပါဝင ္

ကူညီ႐ိုင္းပင္းေဆာင္႐ြက္ၾကျခင္းအားျဖင္ ့ ေျမသယံဇာတ၊ ေရသယံဇာတ၊ လူသယံဇာတ၊ 

ရာသီဥတုအေျခခံေကာင္းမ်ားႏွင္ ့ ျပည္စုံႂကြယ္ဝေသာ ႏိုင္ငံေတာ္၏ လယ္ယာက႑ ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေစေရး 

လုပ္ငန္းမ်ားကို အရွိိန္အဟုန္ျမႇင့္တင ္ ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္မည္ဟုယုံၾကည္ပါေၾကာင္းႏွင္ ့ ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီး၊ 

သနပ္ပင္မဆဲႏၵနယ္မ ွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးျမင္းဦး၏ ေမးျမန္းခ်က္ကို 

ရွင္းလင္းေျဖၾကားအပ္ပါတယ္ ခင္ဗ်ား။ အားလုံးကိုေက်းဇူးတင္ပါတယ္။(ၾသဘာသံမ်ား) 

 

 ဥကၠ႒။ ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ေမးခြန္းမ်ားေမးျမန္းျခင္း၊ ေျဖၾကားျခင္းအစီအစဥ္အား 

သာမန္အားျဖင့္ အခ်ိန္တစ္နာရ ီ မိနစ္ေျခာက္ဆယ္ပရဲပါတယ္။ ေမးတဲ့သူကလည္းမတို၊ ေျဖတဲ့သူကလည္း 

ရွည္ရွည္ေျဖသြားတဲ့အတြက ္ ဒီႏွစ္ေယာက္ရ႕ဲ အခ်ိန္သုံးမႈဟာ ၃၅ မိနစ္ခန္႔ရွိပါတယ္။ ဘာပျဲဖစ္ျဖစ္ 

ေမးျမန္းဖို႔လိုအပ္တဲ့အတြက ္ေမးျမန္းတာျဖစ္ေၾကာင္းလည္း ေတြ႕ရွိရပါတယ္။ 

 

 



 

ဦးစိုင္းေငါင္းဆိုင္ဟိန္း(ေမာက္မယ္မဆဲႏၵနယ္)။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးမ်ားႏွင့္  ဖိတ္ၾကားထားတဲ့  ဧည့္သည္ေတာ္မ်ား 

အားလုံး က်န္းမာ႐ႊင္လန္းၾကပါေစေၾကာင္း ဦးစြာႏႈတ္ခြန္း ဆက္သဂါရဝျပဳအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။  

ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ ရွမ္းျပည္နယ္ေတာင္ပိုင္း၊ လင္းေခးခ႐ိုင္ ေမာက္မယ္မဆဲႏၵနယ္မ ွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးစိုင္းေငါင္းဆိုင္ဟိန္း  ျဖစ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ ေမာက္မယ္ၿမိဳ႕နယ္ 

ဆင္ဝင္ေက်း႐ြာအုပ္စုတြင ္ တည္ရွိေသာ နမ့္လွဆည္ ေဆာက္လုပ္ေရးစီမံကိန္းႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး 

ေမးျမန္းမွာျဖစ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ 

ေမာက္မယ္ၿမိဳ႕နယ္၏  အဓိကစိုက္ပ်ိဳးသီးႏွံသည္ ဆန္စပါး ျဖစ္ၿပီး ေဒသႏၲရနယ္ေျမအေနအထားရ 

လယ္ကြင္းမ်ားဟာ ၿမိဳ႕ကို ဝန္းရံထားေသာ အေနအထားမွာ တည္ရွိပါတယ္။ ၿမိဳ႕၏အေနာက္ျခမ္းတြင္ 

နမ့္ဆိုင္းဆည္တည္ရွိၿပီး ၿမိဳ႕၏ေျမာက္ဘက္ျခမ္းတြင္ နမ့္တန္ ဆည္တည္ရွိပါသည္။ ၿမိဳ႕၏အေရွ႕ဘက္ျခမ္းတြင္ 

နမ့္လွဆည္တည္ရွိပါတယ္ခင္ဗ်ား။ နမ့္လွဆည္ကိ ု ယခင္က ေတာင္သူမ်ား ကိုယ့္အားကိုယ္ကိုးစနစ္ျဖင္ ့

လက႐္ိုက္ဆည္ေဆာင္႐ြက္ခဲ့ပါတယ္။ ႏိုင္ငံေတာ္ ေအးခ်မ္းသာယာေရးႏွင္ ့ ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးေကာင္စီလက္ထက္တြင္ 

ကြန္ကရစ္ဆည္တည္ေဆာက္ေပးခဲ့ရာ ယေန႔အထိဆိုလၽွင ္ အခ်ိန္ကာလအားျဖင္ ့ ၇ ႏွစ္၊ ၈ ႏွစ္ 

ဝန္းက်င္ၾကာျမင့္ခဲ့ၿပီျဖစ္ေသာ္လည္း ယေန႔တိုင ္ ေရေပးေဝႏိုင္ျခင္းမရွိေသးပါ။ ထို႔ေၾကာင္ ့ ယခငဆ္ည္ေရ 

ေသာက္လယ္မ်ားမွာ ယာခင္းျဖစ္သြား ျခင္း၊ ေရတစ္ေလၽွာက္ေခ်ာင္းမ်ား ပ်က္စီးျခင္းစသည့္ျပႆနာမ်ား 

ေပၚေပါက္လာခဲ့ရပါတယ္။ နမ့္လွဆည္၏ အက်ိဳးျပဳဧကကို ၃၅၈ ဧကဝန္းက်င္ႏွင့္ ေနာက္ထပ ္

ေမၽွာ္မွန္းဧကမ်ားစြာ အက်ိဳးျပဳႏိုင္မည္ ဟု ၿမိဳ႕နယ္ေဒသဆိုင္ရာ အခ်က္အလက္မ်ားတြင ္ ေဖာ္ျပထားပါသည္။ 

သို႔ျဖစ္ပါ၍ နမ့္လွဆည္ေဆာက ္ လုပ္ေရးစီမံကိန္းႏွင္ ့ ပတ္သက္ၿပီး ေအာက္ပါေမးခြန္းမ်ားကို 

လႊတ္ေတာ္မွတစ္ဆင္ ့႐ိုေသစြာ ေမးျမန္း အပ္ပါသည္။  

 ေမးခြန္း(၁) ေမာက္မယ္ၿမိဳ႕နယ ္ စဥ့္ဝင္ေက်း႐ြာအုပ္စ ု နမ့္လွဆည္ေဆာက္လုပ္ေရးႏွင္ ့ ပတ္သက္၍ 

မည္သည့္ကိစၥရပ္မ်ားေၾကာင္ ့ ၾကန္႔ၾကာေနရၿပီး မည္သည့္ႏွစ္တြင ္ အၿပီးသတ္ ေဆာက္လုပ္ႏိုင္မည္နည္း။ 

ေမးခြန္း(၂) နမ့္လွဆည္၏ အက်ိဳးျပဳဧက စုစုေပါင္းတို႔ကိ ု သိရွိလိုပါသည္။ အားလုံးကို 

ေက်းဇူးတင္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။  

 

 ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနမ ွေျဖၾကားဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။ 

 

ဦးခင္ေဇာ(္ဒုတိယဝန္ႀကီး၊ လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳးေရးႏွင့္ဆည္ြေမာင္းဝန္ႀကီးဌာန)။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ရွမ္းျပည္နယ္ေတာင္ပိုင္း၊ 

ေမာက္မယ္မဆဲႏၵနယ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးစိုင္းေငါင္းဆိုင္ဟိန္းရ႕ဲ နမ့္လွဆည္နဲ႔ပတ္သကၿ္ပီး 

ေမးတဲ့ေမးခြန္းကို ကၽြန္ေတာ္ ရွင္းလင္းေျဖၾကား ပါမယ္။ ရွမ္းျပည္နယ္ေတာင္ပိုင္း ေမာက္မယ္ၿမိဳ႕နယ္ 

နမ့္လွေရလြဲဆည္သည္ ဆည္ေျမာင္းဦးစီးဌာနမွ တည္ေဆာက္ေပးခဲ့ၿပီး ေက်း႐ြာမွ ထိန္းသိမ္းထားေသာ 



ဆည္တစ္ခုျဖစ္ပါတယ္။ နမ့္လွေရလြဲဆည္၏ အက်ိဳးျပဳဧရိယာမွာ ေမာက္မယ္ၿမိဳ႕နယ္၏ အေရွ႕ေျမာက္ဘက္ရွ ိ

ၿမိဳ႕မႏွင့္ စဥ့္ဝင္ေက်း႐ြာအုပ္စုတြင ္ ပါဝင္သည့္ နမ့္လွဆည္ေရေသာက္ႏွင္ ့ ေမာက္မယ္ေရသြယ္ေလ်ာက ္

ေရေသာက္ဧရိယာတို႔ပါဝင္ၿပီး စုစုေပါင္းအက်ိဳးျပဳဧရိယာ ၄၇၀ ဧကျဖစ္ပါတယ္။ ၁၉၈၂ ခုႏွစ္ 

မိုးသည္းထန္စြာ႐ြာသြန္းမႈေၾကာင္ ့ ပ်က္စီးမႈျဖစ္ေပၚခဲ့ရာ ပ်က္စီးသြားသည့္ ေရလြဲဆည္၏ 

အထက္ဘက္တစ္မိုင္ခန္႔အကြာ နားလင္း႐ြာ အနီးတြင္ ေက်ာက္ပန္းရံေရလႊဆဲည္အသစ္ကိ ု ၁၉၉၄ ခုႏွစ္တြင္ 

တည္ေဆာက္ခဲ့ပါတယ္။ အဆိုပါ ေရလႊဆဲည္သည္ ၂၀၀၁ ခုႏွစ္တြင ္ မိုးသည္းထန္စြာ ႐ြာသည္းမႈေၾကာင့္ 

ထပ္မံက်ိဳးေပါက္ခဲ့ပါတယ္။ နမ့္လွသံကူကြန္ကရစ ္ ေရလႊဆဲည္အသစ္ကိ ု ၂၀၀၈-၂၀၀၉ ခု၊ ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင္ 

စတင္တည္ေဆာက ္ ခဲ့ပါတယ္။ အသစ္ျပန္လည္ တည္ေဆာက္လ်က္ရွိေသာ နမ့္လွေရလႊဆဲည္၏ 

တည္ေဆာက္ေရးလုပ္ငန္း ကို ၂၀၀၈-၂၀၀၉ ခ ု ဘ႑ာေရးႏွစ္မွစတင္၍ ရရွိရန္ပုံေငြအေပၚ မူတည္ၿပီး 

ဆည္အဝင္အထြက ္ လမ္းတံတားမ်ား ျပဳျပင္ျခင္း၊ စခန္းအေဆာက္အဦးမ်ား ေဆာက္လုပ္ျခင္း၊ 

ယာယီေရတားတမ ံ တည္ေဆာက္ျခင္း၊ ေရလႊေဲျမာင္းေဖာက္လုပ္ျခင္း၊ ေျမာင္းထိပ္ေရတံခါးတည္ေဆာက္ျခင္း 

စေသာ ဆက္ႏြယ္ေဆာင္႐ြက္ရသည့္လုပ္ငန္းမ်ား အပါအဝင္ ေရလႊဆဲည္တည္ေဆာက္ျခင္းလုပ္ငန္းမ်ား 

ေဆာင္႐ြက္ခဲ့ပါတယ္။ ထိုသို႔ေဆာင္႐ြက္ခဲ့ရာ ၂၀၁၁-၂၀၁၂ ခု ဘ႑ာေရးႏွစ္အထ ိ စီမံကိန္းတစ္ခုလုံး ၏ ၆၀ 

ရာခိုင္ႏႈန္း ေဆာင္႐ြက္ၿပီးစီးခဲ့ပါတယ္။ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္ ဧၿပီလတြင္ ေတာမီးေလာင္မႈေၾကာင့္ 

နမ့္လွေရလႊဆဲည္ေရေသာက္စနစ္ရွ ိ ေမာက္မယ္ေရသြယ္ေလ်ာက ္ အမွတ(္၂) ပ်က္စီးခဲ့ၿပီး 

အသစ္ျပန္လည္တည္ေဆာက္ျခင္းလုပ္ငန္းကိ ု ၂၀၁၂ ခုႏွစ္၊ ေမလတြင္ ေဆာင္႐ြက္ၿပီးစီးခဲ့ပါတယ္။ ၂၀၁၂-

၂၀၁၃ ခုႏွစ္ ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင ္နမ့္လွေရလႊဆဲည္တည္ေဆာက္ျခင္းလုပ္ငန္းအတြက ္ခြင့္ျပဳ ရန္ပုံေငြ က်ပ္သန္း 

၂၀ ရရွိထားၿပီးျဖစ္၍ နမ့္လွပင္မေရလႊဆဲည္ အေဆာက္အအုံတည္ေဆာက္ျခင္း လုပ္ငန္းကို 

အၿပီးသတ္ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိပါတယ္။ ယခုႏွစ ္ ဘ႑ာေရးႏွစ္ကုန္တြင ္ ေဆာင္႐ြက္ၿပီးစီးမည္ ျဖစ္ပါတယ္။ 

ေဆာင္႐ြက္ရန္က်န္ရွိေနေသးသည့္ နမ့္လွေရေသာက္စနစ ္ တည္ေဆာက္ျခင္း လုပ္ငန္းအား 

ဆက္လက္ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ရန္အတြက ္ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခု ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင ္ ရန္ပုံေငြက်ပ္သန္း ၇၀ 

တင္ျပေတာင္းခံထားၿပီး ရန္ပုံေငြရရွိပါက စီမံကိန္းတစ္ခုလုံးရာႏႈန္းျပည့္ၿပီးစီးႏိုင္ေရး အတြက ္

ေဆာင္႐ြက္ေပးသြားမည္ ျဖစ္ပါတယ္။ နမ့္လွေရလႊဆဲည္တည္ေဆာက္ေရး လုပ္ငန္း အေကာင ္ အထည္ေဖာ္ 

ေဆာင္႐ြက္ရာတြင ္ ႏွစ္အလိုက္ရရွိသည့္ ရန္ပုံေငြအေပၚမူတည္၍ ေဆာင္႐ြက္ရျခင္းေၾကာင့္ 

ၿပီးစီးေႏွာင့္ေႏွးရျခင္းျဖစ္ပါေၾကာင္း ရွင္းလင္းေျဖၾကားအပ္ပါတယ္။ ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။ ယင္းမာပင္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေသာင္းဟန္ ေမးျမန္းဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။  

 

ဦးေသာင္းဟန(္ယင္းမာပင္မဆဲႏၵနယ္)။ ။ မဂၤလာပါခင္ဗ်ား။ ေလးစားအပ္ပါေသာ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ 

စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး၊ ယင္းမာပင္မဆဲႏၵနယ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ဦးေသာင္းဟန္ျဖစ္ပါ တယ္။ 

ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ စိုက္ပ်ိဳးေရး၊ ေမြးျမဴေရးနဲ႔ ေရလုပ္ငန္းဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္မႈေကာ္မတီဝင္ 

တစ္ေယာက္ျဖစ္တဲ့အားေလ်ာ္စြာ ေတာင္သူလယ္သမားမ်ားရ႕ဲ နစ္နာမႈ၊ ေတာင္သူလယ္သမား 



လယ္ယာလုပ္ငန္း၊ လယ္ယာက႑ဖြံ႕ၿဖိဳးမႈကိ ု အၿမတဲမ္းမ်က္ေျခမပ်က္ၾကည့္႐ႈၿပီးေတာ့ လႊတ္ေတာ္ 

ကေနတစ္ဆင္ ့ လိုအပ္တဲ ့ ေမးခြန္းေတြ၊ အဆိုေတြ တင္သြင္းမယ္လို႔ ခံယူခ်က္ရွိတာနဲ႔အညီ ၿပီးခဲ့တဲ့ႏွစ္ က 

မိုးရာသီကာလမွာ မိုးသည္းထန္စြာ ႐ြာသြန္းမႈေၾကာင့္ ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီးမွာ ဧကေပါင္း ၁၉၀၀၀ ေက်ာ္၊ 

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးမွာ ၇၀၀၀၀ ေက်ာ္၊ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီးမွာ ၂၆၀၀၀၀ ေက်ာ္ အပါအဝင္ 

တစ္ႏိုင္ငံလုံးအတိုင္းအတာနဲ႔ဆိုရင ္ စပါးဧက ၆၀၀၀၀၀ ေက်ာ္ ေရႀကီးနစ္ျမႇဳပ္ပ်က္စီးတယ္ ဆိုတဲ ့သတင္းကို 

ရရွိၿပီးတဲ့အခါမွာ ဒီလိုႏွစ္စဥ္ေရႀကီးေနတဲ ့ ဒဏ္ကိ ု ႏိုင္ငံေတာ္အေနနဲ႔ တတ္ႏိုင္ 

သေလာက္ကာကြယ္ေပးႏိုင္တယ္လို႔ အျမင္ခံယူခ်က္ရွိၿပီးေတာ့ ဒီေမးခြန္းကို ေမးရျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ 

ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ ဒီေမးခြန္းကို ၿပီးခဲ့တဲ့ လႊတ္ေတာ္ ၿပီးဆုံးတဲ့ႏွစ္မွာ တင္သြင္းခဲ့ျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ 

တိုက္တိုက္ဆိုင္ဆိုင္ပါပ ဲ ကၽြန္ေတာ္တို႔ မၾကာေသးမီကာလမွာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးက ပခဲူး 

တိုင္းေဒသႀကီးကိ ု ျပည္သူ႕လူထုနဲ႔ ေတြ႕ဆုံတဲ့အခါမွာ ျပည္သူလူထုက အခု ကၽြန္ေတာ္ေမးတဲ့ ေမးခြန္းမ်ိဳးရ႕ဲ 

ရည္႐ြယ္ခ်က္မ်ိဳးပါတဲ့ တင္ျပခ်က္မ်ားကိ ု တင္ျပလိုက္တာကိ ု ေတြ႕ရွိေလ့လာလိုက္ရပါ တယ္။ ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ 

ကၽြန္ေတာ့္ရ႕ဲ ေမးခြန္းဟာ ေတာင္သူလယ္သမားမ်ားအက်ိဳး၊ ႏိုင္ငံေတာ္ရ႕ဲ အက်ိဳးကို ေရွး႐ႈၿပီးေတာ့ 

ေအာက္ပါအတိုင္း ေမးျမန္းသြားလိုပါတယ္။  

ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္ မိုးရာသီကာလမွာ 

မိုးသည္းထန္စြာ႐ြာသြန္းမႈေၾကာင္ ့ ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီး၊ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး၊ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး 

အပါအဝင ္ တစ္ႏိုင္ငံလုံးမွာ အတိုင္းအတာနဲ႔ ဧကေပါင္း ၆၀၀၀၀၀ သိန္းေက်ာ္စပါးစိုက္ခင္းမ်ား 

ေရႀကီးနစ္ျမႇဳပ္ပ်က္စီးခဲ့ရေၾကာင္း ေလ့လာသိရွိရပါတယ္။ ယခင္ႏွစ္မ်ားမွာလည္း ေဒသအလိုက ္

မိုးႀကီးေရလၽံွမႈမ်ားေၾကာင့္ စိုက္ပ်ိဳးသီးႏွံမ်ား ေရနစ္ျမႇဳပ္ပ်က္စီးခဲ့ရတဲ့အတြက္ ေတာင္သူမ်ား နစ္နာဆုံး႐ႈံးမႈမ်ား 

ႀကဳံေတြ႕ခဲ့ရပါတယ္။ ထိုသို႔ ပ်က္စီးခဲ့ရတဲ့ လယ္ြေမမ်ားရာသီအမီျပန္လည္စိုက္ပ်ိဳး ႏိုင္ေရးအတြက္လည္း 

ႏိုင္ငံေတာ္မ ွ မ်ိဳးစပါးမ်ားနဲ႔ စိုက္ပ်ိဳးစရိတ္ေခ်းေငြမ်ား ေထာက္ပံ့ထုတ္ေပးကူညီ ခဲ့ရေၾကာင္း 

ေလ့လာသိရွိရပါတယ္။ ဤကဲ့သို႔ စိုက္ခင္းမ်ား က်ယ္ျပန္႔စြာနဲ႔ ပမာဏမ်ားျပားစြာ ေရႀကီး 

နစ္ျမႇဳပ္ထိခိုက္ပ်က္စီးမႈမ်ားဟာ ေတာင္သူတစ္ဦးခ်င္းအေနနဲ႔ နစ္နာမႈရွိသလိ ု ႏိုင္ငံေတာ္ရ႕ဲ လယ္ယာ 

က႑စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္မႈ တိုးတက္ေရးကိုလည္း အဟန္႔အတားျဖစ္ေစတဲ့အတြက ္ ႏိုင္ငံေတာ္ရ႕ဲ စီးပြား 

ဖြံ႕ၿဖိဳးမႈကိုလည္း အတိုင္းအတာတစ္ခုအထ ိ ထိခိုက္နစ္နာလာႏိုင္တဲ ့ အြေခအေနမ်ားျဖစ္ပါတယ္။ သို႔ျဖစ္ပါ၍ 

ေနာက္ေနာင္မွာ မိုးႀကီးေရနစ္၍ ဆုံး႐ႈံးနစ္နာမႈ မရွိေစရန္ေသာ္လည္းေကာင္း၊ ထိခိုက္နစ္နာမႈ 

ေလ်ာ့နည္းသက္သာေစရန္အတြက္လည္းေကာင္း ယခင္ႏွစ္မ်ားရ႕ဲ အေတြ႕အႀကဳံမ်ား အေပၚ အေျခခံၿပီးေတာ့ 

ေဒသအလိုက ္ ေျမာင္းေကာ၊ ေခ်ာင္းေကာမ်ား ေရစီးေရလာေကာင္းေအာင ္ ျပဳျပင္ျခင္း၊ ေရႏႈတ္ေျမာင္း 

ေရထုတ္ေျမာင္းျပန္လည္ထိန္းသိမ္းျခင္း၊ အနိမ့္ပိုင္းစိုက္ခင္းမ်ားကိ ု ေရဝင္မႈမွ တားဆီးရမယ့္ 

တာဖို႔တာပတ္လုပ္ငန္းမ်ားကိ ု ေျမျပင္ေလ့လာစူးစမ္းျခင္းမ်ား ေဆာင္႐ြက္ လ်က ္

ႏွစ္စဥ္ဦးစားေပးအစီအစဥ္အလိုက ္ ဘ႑ာေငြခြင့္ျပဳခ်က္ ေတာင္းခံတင္ျပၿပီး ေရႀကီးနစ္ျမႇဳပ္မႈ 

ႀကိဳတင္ကာကြယ္ေရးလုပ္ငန္းကိ ု သက္ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးဌာနမ ွ အစီအမံမ်ား ေဆာင္႐ြက္ခ်မွတ္သင့္ပါ တယ္လို႔ 

ယူဆမိပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ ဒီေရႀကီးနစ္ျမႇဳပ္မႈ ကာကြယ္ေရးအစီအစဥ္ႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ေအာက္ပါအတိုင္း 

ေမးခြန္းမ်ားကို ေမးျမန္းလိုပါတယ္ခင္ဗ်ား။ (၁) ၂၀၀၁ ခုႏွစ္၊ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္ ေရႀကီး နစ္ျမႇဳပ္မႈႏွင့္ 

ယခင္ကေရႀကီးနစ္ျမႇဳပ္မႈမ်ားကို အေျခခံၿပီးေရႀကီးနစ္ျမႇဳပ္မႈရွိေသာ ၿမိဳ႕နယ္ေဒသမ်ား အလိုက ္ကာကြယ္ရမည့္ 

နည္းလမ္းမ်ားကို ေလ့လာစူးစမ္းတိုင္းတာတြက္ခ်က ္ ေဆာင္႐ြက္ထားျခင္း ရွိ၊ မရွိ။ (၂) ေလ့လာစူးစမ္း 



တိုင္းတာတြက္ခ်က္ၿပီးပါက မည္သည့္ကာလတြင ္ မည္သည့္ၿမိဳ႕နယ္၊ မည္သည့္ေဒသတြင ္

မည္သည့္လုပ္ငန္းမ်ား ခြင့္ျပဳေငြတင္ျပေဆာင္႐ြက္သြားမည့္ အစီအမံမ်ား စီမံလ်ာထားမႈရွိ၊ မရွိနဲ႔ (၃) 

ေရႀကီးနစ္ျမႇဳပ္၍ ပ်က္စီးထိခိုက္သြားေသာ စိုက္ခင္းမ်ား အခ်ိန္မီျပန္လည္ စိုက္ပ်ိဳးႏိုင္ရန္ ေတာင္သူမ်ားအား 

မ်ိဳးသီးႏွံရရွိႏိုင္ေရးအတြက္ ႏိုင္ငံေတာ္အပိုင္းမ ွ မ်ိဳးအရန္သိုေလွာင ္ ထားရွိမႈ အမွန္ထိခိုက္ပ်က္စီးသည့္ 

ေတာင္သူလယ္သမားထ ံ အရန္မ်ိဳးလက္ဝယ္အေရာက္ေရာက္ရွ ိ ေရးအစီအမံမ်ား ႏိုင္ငံေတာ္မ ွ မည္ကဲ့သို႔ 

စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္ထားသည္ကိ ု ေျဖၾကားေပးပါရန္ ေတာင္သူ လယ္သမားမ်ားႏွင့္ ႏိုင္ငံေတာ္အက်ိဳးကိုေရွး႐ႈၿပီး 

လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးမွတစ္ဆင္ ့ေမးျမန္းတင္သြင္း အပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနမ ွ ျပန္လည္ေျဖၾကားဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ ဒီလို 

ေျဖၾကားတဲ့ေနရာမွာ ေမးခြန္းႏွစ္ခုအနက္ ပထမေမးခြန္းသည္ ေျဖၾကားၿပီး ျဖစ္သည္ဟု သေဘာမွတ္ယူပါ။ 

ဒုတိယေမးခြန္းျဖစ္တဲ ့ စိုက္ပ်ိဳးေရးအတြက္ အရန္သီးႏွံမ်ားသိုေလွာင္ထားမႈနဲ႔စီမ ံ အတြက္တင ္ ေျဖၾကားဖို႔ 

ျဖစ္ပါတယ္။ 

 

ဦးခင္ေဇာ ္(လယ္ယာစိုက္ပ်ဳိးေရးႏွင့္ ဆယ္ေျမာင္း၀န္ႀကီးဌာ)။ ။ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ား ခင္ဗ်ား။ စစ္ကိုင္းတိုင္း ယင္းမာပင္မဆဲႏၵနယ္ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ ္ဦးေသာင္းဟန္ရ႕ဲ ေမးခြန္း သုံးခုနဲ႔ ပတ္သတ္ၿပီးေတာ့ ကၽြန္ေတာ္ ရွင္းလင္း 

ေျဖၾကားမွာျဖစ္ပါတယ္။ ပထမ ေမးခြန္းကို ကၽြန္ေတာ္ေျဖၾကားပါ့မယ္။ ေရႀကီး၊ေရနစ္ျမဳပ္မႈ ျဖစ္ေပၚေနေသာ 

ေဒသမ်ားအလိုက ္ ကာကြယ္ရမည့္နည္းလမ္းမ်ားကိ ု တစ္ႏိုင္ငံလုံး အတိုင္း အတာအားျဖင့္ ေလ့လာစူးစမ္း 

တိုင္းတာခ်က္မ်ားျဖင့္ တိုင္းတာတြက္ခ်က္ရမည့္ လုပ္ငန္းျဖစ္ ပါတယ္။ ထိုသို႔ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ရန္မွာ 

လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳးေရးႏွင္ ့ ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာန၊ ပို႔ေဆာင္ေရးဝန္ႀကီးဌာန ႏွင့္ အျခားဆက္စပ္ဝန္ႀကီးဌာန 

မ်ားအျပင္ သက္ဆိုင္ရာ တိုင္းေဒသႀကီးမ်ားႏွင္ ့ ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ႀကီးမ်ားကပါ ၫိွႏႈိင္းေပါင္းစပ္ 

ေဆာင္႐ြက္ၾကရမည့္ လုပ္ငန္းႀကီး ျဖစ္ၿပီး ေဖာ္ထုတ္ရရွိသည့္ စီမံခ်က္ကို သက္ဆိုင္ရာ တိုင္းေဒသႀကီး 

ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕အေနျဖင္ ့ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕သို႔ တင္ျပ အတည္ျပဳခ်က္ရယူေဆာင္႐ြက္သင့္သည့္ 

စီမံကိန္းျဖစ္ေၾကာင္း ေျဖၾကား အပ္ပါတယ္။  

 ဒုတိယအခ်က္အေနနဲ႔ကေတာ့ ကၽြန္ေတာ္တို႔လက္ရွိအေျခအေနတြင ္ လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳး ေရးႏွင့္ 

ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာန၊ ဆည္ေျမာင္းဦးစီးဌာနမွ ေရႀကီးနစ္ျမဳပ္မႈ ကာကြယ္ေရး လုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ပတ္သတ္၍ 

စူးစမ္းေလ့လာတိုင္းတာမႈမ်ားအရ ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီးတြင္ စီမံကိန္း ၇ ခု၊ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီးတြင ္စီမံကိန္း 

၃ ခု၊ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးတြင ္စီမံကိန္း ၄ ခု၊ ရခိုင္ျပည္နယ္တြင ္စီမံကိန္း ၁ ခု ႏွင္ ့မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး၊ 

မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး၊ စစ္ကိုင္း တိုင္းေဒသႀကီး၊ ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီး၊ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး၊ ဧရာဝတီတိုင္း 

ေဒသႀကီးႏွင့္ ရခိုင္ျပည္နယ္တို႔အတြင္းရွ ိ ေရေဘးကာကြယ္ေရးႏွင္ ့ ေရငန္တားတာတမံမ်ား ေတာင့္တင္းခိုင္မာ 

ေအာင ္ ျပဳျပင္ျခင္းလုပ္ငန္းမ်ား စသည္တို႔ကိ ုေဆာင္႐ြက္ရန ္၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင ္ရန္ပုံေငြ တင္ျပ 

ေတာင္းခံထားၿပီး ျဖစ္ပါေၾကာင္း တင္ျပလိုပါတယ္။ 



 တတိယအခ်က္အေနနဲ႔ ကၽြန္ေတာ္တင္ျပပါမယ္။ ေရႀကီးနစ္ျမဳပ္မႈေၾကာင့္ ပ်က္စီးသြားေသာ 

လယ္ယာမ်ားအား အခ်ိန္မီ စပါးျပန္လည္စိုက္ပ်ိဳးႏိုင္ေရးအတြက ္ မ်ိဳးစပါးျဖန္႔ျဖဴး ေပးႏိုင္ေရးအတြက္ 

အေရးေပၚလိုအပ္ခ်က္ကိ ု ျဖည့္ဆည္းသုံးစြဲႏိုင္ရန္ လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳးေရး ႏွင့္ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာန ယခင္ 

ျမန္မာ့စိုက္ပ်ိဳးေရး လုပ္ငန္း၏ ခြင့္ျပဳရန္ပုံေငြစာရင္းတြင္ စိုက္ပ်ိဳးေရးပညာေပးေရးဌာနခြဲ လက္ေအာက္ရွ ိ

မ်ိဳးထြန္လုပ္ငန္းခြင့္ျပဳ ရန္ပုံေငြႏွင္ ့ ဌာနမွ မ်ိဳးေစ့လိုအပ္ခ်က္မ်ားကို အခမဲ ့ ျဖန္႔ျဖဴးေပးႏိုင္ရန္ 

ေငြစာရင္းေခါင္းစဥ္အမွတ ္ သ ၀၂၀(၁) မ်ိဳးေစ့ျဖင့္ ခြင့္ျပဳရန္ပုံေငြမ်ားခ်မွတ္ေပးခဲ့ျခင္းရွိခဲ့ပါတယ္။ ယခုအခါ 

ျမန္မာ့စိုက္ပ်ိဳးေရး လုပ္ငန္း အား စိုက္ပ်ိဳးေရး ဦးစီးဌာနအျဖစ္သို႔ ေျပာင္းလဖဲြဲ႕စည္းခဲ့သည့္အတြက္ 

အထက္ပါရန္ပုံေငြ စာရင္း မ်ား ခ်မွတ္ေပးထားျခင္း မရွိေတာ့ပါ။ သို႔ျဖစ္ပါ၍ ျပည္နယ္တိုင္းေဒသအစိုးရ 

အဖြဲ႕အစည္းမ်ားမွ သဘာဝေဘးအႏၲရယ္ေၾကာင္ ့ လယ္ယာ ေျမစိုက္ခင္းမ်ား ပ်က္စီးမႈကို 

အခ်ိန္မီျပန္လည္စိုက္ပ်ိဳး ႏိုင္ေရး မ်ိဳးေစ့လိုအပ္ခ်က္မ်ားကို အေရးေပၚျဖည့္ဆည္း ေပးႏိုင္ရန္ လိုအပ္သည့္ 

ခြင့္ျပဳရန္ပုံေငြ မ်ားကို ျပည္နယ္တိုင္းေဒသႀကီးအဆင္ ့ ဘ႑ာရန္ပုံေငြတြင ္ ဘတ္ဂ်က ္ တည့္သြင္းေတာင္းခံ၍ 

ေဆာင္႐ြက္ရန ္ လိုအပ္ပါတယ္။ ေရႀကီးနစ္ျမဳပ္မႈေၾကာင့္ ပ်က္စီးသြားေသာ လယ္ေျမ မ်ားအား အခ်ိန္မီ 

စပါးျပန္လည္စိုက္ပ်ိဳးႏိုင္ေရးအတြက္ မ်ိဳးစပါးလိုအပ္ခ်က္မ်ားကို ေတာင္သူမ်ားကိုယ္တိုင္ 

ေဒသႏွင့္သင့္ေတာ္ကိုက္ညီသည့္ သက္တမ္းတိ ုအထြက္ေကာင္း စပါးမ်ိဳးမ်ားကို ႀကိဳတင္စု ေဆာင္းထားရွိေရး၊ 

ျပန္လည္စိုက္ပ်ိဳးႏိုင္မည့္ ကာလကိ ု မွန္းဆ၍ ကုန္းျမင့္ေနရာမ်ားတြင္ သက္တမ္းတိုစပါးမ်ိဳးမ်ားကို အခ်ိန္မီ 

ႀကိဳတင္ပ်ိဳးေထာင္ထားရွိေရး၊ ေရမနစ္ျမဳပ္ႏိုင္သည့္ သက္တမ္းတိုစပါးစိုက္ခင္းမ်ားမ ွ သားတက္ႏႈန္းကိ ု ခြဲ၍ 

ေကာက္ကြက္ျပည့္ရွင္သန္ႏိုင္ရန ္ စိုက္ပ်ိဳးေရးတို႔ကိ ု ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ရန္လည္း ႏႈိးေဆာ္ခ်က္မ်ား ထုတ္ျပန္ 

ေဆာင္႐ြက္လၽွက ္ရွိပါတယ္။ ထို႔အျပင္ေရႀကီး နစ္ျမဳပ္မႈေၾကာင့္ ပ်က္စီးသြားေသာ လယ္ေျမမ်ား အခ်ိန္မီ စပါး 

ျပန္လည္စိုက္ပ်ိဳးႏိုင္ေရးအတြက ္မ်ိဳးစပါးလိုအပ္ခ်က္မ်ားကိုလည္း ႏိုင္ငံေတာ္အစိုးရ၊ ကုမၸဏီ၊ အသင္းအဖြဲ႕မ်ား၊ 

ပုဂၢလိကမ်ားမွ လႉဒါန္းေသာ မ်ိဳးေစ့မ်ားျဖင့္ ျဖည့္ဆည္းကူညီေပးေလ့ရွိပါတယ္။ မ်ိဳးစပါးမ်ားကို ေဒသတြင္း 

နီးစပ္ရာေဒသမ်ားမွ စုေဆာင္းရယူၿပီး ျပည္နယ္ႏွင့္တိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဖြဲ႕၏ အနီးကပ္ႀကီးၾကပ္မႈျဖင့္ 

စိုက္ပ်ိဳးေရးၫိွႏႈိင္းမႈေကာ္မတီမ်ားမွ ေရႀကီးနစ္ျမဳပ္ပ်က္စီး သည့္ေဒသသို႔အေရာက ္ မ်ိဳးစပါးမ်ားျဖန္႔ျဖဴးေပးျခင္း 

ကိုေဆာင္႐ြက္လၽွက္ရွိပါတယ္။ ေရႀကီး နစ္ျမဳပ္မႈျဖစ္ေပၚတတ္သည့္ ေဒသမ်ားတြင ္ မ်ိဳးစပါးလိုအပ္ခ်က္မ်ားကို 

အလြယ္တက ူ ရရွိ ျဖည့္ဆည္း ေပးႏိုင္ရန္ မိမိတို႔ေဒသႏွင္ ့ ကိုက္ညီျဖစ္ထြန္း ေအာင္ျမင္သည့္ သက္တမ္းတို 

အထြက္ေကာင္း စပါးမ်ိဳးမ်ားကို မ်ိဳးသန္႔ဇုန္မ်ား တည္ေထာင္၍ စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္ေရးကိုလည္း တိုင္းေဒသႀကီး 

ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕မ်ားမွ ႀကိဳတင္စီမံေဆာင္႐ြက္ၾကရန္ကိုလည္း လယ္ယာ စိုက္ပ်ိဳးေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္း 

ဝန္ႀကီးဌာနမွ ႏႈိးေဆာ္တိုက္တြန္း ကူညီေဆာင္႐ြက ္ ေပးလၽွက္ရွိပါတယ္။ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ဩဂုတ္လ 

စက္တင္ဘာလမ်ားအတြင္းက မိုး႐ြာသြန္းမႈမ်ားသျဖင့္ ေရႀကီးနစ္ျမဳပ္မႈျဖစ္ေပၚခဲ့ရာ မိုးစပါး ၂၇၈၅၈၂ ဧက 

ပ်က္စီးမႈ ျဖစ္ေပၚခဲ့ၿပီး မိုးစပါးျပန္လည္စိုက္ပ်ိဳးရန္ အခ်ိန္မွီသည့္ ၂၉၀၀၃၀ ဧကကိ ုမ်ိဳးစပါးမ်ားအခ်ိန္မီရရွိေအာင္ 

ေဆာင္႐ြက္ေပး ႏိုင္ခဲ့သျဖင္ ့ ျပန္လည္စိုက္ပ်ိဳးႏိုင္ခဲ့ပါတယ္။ က်န္ပ်က္စီးဧကမ်ားမွာ မိုးစပါး စိုက္ပ်ိဳးရန္ 

ရာသီေနာက္က်ၿပီးမ ွ စိုက္ပ်ိဳးႏိုင္မည့္ အေျခအေနေၾကာင္ ့ မိုးစပါးအစား ေဆာင္းသီးႏွံ ကိုသာ စိုက္ပ်ိဳးရန္ 

စီမံေဆာင္႐ြက္ခဲ့ပါတယ္။ ယခုႏွစ္ေရႀကီး နစ္ျမဳပ္မႈအတြက္ မ်ိဳးစပါး လိုအပ္ခ်က္ကိ ု ႏိုင္ငံေတာ္မ ွ ၁၇၄၃၇၉ 

တင္း၊ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဖြဲ႕မွ ၁၂၉၅၈ တင္း၊ လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳးေရးႏွင္ ့ဆယ္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာနမွ 

၁၉၃၀ တင္း၊ ျမန္မာႏိုင္ငံဆန္ စပါးအသင္းမွ ၂၉၅၀၀ တင္း၊ ဆန္ကုနသ္ည္ႀကီးမ်ားအသင္းမွ ၁၀၀၀ တင္း၊ Care 

Myanmar အန္ဂ်ီအိ ုအဖြဲ႕မ ွ၁၀၀၀၀ တင္း၊ ပုဂၢလိက လႉဒါန္းသူမ ွ၂၀၀ တင္း၊ အာမိုကုမၸဏီမ ွ၅၀၀ တင္း၊ ဒဂုံ 



အင္တာေနရွင္နယ ္ ကုမၸဏီ မွ ၄၀၀ တင္း၊ စုစုေပါင္း ၂၃၀၈၆၇ တင္းကို ဧရာဝတီတိုင္း ေဒသႀကီးသို႔ 

၁၃၅၄၄၆တင္း၊ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး သို႔ ၁၈၃၁၈ တင္း၊ ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီးသို႔ ၇၁၉၃၃ တင္း၊ 

ကရင္ျပည္နယ္သို႔ ၅၁၇၀ တင္း ေထာက္ပံ့ကူညီႏိုင္ခဲ့ပါေၾကာင္း ရွင္းလင္း ေျဖၾကားအပ္ပါတယ္။ 

ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။(ဩဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။ အစီအစဥ ္ ၇ ျဖစ္ပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ာ။ အမ်ိဳးသား လႊတ္ေတာ္မွ 

စတင္တင္သြင္းၿပီး အတည္ျပဳခ်က္ျဖင့္ေပးပို႔ခဲ့တဲ့ တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ ္ ျပည္နယ္အဆင္ ့ ပုဂၢိဳလ္မ်ား၏ 

ခ်ီးျမင့္ေငြ၊ စရိတ္ႏွင့္ အေဆာင္အေယာင္မ်ားဆိုင္ရာ ဥပေဒကိ ု ျပင္ဆင္သည့္ဥပေဒၾကမ္းကို 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ားထံမိတၱဴမ်ားကိုလည္း တစ္ပါတည္း ျဖန္႔ေဝ ထားၿပီးျဖစ္ပါတယ္။ ဒီဥပေဒၾကမ္းနဲ႔စပ္လ်ဥ္းၿပီး 

အစီအရင္ခံစာ တင္သြင္းရန ္ဥပေဒၾကမ္း ေကာ္မတီအား ဖိတ္ေခၚပါတယ္။ 

 

ဦးခင္ေမာင္ေ႐ႊ(အဖြဲ႕ဝင္၊ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ)။ ။ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္ 

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ ဧည့္သည္ေတာ္မ်ား ကိုယ္စိတ္ႏွစ္ျဖာ က်န္းမာ႐ႊင္လန္း ၾကပါေစေၾကာင္း 

ဆုမြန္ေကာင္းေတာင္းရင္း ေလးစားစြာျဖင့္ ဂါရဝျပဳအပ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး၊ 

တမူးမဆဲႏၵနယ္မ ွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီဝင ္ ဦးခင္ေမာင္ေ႐ႊျဖစ္ပါတယ္။ 

ကၽြန္ေတာ့္အေနျဖင္ ့ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီရ႕ဲကိုယ္စား ျပည္ေထာင္စု အစိုးရအဖြဲ႕႐ုံးမွေပးပို႔လာေသာ 

တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ ္ ျပည္နယ္အဆင္ ့ ပုဂၢိဳလ္မ်ား၏ ခ်ီးျမႇင့္ေငြ၊ စရိတ္ႏွင္ ့ အေဆာင္အေယာင္မ်ား 

ဆိုင္ရာဥပေဒကိ ု ျပင္ဆင္သည့္ဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး ျပည္သူ႕ လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ၏ 

ေလ့လာေတြ႕ရွိခ်က ္အစီရင္ခံစာကိုဖတ္ၾကားတင္ျပသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။   

၁။ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕႐ုံးမ ွေပးပို႔လာေသာ တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ ္ ျပည္နယ္အဆင္ ့ပုဂၢိဳလ္မ်ား၏ 

ခ်ီးျမႇင့္ေငြ၊ စရိတ္ႏွင္ ့ အေဆာင္အေယာင္မ်ားဆိုင္ရာဥပေဒကိ ု ျပင္ဆင္သည့္ဥပေဒၾကမ္း အား 

ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္က ေပးပို႔လာရာ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္တြင ္ ၁၉-၁၀-၂၀၁၂ ရက္ေန႔၌ 

စတငတ္င္သြင္းခဲ့ၿပီး ၅-၁၁-၂၀၁၂ ရက္ေန႔တြင ္ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး၌ ျပင္ဆင္ခ်က္ မ်ားျဖင့္ 

အတည္ျပဳခဲ့ပါသည္။ ထို႔သို႔ အတည္ျပဳခဲ့သည့္ ဥပေဒၾကမ္းကိ ု အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္မွ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္သို႔ေပးပို႔ခဲ့ပါသည္။ 

၂။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီသည္ ဥပေဒၾကမ္းကိ ု ေလ့လာစိစစ္ႏိုင္ရန ္ ၉-၁-၂၀၁၃ 

ရက္ေန႔၌ ၫိွႏႈိင္းအစည္းအေဝးက်င္းပခဲ့ၿပီး ဥပေဒၾကမ္းမ်ား စိစစ္ရာတြင ္ အေျခခံရမည္မူ အခ်က္ ၁၂ 

ခ်က္ႏွင့္အညီ စိစစ္ခဲ့ပါသည္။   

၃။ ယင္းဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး ႏိုင္ငံေတာ္ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒဆိုင္ရာခုံ႐ုံး၏ ဆုံးျဖတ္ခ်က္ 

အမွတ(္၂/၂၀၁၁)ႏွင့္အညီ တိုင္းရင္းသားလူမ်ိဳးေရးရာဝန္ႀကီးမ်ားကို တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ ္

ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးမ်ားႏွင့္ အဆင့္အတန္းတူညီစြာ ခ်ီးျမႇင့္ေငြ၊ စရိတ္ႏွင့္ အေဆာင္အေယာင္မ်ား ခံစားခြင့္ ျပဳႏိုင္ရန္ 

ရည္႐ြယ္၍ တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ ္ ျပည္နယ္အဆင္ ့ ပုဂၢိဳလ္မ်ား၏ ခ်ီးျမႇင့္ေငြ၊ စရိတ္ႏွင့္ 



အေဆာင္အေယာင္မ်ားဆိုင္ရာ ဥပေဒကိ ု ျပင္ဆင္သည့္ ဥပေဒၾကမ္းအား တင္သြင္းျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း 

ေတြ႕ရွိရပါသည္။  

၄။ ဥပေဒၾကမ္းတြင ္ ပုဒ္မ ၇ ခုပါရွိၿပီး အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္မွ ပုဒ္မ ၃ ပုဒ္မခြဲ(ခ)ႏွင့္ ပုဒ္မ ၇ တို႔ကိ ု

ဥပေဒေရးထုံးႏွင္ ့ညီၫြတ္ေစရန ္စာသားျပင္ဆင္ၿပီး အတည္ျပဳေပးခဲ့ပါသည္။  

၅။ သို႔ျဖစ္ပါ၍ တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ ္ ျပည္နယ္အဆင့္ ပုဂၢိဳလ္မ်ား၏ ခ်ီးျမႇင့္ေငြ၊ စရိတ္ႏွင့္ 

အေဆာင္အေယာင္မ်ားဆိုင္ရာ ဥပေဒၾကမ္းကိ ုအမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္မွ ျပင္ဆင္အတည္ျပဳထားသည့္ အတိုင္း 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္မ ွ အတည္ျပဳေပးႏိုင္ပါရန္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာ နည္းဥပေဒ ၄၄ ႏွင့္အညီ  

စိစစ္ခဲ့ၾကၿပီး နည္းဥပေဒ ၄၅ အရ လႊတ္ေတာ္သို႔ အစီရင္ခံအပ္ပါေၾကာင္း တင္ျပရင္း 

နိဂုံးခ်ဳပ္အပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ အားလုံးကိုေက်းဇူးတင္ပါတယ္။(ၾသဘာသံမ်ား) 

 

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ ္ ျပည္နယ္ 

အဆင့္ပုဂၢိဳလ္မ်ား၏ ခ်ီးျမႇင့္ေငြ၊ စရိတ္ႏွင္ ့ အေဆာင္အေယာင္မ်ားဆိုင္ရာ ဥပေဒကိ ု ျပင္ဆင္သည့္ 

ဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး ေဆြးေႏြးလိုတဲ့ကိုယ္စားလွယ္မ်ားပါရွိပါက ေဆြးေႏြးလိုတဲ့ အပိုဒ္၊ အပိုဒ္ခြဲ၊ 

အေၾကာင္းအရာ၊ အခ်က္အလက္မ်ားကိ ု တိက်စြာေဖာ္ျပ၍ ၁၅-၁-၂၀၁၃ ရက္ေန႔ ေနာက္ဆုံးထားၿပီး 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဒုတိယၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳပ္ထ ံ အမည္စာရင္းေပးၾကရန္ျဖစ္ေၾကာင္း အသိေပး 

ေၾကညာပါတယ္။ 

 

ဦးသိန္းေဇာ္၊ ျမစ္ႀကီးနားမဆဲႏၵနယ္က ကခ်င္ျပည္နယ္အတြင္း ၿငိမ္းခ်မ္းတည္ေဆာက္ေရးအတြက္ 

အေရးႀကီးအဆိုတစ္ရပ္တင္သြင္းျခင္း 

 

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္နည္းဥပေဒ ၁၃၃ အရ 

အေရးႀကီးကိစၥတစ္ရပ္ကိ ု ေဆြးေႏြးရန္ ဦးသိန္းေဇာ္၊ ျမစ္ႀကီးနားမဆဲႏၵနယ္က ဥကၠ႒ထံ 

စာေရးသားလက္မွတ္ေရးထိုးၿပီး အဆိုတစ္ရပ္အျဖစ ္ တင္ျပလာပါတယ္။ အဆိုမွာ ကခ်င္ျပည္နယ္ အတြင္း 

လက္နက္ကိုင္ပဋိပကၡျပသနာမ်ားကိ ု ႏွစ္ဖက္တာဝန္ရွိသူမ်ား မ်က္ႏွာခ်င္းဆိုင္ ေတြ႕ဆုံၫိွႏႈိင္း 

ေဆြးေႏြးၾကရန္အတြက ္ ခက္ခမဲႈရွိေနစဥ္ကာလအတြင္း ပြင့္လင္းျမင္သာေသာ Electronic Online  

ေဆြးေႏြးမႈမ်ားကို အမ်ားျပည္သူ ထင္သာျမင္သာရွိေသာ ထုတ္ျပန္ခ်က္မ်ားျဖင္ ့ ျပည္သူ႕ထံမွ ထြက္ေပၚ 

လာေသာ ျပည္သူ႕ဆႏၵမ်ားကို အေလးအနက္ထားၾကၿပီး ႏွစ္ဖက္ေဆြးေႏြးမႈမ်ားျဖင့္ နားလည္မႈကို 

တည္ေဆာက္ၿပီး ဆက္လက္၍ ယုံၾကည္မႈမ်ားကိုေဖာ္ေဆာင္ကာ စစ္ေရးအရွိန ္တင္းမာေနမႈမ်ားကိ ုေလၽွာ႔ခ်ၿပီး 

ထာဝရၿငိမ္းခ်မ္းေရးလမ္းေၾကာင္းကို တည္ေဆာက္ေပးၾကပါရန ္ လႊတ္ေတာ္မွတစ္ဆင္ ့ သက္ဆိုင္ရာမ်ားသို႔ 

တိုက္တြန္းေၾကာင္းအဆို ျဖစ္ပါတယ္။ ဒီအဆိုကိ ု တင္သြင္းဖို႔ ျမစ္ႀကီးနား မဆဲႏၵနယ္မ ွ ဦးသိန္းေဇာ္ကို 

ဖိတ္ေခၚပါတယ္။ 



 

 ဦးသိန္းေဇာ ္(ျမစ္ႀကီးနားမဆဲႏၵနယ္)။  ။ ေလးစားအပ္ပါတဲ ့ ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္ ကိုယ္စားလွယ္ေတာ္ 

ႀကီးမ်ားအားလုံး မဂၤလာအေပါင္းႏွင့္ျပည့္စုံၾကပါေစ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ ျမစ္ႀကီးနားမဆဲႏၵနယ္ ျပည္သူ႕ 

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးသိန္းေဇာ္ျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္အေနနဲ႔ ကခ်င္ျပည္နယ္အတြင္း 

ၿငိမ္းခ်မ္းေရးတည္ေဆာက္ေရးအတြက ္ အေရးႀကီးတဲ့အဆိုတစ္ရပ္ကိ ု တင္သြင္းသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ 

ပထမဦးစြာ ကၽြန္ေတာ့္ရ႕ဲအဆိုကိ ု အေရးႀကီးအဆိုအျဖစ္နဲ႔ လက္ခံတင္သြင္းခြင့္ျပဳေပးတဲ့ ဥကၠ႒ႀကီးကို 

အထူးပေဲက်းဇူးတင္ပါေၾကာင္းေျပာၾကားလိုပါတယ္။ ဒီေန႔ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ကခ်င္ျပည္နယ္အတြင္းမွာ 

ျဖစ္ေပၚေနတဲ ့ လက္နက္ကိုင္ပဋိပကၡအေျခအေနမ်ားေၾကာင္ ့ ေန႔စဥ္နဲ႔အမၽွ စစ္ေဘးဒဏ္ခံစား ေနၾကရတဲ့ 

ညီေနာင္ျပည္နယ္သူျပည္နယ္သားမ်ားရ႕ဲ ဘဝမ်ား အခ်ိန္နဲ႔အမၽွ ဆုံး႐ႈံးနစ္နာမႈမ်ားကို ခံစားေနရတဲ့ ျပည္နယ္ႏွင့္ 

ႏိုင္ငံေတာ္၊ တိုက္ပြဲမ်ားေၾကာင့္ ႏွစ္ဖက္ထိခိုက္ဆုံး႐ႈံးမႈမ်ားအတြက ္ အခ်ိန္နဲ႔ အမၽွ စိတ္မခ်မ္းေျမ႕ဖြယ္ရာ 

ကိစၥရပ္မ်ားကိ ုေတြ႕ျမင္ခံစား ေနရပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔  ကခ်င္ ျပည္နယ္သားတစ္ဦးလည္းျဖစ္ပါတယ္။ 

ျမစ္ႀကီးနားၿမိဳ႕နယ္ လူထုကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးလည္း ျဖစ္ပါ တယ္။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

တိုင္းရင္းသားေရးရာႏွင့္ ျပည္တြင္းၿငိမ္းခ်မ္းေရး ေဖာ္ေဆာင္မႈ ေကာ္မတ ီ မွာလည္း ဥကၠ႒အျဖစ္ 

တာဝန္ထမ္းေဆာင္လၽွက္ရွိပါတယ္။ ထို႔အတ ူ ႏိုင္ငံေတာ္မ ွ ဖြဲ႕စည္းတာဝန္ ေပးအပ္ထားေသာ 

ျပည္တြင္းၿငိမ္းခ်မ္းေရး ေဖာ္ေဆာင္ေရးလုပ္ငန္းေကာ္မတီမွာလည္း ဒုတိယဥကၠ႒ တစ္ဦးျဖစ္ပါတယ္။ 

ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ ျပည္နယ္အတြင္း လက္နက္ကိုင္ပဋိပကၡမ်ားရ႕ဲ အရွိန္အဟုန ္ မ်ားကို ေလၽွာ႔ခ်ၿပီး 

ေအးခ်မ္းသာယာမႈကိုေဖာ္ေဆာင္ႏိုင္ေရးအတြက ္ ေဆာင္႐ြက္သင့္ေသာ လုပ္ငန္း စဥ္တစ္ရပ္ကိ ု

ဥကၠ႒ႀကီးမွတစ္ဆင္ ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္မ ွ သက္ဆိုင္ရာမ်ားသို႔ တိုက္တြန္းေပးပါရန ္ ဆိုတဲ့အဆိုတစ္ရပ္ကိ ု

တင္သြင္းသြားမွာျဖစ္ပါတယ္။  

 ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ဒီေန႔ ကၽြန္ေတာ္တို႔ႏိုင္ငံဟာ ျပည္သူ႕ဆႏၵကိ ု အေလးထားတဲ ့ ဒီမိုကေရစီ 

ႏိုင္ငံေတာ္ကိ ု ေဖာ္ေဆာင္ခ်ီတက္ေနၿပီျဖစ္ပါတယ္။ ဒီေန႔လိ ု အခ်ိန္ကာလမ်ိဳးမွာ မိမိတို႔ရ႕ဲလိုလားခ်က ္ မ်ားကို 

လက္နက္ကိုင္ၿပီးေတာ့ ေတာင္းဆိုဖို႔ရာ အခ်ိန္ကာလမဟုတ္ပါဘူး။ သို႔အတူပ ဲ ေတာင္းဆိုခ်က္ မ်ားကို 

လက္နက္ႏွင့္ကိုင္ထားၿပီးေတာ့ ပယ္ခ်ရမယ္ ့ အခ်ိန္ကာလလည္း မဟုတ္ပါဘူး။ ဒီေန႔ ျပည္သူ႕ ဆႏၵကို 

ဦးထိပ္ထားၿပီးေတာ့ ပြင့္လင္းစြာၫိွႏႈိင္းေဆြးေႏြးၾကရမယ့္ အခ်ိန္ကာလပ ဲ ျဖစ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ ဒါေၾကာင့္ 

စစ္ပြဲမ်ားႏွင့္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးကို တည္ေဆာက္ဖို႔ဆိုတာမျဖစ္ႏိုင္ပါဘူး။ ထို႔အတူပ ဲ ဒီေန႔ ကခ်င္ 

ျပည္နယ္အတြင္းမွာျဖစ္ေပၚေနတဲ ့ လက္နက္ကိုင္ပဋိပကၡမ်ားကိုလည္း ေတြ႕ဆုံၫိွႏႈိင္းေရးဆိုေသာ 

လုပ္ငန္းစဥ္မပါရွိဘနဲဲ႔ မည္သည့္နည္းနဲ႔မွ ေျဖရွင္းေပးႏိုင္မွာ မဟုတ္ပါဘူးခင္ဗ်ား။ ဒါေပမယ္ ့ လက္ရွိ 

ပကတိအေျခေနမွာ ေဒသအတြင္း စစ္ေရးတင္းမာမႈအေျခအေန အရပ္ရပ္ေၾကာင္ ့ ႏိုင္ငံေတာ္အစိုးရ 

ၿငိမ္းခ်မ္းေရးေဖာ္ေဆာင္ေရးအဖြဲ႕မ်ားႏွင့္ KI0/KIA တိုင္းရင္းသားလက္နက္ကိုင္အဖြဲ႕မ်ားမ ွ ကိုယ္စား မ်ားဟာ 

ႏွစ္ဖက္မ်က္ႏွာျခင္းဆိုင ္ ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးေရးအတြက ္ ခက္ခမဲႈမ်ားရွိေနေၾကာင္း သိရွိရပါ တယ္။ 

ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးမႈမ်ား အလွမ္းကြာေဝးတာနဲ႔အမၽွ တည္ၿငိမ္ေအးခ်မ္းမႈဟာလည္းပ ဲအလွမ္း ကြာေဝးသည္ထက္ 

ကြာေဝးေနမွာျဖစ္ပါတယ္။ ဒါရ႕ဲ အက်ိဳးဆက္အျဖစ ္ ႏွစ္ဖက္လက္နက္ကိုင ္ အဖြဲ႕အစည္းမ်ားရဲ႕ 

စစ္ေရးျပင္ဆင္တည္ေဆာက္မႈမ်ားၾကားမွာ ျပည္နယ္သူျပည္နယ္သားမ်ားဟာ စိုးရိမ္ထိတ္လန္႔မႈႀကီးစြာနဲ႔ 

မ်ားျပားေသာ ဒုကၡမ်ားကို ဆက္လက္ၿပီး ခံစားေနၾကရမွာျဖစ္ပါတယ္။ ဒီေန႔ 



ကခ်င္ျပည္နယ္သူျပည္နယ္သားမ်ားရ႕ဲ ယေန႔ျဖစ္ေပၚေနေသာ ဘဝမ်ားကို  စနာမႈမ်ားေပးအပ္ၾကတဲ့ 

တိုင္းရင္းသား၊ ႏိုင္ငံသား၊ ညီအစ္ကိုမ်ား အားလုံးဟာလည္း လြန္စြာ ေက်းဇူးတင္ထိုက္ပါတယ္။ ထို႔အတူပ ဲ

ျပည္ပအဖြဲ႕အစည္းအသီးသီးကိုလည္း လြန္စြာေက်းဇူးတင္ထိုက္ပါတယ္။  

 ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ဒီေန႔ေခတ္ကာလဟာ တာဝန္ရွိသူကိုယ္စားလွယ္ခ်င္း မ်က္ႏွာျခင္းဆိုင္ 

ေတြ႕ဆုံၾကမွသာ ေဆြးေႏြးၫိွႏႈိင္းႏိုင္မည့္ကာလမဟုတ္ပါဘူး။ ယေန႔ေခတ္နည္းပညာမ်ားအရ Video 

Conferencing မ်ား ဒါမွမဟုတ္ရင္လည္း E-mail မ်ား အျပန္အလွန္ေပးပို႔ျခင္းမ်ား၊ ဒါမွမဟုတ ္ ရင္လည္း 

ႏွစ္ဖက္သေဘာတူညီထားတဲ ့ Electronic ဆက္သြယ္ေရးနည္းစနစ္မ်ားျဖင္ ့ မိမိတို႔ရ႕ဲ မူဝါဒ မ်ား၊ 

သေဘာထားမ်ား၊ လိုလားခ်က္မ်ားကိ ု ႏွစ္ဦးႏွစ္ဖက္သတ္မွတ္ထားေသာ  ကိုယ္စားလွယ္မ်ား ကေနၿပီးေတာ့ 

ျပည္သူမ်ား ထင္သာျမင္သာရွိေအာင ္ ထုတ္ျပန္ျခင္းမ်ား၊ အသိေပးျခင္းမ်ားျဖင့္ ပြင့္လင္းျမင္သာေသာ 

ေဆြးေႏြးမႈမ်ားကို ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ေသာေခတ္ကာလျဖစ္ပါတယ္။ သို႔ျဖစ္ပါ၍ ကၽြန္ေတာ့္ေနနဲ႔ 

ဒီမွာတငသ္ြင္းလိုေသာ အဆိုတစ္ရပ္ဟာ ကခ်င္ျပည္နယ္အတြင္း လက္နက္ကိုင ္ ပဋိပကၡျပႆနာမ်ားကို 

ႏွစ္ဖက္တာဝန္ရွိသူမ်ား မ်က္ႏွာခ်င္းဆိုင္ ေတြ႕ဆုံၫိွႏႈိင္းေဆြးေႏြးရန္အတြက ္ ခက္ခမဲႈရွိေနစဥ္ကာလအတြင္း 

ပြင့္လင္းျမင္သာေသာ Electronic Online  ေဆြးေႏြးမႈမ်ားကို အမ်ား ျပည္သူထင္သာျမင္သာရွိေသာ 

ထုတ္ျပန္ျခင္းမ်ားျဖင့္ ျပည္သူ႕ထံမွ ထြက္ေပၚလာေသာ ျပည္သူ႕ဆႏၵ မ်ားကို အေလးအနက္ထားၾကသည့္ 

ေဆြးေႏြးမႈမ်ားျဖင့္ နားလည္မႈကိုတည္ေဆာက္ၿပီး ဆက္လက္၍ ယုံၾကည္မႈကိ ု ေဖာ္ေဆာင္ကာ 

စစ္ေရးအရွိန္တင္းမာမႈမ်ားကိ ု ေလၽွာ႔ခ်၍ ထာဝရၿငိမ္းခ်မ္းေရး လမ္းေၾကာင္းကိ ု တည္ေဆာက္ေပးၾကပါရန ္

ဥကၠ႒ႀကီးမွတစ္ဆင္ ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္က သက္ဆိုင္ရာ မ်ားသို႔ တိုက္တြန္းေပးပါရန္ဆိုေသာ အဆိုကို 

ေလးစားစြာ တင္သြင္းအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ ေက်းဇူးတင္ တင္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

  ဥကၠ႒။  ။ ယခု ဦးသိန္းေဇာ္တင္သြင္းသြားတဲ့အဆိုအား ေထာက္ခံမယ္ ့ လႊတ္ေတာ္ 

ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးအား ဖိတ္ေခၚပါတယ္။  

 

 ဦးမ်ိဳးေဆြ(တႏိုင္းမဆဲႏၵနယ)္။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ မဂၤလာအေပါင္းႏွင့္ျပည့္စုံၾကပါေစလို႔ ဆုေတာင္း 

ေမတၱာပို႔သအပ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ ကခ်င္ျပည္နယ္၊ တႏိုင္းမဆဲႏၵနယ ္ ဦးမ်ိဳးေဆြ ျဖစ္ပါတယ္။ 

ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ ကခ်င္ျပည္နယ္မဆဲႏၵနယ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ဦးသိန္းေဇာ္ တင္သြင္း သည့္ 

ကခ်င္ျပည္နယ္အတြင္း ၿငိမ္းခ်မ္းေရးတည္ေဆာက္ေရးအတြက ္အဆိုကိ ုေထာက္ခံတင္ျပသြား မွာ ျဖစ္ပါတယ္။  

ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ယခင္တပ္မေတာ္အစိုးရလက္ထက ္ ၁၉၉၄ ခုႏွစ္မွာ ႏိုင္ငံေတာ္ အစိုးရႏွင္ ့ KIO, KIA 

တို႔အၾကား ႏွစ္ဖက္သေဘာတူပစ္ခတ္ရပ္စေဲရး ေဆာင္႐ြက္မႈေၾကာင္ ့ ကခ်င္ျပည္နယ္တစ္ခုလုံး 

တည္ၿငိမ္ေအးခ်မ္းလ်က္ ေဒသခံျပည္သူမ်ားရ႕ဲ လူမႈဘဝတည္ေဆာက္ရာမွာ စိတ္ေအးခ်မ္းသာစြာျဖင့္ 

ေနထိုင္ခဲ့ၾကရပါတယ္။ သို႔ရာတြင ္ ၂၀၁၁ ခုႏွစ္ ဇြန္လပိုင္းမွစၿပီး ႏွစ္ဖက ္ တပ္မ်ား ပဋိပကၡျဖစ္ပြားရာကေန 

ယေန႔အခ်ိန္အခါမွာ ကခ်င္ျပည္နယ္တစ္ခုလုံး တည္ၿငိမ္ေအးခ်မ္းမႈ မရွိေတာ့ဘ ဲ ေဒသခံျပည္သူမ်ားရ႕ဲ 

လူမႈဘဝဟာ က်ီးလန္႔စာစား ဘဝေရာက္ရွိေနၿပ ီ ျဖစ္ပါတယ္။ ႏွစ္ဖက္တပ္မ်ား စစ္ေရးအရွိန္ 



ျမႇင့္တက္လာတာနဲ႔အမၽွ စစ္ေဘးေရွာင္ျပည္သူမ်ားလည္း ပိုမိုမ်ားျပား လာတာေတြ႕ရပါတယ္။ 

၎တို႔ရ႕ဲဘဝဆက္လက္ရွင္သန္ရပ္တည္ေရးအတြက ္ မ်ားစြာအခက္အခ ဲ ႀကဳံေတြ႕ေနရၿပီျဖစ္ပါတယ္။ 

ယေန႔အခ်ိန္အခါဟာ ျပည္သူ႕ဆႏၵႏွင့္အညီ ဒီမိုကေရစီစနစ္ကိ ု ေဖာ္ေဆာင္ေနတဲ့ကာလျဖစ္တဲ့အေလ်ာက ္

လက္နက္ကိုင္ပဋိပကၡမ်ားဟာ ဒီမိုကေရစီေဖာ္ေဆာင္ေရး မွာ အဟန္႔အတား အေႏွာင့္အယွက္ေတြ ျဖစ္ပါတယ္။ 

လက္နက္ကိုင္အဖြဲ႕အစည္းအခ်င္းခ်င္း ပစ္ခတ ္ တိုက္ခိုက္ေနသမၽွ ကာလပတ္လုံး ၿငိမ္းခ်မ္းေရးရရွိႏိုင္မွာ 

မဟုတ္ပါဘူး။ ယေန႔ကခ်င္ျပည္နယ ္ လူထုရ႕ဲ လိုအပ္ခ်က္ဟာ ထာဝရၿငိမ္းခ်မ္းေရးပ ဲ ျဖစ္ပါတယ္။ 

ႏွစ္ဖက္ၿငိမ္းခ်မ္းေရးေဖာ္ေဆာင္မႈအဖြဲ႕မ်ား အႀကိမ္ႀကိမ္ေဆြးေႏြးခဲ့ေသာ္လည္း အခုအခ်ိန္ထိ 

ယုံၾကည္မႈတည္ေဆာက္ႏိုင္ျခင္းမရွိဘ ဲစစ္ေရးအရွိန္ ျမင့္တက္လာတာကိ ုေတြ႕ရပါတယ္။ 

 ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ႏိုင္ငံေတာ္အစိုးရက ဖြဲ႕စည္းတာဝန္ေပးအပ္ေသာ ျပည္တြင္းၿငိမ္းခ်မ္းေရး 

ေဖာ္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းေကာ္မတ ီ ဒုတိယဥကၠ႒ႏွင္ ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ တိုင္းရင္းသားေရးရာႏွင့္ 

ျပည္တြင္းၿငိမ္းခ်မ္းေရးေဖာ္ေဆာင္မႈေကာ္မတီ ဥကၠ႒ ဦးသိန္းေဇာ္အဆိုျပဳ တင္ျပတဲ့ ကခ်င္ျပည္နယ္ အတြင္း 

လက္နက္ကိုင္ပဋိပကၡျပႆနာမ်ားကိ ု ႏွစ္ဖက္တာဝန္ရွိသူမ်ား မ်က္ႏွာခ်င္းဆိုင္ေတြ႕ဆု ံ ေဆြးေႏြးရန္ 

ခက္ခမဲႈရွိစဥ္ကာလအတြင္း Electronic Online  ေဆြးေႏြးမႈမ်ား ျပဳလုပ္ျခင္းျဖင့္ 

အမ်ားျပည္သူထင္သာျမင္သာရွိေသာ ထုတ္ျပန္ျခင္းမ်ားကို ေဆာင္႐ြက္သင့္ေၾကာင္း ေတြ႕ရွိရပါတယ္။ သို႔မွသာ 

ျပည္သူ႕ထံမွထြက္ေပၚလာတဲ ့ ျပည္သူ႕ဆႏၵမ်ားကို အေလးအနက္ထားၿပီး ႏွစ္ဖက္ေဆြးေႏြးမႈ မ်ား 

ျပဳလုပ္ျခင္းျဖင့္ နားလည္မႈတည္ေဆာက္ၿပီး ယုံၾကည္မႈေဖာ္ေဆာင္သင့္ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ စစ္ေရး 

အရွိန္တင္းမာမႈမ်ားေလၽွာ႔ခ်ၿပီး ထာဝရၿငိမ္းခ်မ္းေရး တည္ေဆာက္ေပးၾကပါရန ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္က 

သက္ဆိုင္ရာမ်ားသို႔ တိုက္တြန္းေပးရန္ဆိုတဲ ့ ကခ်င္ျပည္နယ္၊ ျမစ္ႀကီးနားမဆဲႏၵနယ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးသိန္းေဇာ္၏ အဆိုကိ ု အေလးအနက ္ ေထာက္ခံေၾကာင္းတင္ျပအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ 

ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။(ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ဦးသိန္းေဇာ္တင္သြင္းသြားတဲ့အဆိုကိ ု

တႏိုင္းမဆဲႏၵနယ္မ ွ ဦးမ်ိဳးေဆြက ေထာက္ခံေဆြးေႏြးသြားပါတယ္။ ဒီအဆိုႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး လႊတ္ေတာ္ရ႕ဲ 

အဆုံးအျဖတ ္ တစ္ပါတည္း ရယသူြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ ဦးသိန္းေဇာ္တင္သြင္းသြားတဲ့အဆိုကိ ု အတည္ျပဳ ရန္ 

လႊတ္ေတာ္က သေဘာတူပါသလားခင္ဗ်ား။  

 

[သုံးႀကိမ္တိုင္တိုင္ ေမးျမန္းပါသည္။ လႊတ္ေတာ္က သေဘာတူပါသည္။] 

 

ဥကၠ႒။  ။ သေဘာမတူတဲ့သူရွိပါသလားခင္ဗ်ား။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ 

ဦးသိန္းေဇာ္ရ႕ဲအဆိုကိ ု လႊတ္ေတာ္ကသေဘာတူတဲ့အတြက ္ ကခ်င္ျပည္နယ္အတြင္း လက္နက္ကိုင ္

ပဋိပကၡျပႆနာမ်ားကိ ု ႏွစ္ဖက္တာဝန္ရွိသူမ်ား မ်က္ႏွာခ်င္းဆိုင္ေတြ႕ဆုံၫိွႏႈိင္းေဆြးေႏြးၾကရန္အတြက ္

အခက္အခရဲွိေနစဥ္ကာလအတြင္း ပြင့္လင္းျမင္သာေသာ Electronic Online ေဆြးေႏြးမႈမ်ားကို အမ်ားျပည္သူ 



ထင္သာျမင္သာရွိေစေသာ ထုတ္ျပန္ျခင္းမ်ားျဖင့္ ျပည္သူ႕ထံမွထြက္ေပၚလာေသာ ျပည္သူ႕ဆႏၵမ်ားကို 

အေလးအနက္ထားၾကၿပီး ႏွစ္ဖက္ေဆြးေႏြးမႈမ်ားျဖင့္ နားလည္မႈကိ ု တည္ေဆာက ္ ၿပီး ဆက္လက္၍ 

ယုံၾကည္မႈမ်ားကိုေဖာ္ေဆာင္ကာ စစ္ေရးအရွိန္တင္းမာမႈမ်ားကို ေလၽွာ႔ခ်ၿပီး ထာဝရ 

ၿငိမ္းခ်မ္းေရးလမ္းေၾကာင္းကို တည္ေဆာက္ေပးၾကပါရန္ လႊတ္ေတာ္မွတစ္ဆင္ ့ သက္ဆိုင္ရာသို႔ 

တိုက္တြန္းေၾကာင္းအဆိ ု အတည္ျဖစ္ေၾကာင္းႏွင္ ့ ထုတ္ျပန္ခ်က္တစ္ရပ ္ ေဆာင္႐ြက္သြားမည္ ျဖစ္ေၾကာင္း 

အတည္ျပဳေၾကညာပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝး    

ဒုတိယေန႔ရပ္နားေၾကာင္းႏွင့္ အစည္းအေဝး တတိယေန႔က်င္းပမည့္ ေန႔ရက္ႏွင့္အခ်ိန္ကို ေၾကညာျခင္း 

 

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ပထမအႀကိမ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဆဌမပုံမွန္အစည္းအေဝးရ႕ဲ ဒုတိယေန႔ကိ ု ရပ္နားပါမယ္။ ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္ 

အစည္းအေဝး တတိယေန႔က်င္းပမည္ရက္ကိ ု ထပ္မံေၾကညာပါမယ္။ ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝးရ႕ဲ ဒုတိယေန႔ကိ ုရပ္နားေၾကာင္းေၾကညာပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

အခ်ိန္၊            ။ 

 အခမ္းအနားမႉး။ ။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီး ျပန္လည္ထြက္ခြာႏိုင္ပါၿပီခင္ဗ်ား။ 

 အခမ္းအနားမႉး။ ။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအားလုံး ျပန္လည္ထြက္ခြာႏိုင္ ပါၿပီခင္ဗ်ား။ 

 [ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆဌမပုံမွန္အစည္းအေဝးရ႕ဲ ဒုတိယေန႔ကိ ု နာရီတြင္ 

ရပ္နားပါသည္။] 

 

 

 

 


